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Αθήνα, σήµερα στις 5 Σεπτεµβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ζήση Τζηκαλάγια,
Βουλευτή Νοµού Καστοριάς, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαντουδίου - Λίµνης - Αγίας
Άννας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας των τοµέων και ειδι-
κοτήτων του Επαγγελµατικού Λυκείου Μαντουδίου.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Ζαγοράς Πηλίου
αιτείται την άµεση αποκατάσταση των ζηµιών στο οδικό δίκτυο
Ψυγεία Συνεταιρισµού - Ζαγορά - Καράβωµα- Χάνια.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ολοκλήρωση του κτη-
ρίου της Μαρκάκειου Βιβλιοθήκης στις Μοίρες του Δήµου
Φαιστού, Νοµού Ηρακλείου µε την ένταξή του σε ένα από τα συγ-
χρηµατοδοτούµενα προγράµµατα του ΕΣΠΑ. 

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να προσµετράται η στρα-
τιωτική θητεία στα κριτήρια πρόσληψης των εποχικών
πυροσβεστών.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων που έχουν προκύψει στις φυλακές Νέας
Αλικαρνασσού Νοµού Ηρακλείου, λόγω του υπερπληθυσµού και
των κτηριακών προβληµάτων.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ξενοδοχοϋπαλλήλων
Νοµού Ηρακλείου αιτείται να επισκέπτεται ένας γιατρός του ΙΚΑ
δύο φορές την εβδοµάδα τα γραφεία του Συνδέσµου για την συ-
νταγογράφηση των φαρµάκων των χρόνια πασχόντων ξενοδο-
χοϋπαλλήλων.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου αιτεί-
ται, αναφορικά µε την εφαρµογή διοικητικών προστίµων, τον
ανασταλτικό χαρακτήρα της άσκησης προσφυγής ενώπιον του
Διοικητικού Πρωτοδικείου,για ποσοστό που θα αγγίζει το 80%
του προστίµου.

8) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η τοπική κοινότητα και η δηµοτική ενότητα
Μυροφύλλου του Δήµου Πύλης Νοµού Τρικάλων αιτείται την
άµεση αποκατάσταση της πρόσβασης της Γέφυρας Γκολφαρίου
στη θέση «Γιαλός» του οικισµού Γκολφαρίου.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κύριοι Ι. Ρουσσουνέλος και Ε. Χαραλά-
µπους, εκδότες της Εφηµερίδας «ο λόγος των Κυκλάδων» δια-
µαρτύρονται για τη µη ένταξη της εφηµερίδας στις διατάξεις του
ν.3986/2011.

10) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ταλαιπωρία
που θα υπόκεινται οι ανάπηροι των Τρικάλων, αφού για την
έγκριση της αναπηρικής τους σύνταξης ή την παράτασή της, θα
πρέπει να ταξιδεύουν µέχρι την Καρδίτσα.

11) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Γαργαλιάνων
Μεσσηνίας αιτείται τη συνέχιση του Οργανισµού Γεωργικής
Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης Κατάρτισης και Απασχόλησης στα
Φιλιατρά, τη διατήρηση των υποδοµών του ΕΘΙΑΓΕ στην Καλα-
µάτα, κ.λπ.. 

12) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σαρωνικού Νοµού Ατ-
τικής αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του Κέντρου
Εξυπηρέτησης Πολιτών Αναβύσσου.

13) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ
Νοµού Πιερίας και το Σωµατείο Συνταξιούχων ΟΑΕΕ του ιδίου
νοµού εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την κατάσταση που
επικρατεί στο ΙΚΑ Κατερίνης, τη µείωση του αριθµού των δελτίων
θεραπευτικού τουρισµού, τη µείωση του εισοδήµατός τους από
τα οικονοµικά µέτρα της Κυβέρνησης κ.λπ..

14) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
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αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΔΕΗ Επαρχίας
Εορδαίας Νοµού Κοζάνης εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τα
σοβαρά προβλήµατα που υπάρχουν στο ΠΕΚΑ Πτολεµαϊδας.

15) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κλοπή
σιδηροδροµικού υλικού από το σιδηρόδροµο της Ηλείας.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι γονείς του Δηµοτικού Σχολείου
Φραγκφούρτης διαµαρτύρονται για την ανάκληση τεσσάρων δα-
σκάλων, ζητούν τη διασφάλιση της οµαλής λειτουργίας του σχο-
λείου και εκφράζουν την αντίθεση τους για το προσχέδιο νόµου
που αφορά στην Ελληνόγλωσση Εκπαίδευση του εξωτερικού.

17) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του ΣΕΤΕ αιτείται την τροποποίηση του νόµου για
αλλαγή του επιτοκίου βάσης, ώστε αντί του επιτοκίου του ΕΓΕΔ
να ισχύσει αυτό του EURIBOR όσον αφορά στη χρηµατοδότηση
των επιχειρήσεων των πυρόπληκτων νοµών.

18) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μαντουδίου
- Λίµνης - Αγίας Άννας, Νοµού Ευβοίας αιτείται τη συνέχιση της
λειτουργίας των τοµέων και ειδικοτήτων στο Επαγγελµατιό Λύ-
κειο Μαντουδίου.

19) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εκδόσεις «Μαλλιάρης - Παιδεία»
αιτούνται την επανεξέταση από το Υπουργείο του θέµατος της
χορήγησης κουπονιών σε δικαιούχους της Εργατικής Εστίας για
αγορά βιβλίων.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Διοικητής του Γ.Ν. - Κ.Υ. Νεάπολης «Δια-
λυνάκειο», Υγειονοµικής Περιφέρειας Κρήτης θέτει υπ’ όψιν του
Υπουργείου τα σοβαρά προβλήµατα που προκύπτουν από τη συ-
νένωση του Γενικού Νοσοκοµείου - Κ.Υ. Νεάπολης µε τα υπό-
λοιπα νοσοκοµεία του Νοµού Λασιθίου.

21) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Πειραιώς αι-
τείται την επιβεβαίωση της πλήρους ισχύος και την εφαρµογή
της διάταξης του άρθρου 9 παραγράφου 1 του ν.δ. 363/1941
καθώς και τη διεύρυνση της Φαρµακευτικής Περιφέρειας Πει-
ραιά.

22) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος, Εµπο-
ρικό Τµήµα Μαγνησίας αιτείται ενηµέρωσης για τους λόγους
απένταξης από το ΕΣΠΑ της χρηµατοδότησης του έργου ηλε-
κτροκίνησης της γραµµής Βόλου - Λάρισας.

23) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδος αιτείται ώστε η
εφαρµογή της αυτοφώρου διαδικασίας και των κατασχέσεων για
χρέη στο δηµόσιο να γίνεται για ποσά των 20.000 ευρώ και άνω,
καθώς και την πάταξη του λαθρεµπορίου και του παραεµπορίου
και την απλοποίηση του φορολογικού συστήµατος.

24) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συ-
νοµοσπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος ζητεί προσθήκες στο σχέδιο
νόµου του ΥΠΕΚΑ για την περιβαλλοντική αδειοδότηση έργων
και δραστηριοτήτων µε ειδικές ρυθµίσεις για πολυτέκνους.

25) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Ολγα Σαραντοπούλου , Γραµµατέας
του Παγκόσµιου Συµβουλίου Απόδηµου Ελληνισµού αιτείται την

παράταση των προθεσµιών διόρθωσης και υποβολής ενστάσεων
επί των διαδικασιών του Κτηµατολογίου που αφορούν στην
άσκηση των εµπραγµάτων δικαιωµάτων των Οµογενών.

26) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Ινστιτούτο Μικρών Επιχειρήσεων της
Γενικής Συνοµοσπονδίας Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων
Ελλάδος αιτείται, βάσει έρευνας για την εξαµηνιαία αποτύπωση
οικονοµικού κλίµατος στις µικρές επιχειρήσεις, τη θέση της πο-
λιτείας για τις στοχευµένες δράσεις και πολιτικές που προγραµ-
µατίζονται να υλοποιηθούν προς όφελος των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων.

27) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτοεκφορτωτών Ελλά-
δος αιτείται την ανάκληση εγγράφου του ΓΔΟΠ του Υπουργείου
Οικονοµικών και τη σύγκληση της Επιτροπής του Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.

28) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ολυµπιακών Αθληµά-
των «Βερενίκη» αιτείται την οικονοµική ενίσχυσή του.

29) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Η Ενωση Εταιρειών Διανοµής Διαφηµιστι-
κού Υλικού αιτείται να πληροφορηθεί εάν το επάγγελµα του δια-
νοµέα διαφηµιστικού υλικού υπάγεται στις ρυθµίσεις των
διατάξεων που αφορούν στην αµοιβή και παρακράτηση εισφο-
ρών των περιστασιακά απασχολούµενων.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία o Δήµος Γλυφάδας καλεί την
πολιτεία για την έναρξη διαλόγου ώστε να εξευρεθεί λύση στο
θέµα της χωροθέτησης νέου νεκροταφείου στο δήµο.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την υπαγωγή στο προη-
γούµενο ασφαλιστικό καθεστώς και για τα στελέχη των Ενόπλων
Δυνάµεων που θεµελιώνουν ασφαλιστικό δικαίωµα µέχρι 31-12-
2014.

32) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πλατανιά Νοµού Χανίων αιτείται
ο δήµος του να έχει ίση αντιµετώπιση επί των αποζηµιώσεων από
τις χιονοπτώσεις του Φεβρουαρίου 2008.

33) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πλατανιά Νοµού Χανίων αιτείται
την στελέχωση των Περιφερειακών Ιατρείων Δελιανών και Αλι-
κιανού, λόγω µη ύπαρξης ιατρού, καθώς και τη µεταστέγαση του
Περιφερειακού Ιατρείο Αλικιανού.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αγγελος Συρίγος, Δικηγό-
ρος - Επίκουρος Καθηγητής Παντείου Πανεπιστηµίου θέτει υπ’
όψιν του Υπουργείου το θέµα της καθυστέρησης των θεσµικών
µεταρρυθµίσεων που αφορούν στην ψηφιακή τηλεόραση , την
αναγκαιότητα ελέγχου της ακτινοβολίας όσον αφορά στην αδει-
οδότηση των κεραιών κ.λπ..

35) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Συµβούλιο Απόδηµου Ελληνι-
σµού αιτείται την παράταση προθεσµίας υποβολής ενστάσεων
στους πίνακες κτηµατολογίου για τους έλληνες του εξωτερικού.

36) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το ΣΕΥΠΙΚΑ Πειραιά αιτείται την
εξεύρεση λύσης για την παροχή δυνατότητας αγοράς λάπτοπ
και εκτυπωτή στους γιατρούς του ΙΚΑ, ώστε να µπορέσει να
εφαρµοστεί η ηλεκτρονική συνταγογράφηση

16230 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18496/28-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή

κ. Εµινίδη Σάββα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ1/Γ/18625/5-8-2011
έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΕ ’ - 5 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                      16231



16232 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 18519/28-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ14Α

1113505ΕΞ2011/5-8-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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16234 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 19010/07-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Γαληνού Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΕΦΚ Β

5034128 ΕΞ 2011/5-8-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφορών και
ερωτήσεων της Τρίτης 6 Σεπτεµβρίου 2011.

Α. Αναφορές - Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 19997/19-7-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ηλία Καρανίκα προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
ύπαρξη προβληµάτων στη διακοµιδή ασθενών στη Δυτική Ευρυ-

τανία.
Β. Αναφορές - Ερωτήσεις Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 19890/18-7-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου

Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τα αυξηµένα κρούσµατα
θνησιµότητας στα επιβαρυµένα περιβαλλοντικά Οινόφυτα Βοιω-
τίας.

16236 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες Ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 1191/30-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το
Φράγµα Αλµωπαίου, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 1198/30-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδω-
νος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την µετεγκατάσταση του οικι-
σµού της Μαυροπηγής στην Κοζάνη, λόγω της επέκτασης των
ορυχείων της ΔΕΗ δεν θα συζητηθεί, καθώς βρίσκεται σε συνεν-
νόηση ο Υπουργός µε το Βουλευτή και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1201/30-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις ελληνοτουρκικές
σχέσεις, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1195/30-8-2011 Επίκαιρη Ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Πανα-
γιώτη Λαφαζάνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
συγχώνευση των δύο τραπεζών Alpha Bank και Eurobank, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Εισερχόµεθα στο δεύτερο κύκλο ερωτήσεων.
Πρώτη είναι η µε αριθµό 1192/30-8-2011 επίκαιρη ερώτηση

του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την ανάπτυξη των εκτροφείων γουνοφόρων ζώων στη
Δυτική Μακεδονία.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τζηκαλάγια θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, ο κ.
Αθανάσιος Μωραΐτης, αφού δώσουµε πρώτα το λόγο στον κύριο
Βουλευτή για να µας αναπτύξει την ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Σήµερα οι πολίτες του Νοµού Καστοριάς, αλλά και της ευρύ-

τερης περιοχής της Σιάτιστας και του Βοΐου του Νοµού Κοζάνης
µε µεγάλο ενδιαφέρον περιµένουν τις απαντήσεις του κυρίου
Υφυπουργού Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, και άρα και τη
θέση της Κυβέρνησης σε ένα πολύ ενδιαφέρον θέµα. 

Πριν εισέλθω στην ουσία της επίκαιρης ερώτησης που αφορά
τα εκτροφεία γουνοφόρων ζώων σε αυτές τις περιοχές της δυ-
τικής Μακεδονίας, θέλω εν συντοµία να πω το πλαίσιο πάνω στο
οποίο γίνεται σήµερα αυτή η ερώτηση και η συζήτηση. 

Κύριε Υφυπουργέ, αυτή τη στιγµή που µιλάµε µπορεί µεν η
γούνα να διέρχεται κρίση παγκοσµίως, αλλά πρέπει να λάβουµε
υπ’ όψιν ότι κατά 99% µιλάµε για ένα εξαγώγιµο προϊόν. Στην πε-
ριοχή της Καστοριάς και της Σιάτιστας τουλάχιστον το 60% του
ΑΕΠ της περιοχής προέρχεται από τη γούνα. Εκτός του ότι προ-
έρχεται το ΑΕΠ από τη γούνα, τουλάχιστον το 60% των εξαγω-
γών της Ελλάδος είναι προς τις πρώην δηµοκρατίες της
Σοβιετικής Ένωσης και το συνάλλαγµα από αυτές τις χώρες προ-
έρχεται πάλι από τα γουναρικά.

Τα τελευταία χρόνια οι γουναράδες, από τη φύση τους ανή-
συχοι, φιλοπρόοδοι και µε εµπορικό πνεύµα στη δραστηριότητα
τους, προχώρησαν δειλά στην αρχή, αλλά µε αποφασιστικότητα
στη συνέχεια στην ανάπτυξη εκτροφείων γουνοφόρων ζώων.
Αποδείχθηκε ότι αυτή τη στιγµή έχουµε αρκετές δεκάδες τέτοιες
επιχειρήσεις, ότι το κλίµα της περιοχής, το περιβάλλον, ευνοεί
την ανάπτυξη. Υπάρχουν, όµως, µερικά εµπόδια και θα πρέπει η
Κυβέρνηση, η πολιτεία, να βοηθήσει στο να ξεπεραστούν αυτά
για να υπάρξει καλύτερη ανάπτυξη. 

Τα σηµαντικότερα από αυτά είναι τα εξής: Το γεγονός ότι µε
τον αναπτυξιακό νόµο δεν επιδοτείται το ζωικό κεφάλαιο. Προ-
σωπικά και µε συνεργάτες µου αναζήτησα εάν υπάρχει κάπου
ευρωπαϊκή οδηγία και δεν µπόρεσα να την βρω. Εάν υπάρχει

κάτι, να µου το πείτε.
Από εκεί και πέρα, µεγάλη δυσλειτουργία δηµιουργείται από

το άρθρο 3 που προβλέπει ελάχιστο όριο βαθµολογίας 40%. Θα
σας πω ένα παράδειγµα. Αυτήν τη στιγµή υπάρχουν δέκα προ-
τάσεις στη δυτική Μακεδονία. Οι δύο µε δυσκολία συγκεντρώ-
νουν αυτό το όριο βαθµολογίας του 40%, γιατί είναι τα κριτήρια
πολύ περίεργα. Μιλάµε για επιχειρήσεις οι οποίες έχουν ίδια κε-
φάλαια και έχουν αποδείξει για πολλά χρόνια ότι είναι βιώσιµες.

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, στο άρθρο 6 παράγραφος 3 υπάρχει
ένα όριο 40% από τις επιλέξιµες δαπάνες. Δηλαδή, όσον αφορά
τα γουνοφόρα και την επιδότησή τους, από τη στιγµή που δεν
επιδοτείται το ζωικό κεφάλαιο συνήθως ανάλογα την εποχή και
µε την τιµή των γουνοδερµάτων το 55% έως 80% της δαπάνης
είναι από το ζωικό κεφάλαιο. Εποµένως, επιλέξιµη δαπάνη είναι
το υπόλοιπο. Εγώ να σας βάλω ότι είναι 60% το ζωικό κεφάλαιο.
Για το υπόλοιπο 40%, εάν βάλετε ότι το 40% πρέπει να προέρχε-
ται από κτηριακές εγκαταστάσεις, διαµόρφωση χώρου κ.λπ., στο
τέλος µία επένδυση 1.000.000 ευρώ θα πάρει επιδότηση 80.000
ευρώ, που είναι πολύ µικρό το ποσό.

Αυτά ήθελα να πω προς το παρόν. Περιµένω τις απαντήσεις
του κυρίου Υφυπουργού και θα επανέλθω στη δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Αθα-
νάσιος Μωραΐτης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Ο εκλεκτός συνάδελφος, ο κ. Τζηκαλάγιας, πέρα από το θέµα
της γούνας το οποίο είναι πολύ σηµαντικό για την περιοχή της
Καστοριάς και της Σιάτιστας, µου δίνει τη δυνατότητα να ανοίξω
και κάποιες πτυχές του νέου επενδυτικού νόµου και εµµέσως, να
απαντήσω στα τρία βασικά ζητήµατα τα οποία θέτει σήµερα.

Αυτό που θέλω να ξεκαθαρίσω, κυρία Πρόεδρε, είναι πως δεν
είναι καθόλου µακρινή η εποχή, όπου οι αναπτυξιακοί νόµοι και
η ανάπτυξη γενικά στην Ελλάδα θεωρούνταν –πιστεύω ότι θα
συµφωνήσετε µαζί µου- µια ευκαιρία αρπαχτής. Αυτό που θέ-
λουµε να κάνουµε µε το νέο αναπτυξιακό νόµο είναι να µπορέ-
σουµε να αλλάξουµε µία νοοτροπία, µία λογική και να στηρί-
ξουµε µία ανάπτυξη σε εντελώς διαφορετική κατεύθυνση, που
να µην στηρίζεται σε πήλινα πόδια και βεβαίως να µην στηρι-
χθούµε ξανά σε ένα αναπτυξιακό µοντέλο το οποίο κατέρρευσε
σαν χάρτινος πύργος.

Τα αναφέρω αυτά, όσο πιο γρήγορα µπορώ, για να δώσω στο
µικρότερο πλαίσιο που µπορώ ότι ο νέος αναπτυξιακός νόµος
έρχεται να καθορίσει και να βάλει σε µία διαφορετική και νέα
βάση το όλο επενδυτικό σχέδιο της χώρας. Καταβάλλουµε µία
συστηµατική και σοβαρή προσπάθεια, η οποία θέλουµε να αφή-
σει πίσω της παθογένειες δεκαετιών. Διαµορφώνουµε ένα νέο
ελκυστικό επενδυτικό πλαίσιο, µε συγκεκριµένους κανόνες, δια-
φάνεια, ευελιξία, ταχύτητα και εµπεδώνοντας πάνω από όλα µία
εντελώς διαφορετική αναπτυξιακή φιλοσοφία. 

Ο νέος επενδυτικός νόµος είναι ο βασικός πυλώνας αυτής της
µεγάλης προσπάθειας που έχουµε βάλει µπροστά, µε συγκεκρι-
µένο προϋπολογισµό, συγκεκριµένες προθεσµίες υποβολής και
αξιολόγησης, µε κανόνες διαφάνειας, ώστε να ξέρουµε πού πη-
γαίνει και το τελευταίο ευρώ το οποίο φεύγει σήµερα από τα κρα-
τικά ταµεία, αλλά µε ξεκάθαρες διαδικασίες υποβολής, που θα
είναι απλές και γρήγορες για τον κάθε υποψήφιο επενδυτή.

Θέλω, επίσης, να πω ότι τις επόµενες ηµέρες είµαστε έτοιµοι
να ανακοινώσουµε την τελική αξιολόγηση της πρώτης φάσης του
νέου επενδυτικού νόµου, που είναι προτάσεις που είχαν υποβλη-
θεί µόλις λίγους µήνες πριν, όταν στον παλιό επενδυτικό νόµο
σήµερα, δυστυχώς, εξετάζουµε προτάσεις του 2005, του 2006,
του 2007.

Όσον αφορά την ερώτησή σας και τον κλάδο της γούνας, ως
Υπουργείο αναγνωρίζουµε τη µεγάλη σηµασία για την περιοχή
σας, αλλά και την εθνική σηµασία που έχει αυτός ο κλάδος. Γι’
αυτό το λόγο ο κλάδος εντάχθηκε στο νέο αναπτυξιακό νόµο, σε
αντίθεση µε πολλούς άλλους κλάδους που στο νέο αναπτυξιακό
νόµο δεν επιδοτούνται.

Ειδικά στην περιοχή της δυτικής Μακεδονίας όπου δραστη-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΣΕ ’ - 5 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                      16237



ριοποιείται η γούνα, τα ποσοστά επιδότησης ανέρχονται σε 50%
για τις µικρές επιχειρήσεις, δηλαδή, για αυτές που απασχολούν
κάτω των πενήντα εργαζοµένων. Τα ποσοστά αυτά είναι πολύ
σηµαντικά, εάν αναλογιστείτε ότι είναι τα διπλάσια από αυτά τα
οποία ισχύουν στην Αττική και σε άλλες περιοχές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Το ποσοστό επιδότησης στην περιοχή είναι και το µέγιστο δυ-
νατό που επιτρέπεται από το χάρτη ενισχύσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Αυτό θέλω να το ξεκαθαρίσω. Βάσει του χάρτη ενισχύ-
σεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν µπορούµε να πάµε πάνω
από αυτό το ποσοστό.

Οι ενδιαφερόµενοι επενδυτές στον κλάδο της γούνας που
είναι κάτω των σαράντα ετών µπορούν να ενταχθούν και στη
δράση µας σχετικά µε τη νεανική επιχειρηµατικότητα του επεν-
δυτικού νόµου, όπου απολαµβάνουν µεγαλύτερα οφέλη.

Σηµαντικότερο κίνητρο αποτελεί ότι ειδικά στην Περιφέρεια
της Δυτικής Μακεδονίας επιδοτούνται τα λειτουργικά έξοδα
κατά 35% για τα τρία πρώτα χρόνια και 25% για τα δύο επόµενα.
Αυτό το πρόγραµµα τρέχει αυτήν τη στιγµή και λήγει στις 30 Σε-
πτεµβρίου.

Όσον αφορά στο ζωικό κεφάλαιο, θέλω να πω ότι κατανοούµε
πράγµατι τη µεγάλη σηµασία να επιδοτείται η αγορά ζώων.
Ωστόσο, θέλω εδώ να υπογραµµίσω και να κλείσουµε αυτό το
θέµα ότι ο Ευρωπαϊκός Κανονισµός 1857/2006 απαγορεύει
πλέον την επιδότηση για την αγορά ζωικού κεφαλαίου αναπαρα-
γωγής τόσο στις περιπτώσεις ίδρυσης όσο και στις περιπτώσεις
επέκτασης των µονάδων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω σε λίγα δευτερόλεπτα.
Όσον αφορά στην επιδότηση του κόστους κτηριακών εγκατα-

στάσεων, θέλω να επισηµάνω πως ο επενδυτικός νόµος στοχεύει
στη χρηµατοδότηση ολοκληρωµένων επιχειρηµατικών σχεδίων.
Στο πλαίσιο αυτό, ο επενδυτικός νόµος θέτει συγκεκριµένα όρια
σε κάθε κατηγορία δαπανών, όπως κτηριακά, µηχανολογικό εξο-
πλισµό, περιβαλλοντικά έργα, συστήµατα διασφάλισης και ελέγ-
χου ποιότητας, πιστοποιήσεις, προµήθεια και εγκατάσταση
λογισµικού. Συνεπώς, όπως καταλαβαίνετε και εσείς, δεν είναι
εφικτό να επιδοτούνται τα κτηριακά κατά 65%, διότι τότε η επέν-
δυση δεν θα είχε σε καµµία περίπτωση ολοκληρωµένο χαρα-
κτήρα.

Τέλος, όσον αφορά το όριο βαθµολογίας του νέου επενδυτι-
κού νόµου θα µου επιτρέψετε να πω ότι αυτό είναι πάρα πολύ
χαµηλό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τα υπόλοιπα στη δευ-
τερολογία σας. Έχετε υπερβεί το χρόνο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Θα συνεχίσω στη δευτερολογία
µου.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, πρέ-

πει να πω για να ακουστεί από την Εθνική Αντιπροσωπεία, ότι η
περιοχή της Καστοριάς και της Σιάτιστας είναι αυτή τη στιγµή η
µόνη περιοχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου γίνεται επεξεργα-
σία γουναρικών και η περιοχή αυτή έχει το 5% της παγκόσµιας
παραγωγής γουναρικών. Το υπόλοιπο 95% βρίσκεται στην Κίνα.
Οι Καστοριανοί και οι γουναράδες ποτέ δεν έκαναν αρπακτές.
Πάντοτε δούλευαν σοβαρά και υπεύθυνα, µε εντιµότητα, µε ανοι-
χτό πνεύµα και ορίζοντες, γι’ αυτό και πρόκοψαν. Οι επιχειρήσεις
πάνε καλά, θέλουν τη βοήθεια του κράτους. Ένα παράδειγµα για
το ότι πάνε καλά, είναι το εξής: Πριν από χρόνια η πολιτεία
ίδρυσε τη «ΜΑΒΙΖ», τη Μακεδονική Βιοτεχνία Ζωοτροφών, της
οποίας η παραγωγή δεν µπορεί να αντεπεξέλθει σε ζήτηση. Θα
χρειαστεί σύντοµα να υπάρξει και άλλη επιχείρηση που να πα-
ράγει ζωοτροφές. Δηµιουργήθηκαν πολλές νέες θέσεις εργα-
σίας. Σε µία περίοδο που έχουµε ύφεση γενικά, ελληνική,
ευρωπαϊκή και παγκόσµια, εκεί δηµιουργούνται νέες θέσεις ερ-
γασίας. Δύο επιχειρηµατίες τα τελευταία δύο χρόνια που έχουν

κάποιες επιχειρήσεις µε γουνοφόρα ζώα και θέλουν να κάνουν
και άλλες, ταλαιπωρήθηκαν ενάµισι µε δύο χρόνια, για να µπο-
ρέσουν να λειτουργήσουν. Αυτό ζητάµε, να ξεφύγουµε από τις
γραφειοκρατικές αγκυλώσεις. 

Από εκεί και πέρα –αυτό µε το ζωικό κεφάλαιο, νοµίζω, ότι τε-
λειώνει το 2013, αν µπορούµε να το ξεµπλοκάρουµε και νωρίτερα-
οι εκτροφείς που είναι οργανωµένοι και συνδικαλιστικά ζητάνε το
όριο βαθµολογίας ή να καταργηθεί ή να κατεβεί τουλάχιστον στο
25% από 40%. Και από την άλλη µεριά, για το ποσοστό αυτό, το
άρθρο 3, στην παράγραφο 1, στην υποπαράγραφο αα’, κύριε
Υπουργέ, λέει ρητά ότι οι δαπάνες αυτές δεν µπορούν να υπερ-
βαίνουν το 40% του συνόλου των επιλέξιµων δαπανών του επεν-
δυτικού σχεδίου. Αν το 60% πάει για ζωικό κεφάλαιο, το οποίο
είναι έξω, 40% επί του 40 είναι 16. Λέτε µε 50% στην περιοχή, άρα,
το 50% του 16 είναι το 8. Γι’ αυτό σας είπα το παράδειγµα ότι από
το 1 εκατοµµύριο ευρώ, στο τέλος η βοήθεια θα είναι οι 80 χιλιά-
δες ευρώ. Εποµένως, πρέπει να το δείτε διαφορετικά. 

Ξαναλέµε ότι είναι καθαρά εξαγώγιµο προϊόν. Όσο και εάν σας
φαίνεται περίεργο που πολλές κυρίες και δεσποινίδες στην Ελ-
λάδα φοράνε γούνες, αυτές είναι ούτε το 1% της συνολικής πα-
ραγωγής γουναρικών που γίνεται. Εποµένως, σας µεταφέρω το
αίτηµα του Σωµατείου Εκτροφέων Γουνοφόρων Ζώων, το οποίο
το υιοθετούν και οι σύνδεσµοι γουνοποιών Καστοριάς, Σιάτιστας,
Άργους Ορεστικού, η Οµοσπονδία Γούνας που είναι το δευτερο-
βάθµιο όργανο και το εκθετήριο-δηµοπρατήριο Καστοριάς που
µέχρι στιγµής λειτουργεί σαν εκθετήριο. 

Όνειρό µας είναι –και ολοκληρώνω µ’ αυτό, κυρία Πρόεδρε-
σε λίγα χρόνια, αν αυξήσουµε και άλλο την παραγωγή γουνοδερ-
µάτων από τα ζώα τα µινγκ, να µπορεί να γίνει το εκθετήριο της
Καστοριάς και δηµοπρατήριο. Να µη σπεύδουν οι γουναράδες
µας στο Ελσίνκι, στην Κοπεγχάγη, στην Αγία Πετρούπολη και σε
άλλες περιοχές του πλανήτη, προκειµένου να αγοράζουν από
εκεί τα δέρµατα, πράγµα που θα φέρει µεγάλη ανάπτυξη στην
περιοχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Αθανάσιος Μωραΐτης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αντιλαµβάνοµαι πάρα πολύ την αγωνία την οποία καταθέτετε,

αγαπητέ κύριε συνάδελφε, και βεβαίως την αγωνία των ανθρώ-
πων που έχουν επενδύσει στο συγκεκριµένο κλάδο, σε έναν
κλάδο, επαναλαµβάνω και πάλι, ο οποίος προσφέρει στο ΑΕΠ
της χώρας. Είναι ακριβώς, όπως τα είπατε, δηλαδή, το 5% περί-
που της παγκόσµιας παραγωγής, είναι στη συγκεκριµένη αυτή
περιοχή. Γι’ αυτό θέλω να τονίσω πάλι και να πω, ότι η Κυβέρ-
νηση από την πρώτη στιγµή είδε µε µία ιδιαίτερη προσοχή το συ-
γκεκριµένο κλάδο. Ήταν ο κλάδος, όπου κατά τη διάρκεια και
της διαβούλευσης, αλλά και της µεγάλης προετοιµασίας του
νέου επενδυτικού νόµου, ποτέ η Κυβέρνηση δεν σκέφτηκε να
διαπραγµατευτεί ή να βγάλει από τα πλαίσια επιδότησης. Αυτό
θέλω να το ξεκαθαρίσω. 

Εγώ, όµως, θα κρατήσω κάτι το οποίο είπατε και το οποίο
θεωρώ πάρα πολύ σηµαντικό. Μιλήσατε για γραφειοκρατικές
αγκυλώσεις, φέρνετε ένα παράδειγµα κάποιων συµπολιτών σας
επενδυτών στο συγκεκριµένο κλάδο, όπου πέρασαν κάποιες µε-
γάλες ταλαιπωρίες και θέλω να πω και να υπογραµµίσω, κυρία
Πρόεδρε, ότι ακριβώς αυτό ερχόµαστε να αλλάξουµε µε το νέο
επενδυτικό νόµο, αυτήν τη µεγάλη ταλαιπωρία, την οποία έχει
υποστεί µέχρι σήµερα ο Έλληνας επενδυτής. Και επίσης, θέ-
λουµε να µπορέσουµε να διαµορφώσουµε µια νέα και διαφορε-
τική φιλοσοφία και, αν θέλετε, να δηµιουργήσουµε και µία νέα
σχέση εµπιστοσύνης, µεταξύ πολιτείας και επενδυτών, η οποία
δεν υπήρχε για πάρα πολλές δεκαετίες στη χώρα. Και σας έφερα
το παράδειγµα ότι µε το νέο επενδυτικό νόµο για προτάσεις οι
οποίες κατατέθηκαν λίγους µήνες πριν, ανακοινώνεται τις επό-
µενες µέρες η βαθµολόγησή τους και θα γνωρίζουµε ποιες προ-
τάσεις πλέον θα υπάγονται στο νέο αναπτυξιακό νόµο. Αυτή είναι
µία µεγάλη τοµή, την οποία ερχόµαστε να κάνουµε. 

Επανέρχοµαι και πάλι στα ζητήµατα που βάλατε και λέω ότι
στα κτηριακά το ποσοστό είναι κάτι, το οποίο δεν µπορεί να αλ-
λάξει. Θέλω να ξεκαθαρίσω, ότι δεν µπορούµε εµείς αυθαίρετα
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και µόνο για το συγκεκριµένο κλάδο να αλλάξουµε αυτά τα πο-
σοστά. Όπως, επίσης, αυτό το οποίο θεωρώ πάρα πολύ σηµα-
ντικό, είναι ότι ο ολοκληρωµένος χαρακτήρας θα πρέπει να έχει
µία επένδυση. Δεν µπορούµε σε καµµία περίπτωση και ειδικά σε
αυτές τις επενδύσεις, να πούµε ότι θα επενδύσουµε µε περισσό-
τερο ποσοστό τα κτηριακά. Δεν µπορεί να γίνει. Όσον αφορά στο
ζωικό κεφάλαιο, σας είπα ότι υπάρχει συγκεκριµένος κανονι-
σµός, ο οποίος το απαγορεύει.

Θέλω, όµως, κυρία Πρόεδρε -και κλείνω µ’ αυτό- να τονίσω το
εξής: Ότι ο συγκεκριµένος κλάδος είναι αρκετά σηµαντικός και
για την περιοχή της Καστοριάς και της Σιάτιστας, αλλά είναι ση-
µαντικός και για την εθνική οικονοµία και πιστεύω, επειδή πρό-
σφατα συναντήθηκα µε ανθρώπους του κλάδου αυτού εδώ στην
Αθήνα και πήρα αρκετά θετικά µηνύµατα, ότι, πράγµατι, είναι
από τους κλάδους που θέλουµε να στηρίξουµε -αυτό που σας
είπα στην πρωτολογία µου- ένα διαφορετικό µοντέλο ανάπτυξης
για τη χώρα, ένα µοντέλο πάνω στο οποίο θα στηρίζεται η παρα-
γωγή. Τι κάναµε τόσα χρόνια; Υπηρετήσαµε ένα µοντέλο και δη-
µιουργήσαµε µία χώρα η οποία δεν παρήγαγε τίποτα.

Δεν µπορούµε, λοιπόν, να µείνουµε µακριά απ’ αυτές τις θε-
τικές προσπάθειες, απ’ αυτές τις καλές προσπάθειες των Ελλή-
νων επιχειρηµατιών. Είµαστε κοντά στον κλάδο, προσπαθούµε,
πράγµατι, να λύσουµε προβλήµατα, αλλά πάνω απ’ όλα να µη
δηµιουργούµε εµπόδια. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων κατα-
θέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης «Κοινωνική Οικονοµία και
Κοινωνική Επιχειρηµατικότητα». 

Επίσης, ο Βουλευτής κ. Φραγκίσκος Παρασύρης ζητεί άδεια
ολιγοήµερης απουσίας του στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια. 
Η δεύτερη µε αριθµό 1199/30-8-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη
Πρωτούλη προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη και
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις ποινικές και
διοικητικές διώξεις σε βάρος απεργών οδηγών ταξί, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 1202/30-8-
2011 επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς την Υπουργό Παιδείας
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αναστολή
της εξεταστικής περιόδου στα πανεπιστήµια.

Ο κ. Βορίδης έχει το λόγο, για να µας παρουσιάσει την επί-
καιρη ερώτηση.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, ψηφίστηκε µε µεγάλη πλειοψηφία πολύ πρό-

σφατα από τη Βουλή ο νόµος για τη λειτουργία διασφάλισης της
ποιότητας των σπουδών και διεθνοποίησης των Ανωτάτων Εκ-
παιδευτικών Ιδρυµάτων. 

Αξίζει να σηµειωθεί –και έχει µία σηµασία για το σκεπτικό, το
οποίο θα αναπτύξω- ότι ο νόµος αυτός ψηφίστηκε, όχι µόνο µε
ευρεία πλειοψηφία στη Βουλή, αλλά και κατόπιν εκτενούς δια-
βουλεύσεως και αφού είχε προηγηθεί και ο διάλογος για την παι-
δεία µε όλους τους φορείς και τα κόµµατα. Αφού ψηφίστηκε ο
νόµος, υπήρξε µία απόφαση, περί αναβολής ενάρξεως της εξε-
ταστικής περιόδου στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα για µία
εβδοµάδα και εν συνεχεία, υπήρξε σειρά δηλώσεων στελεχών
της Αριστεράς, που αναφερόντουσαν στην πρόθεση τµηµάτων
της πανεπιστηµιακής κοινότητας να προβούν σε καταλήψεις στις
σχολές, προκειµένου να µην εφαρµοστεί ο νόµος ή να εκφρά-
σουν την αντίθεσή τους αυτή. 

Το ερώτηµα το οποίο έχω να απευθύνω στην Κυβέρνηση, είναι
το εξής: 

Πρώτον, πώς θα αντιµετωπίσετε την απόφαση για αναστολή

της εξεταστικής περιόδου, που συνδέεται µάλιστα µ’ αυτό το ζή-
τηµα; 

Δεύτερον, ποια είναι η στάση σας πλέον, απέναντι στο φαινό-
µενο των καταλήψεων, εν όψει και του ότι έχει καταργηθεί το πα-
νεπιστηµιακό άσυλο; Οι καταλήψεις πλέον δηµοσίων κτηρίων και
των σχολών αποτελούν παράνοµη πράξη και η ερώτηση είναι
σαφής: Θα αντιµετωπισθεί από την Κυβέρνηση ως τέτοια; 

Τονίζω δε ότι εδώ πλέον, δεν υπάρχει καµµία νοµιµοποίηση
στις αντιδράσεις αυτές, όχι απλώς γιατί είναι ένας ψηφισµένος
νόµος το επιχείρηµα της νοµιµότητας, αλλά κυρίως, γιατί είναι
ένας πολύ πρόσφατος νόµος και επίσης είναι ένας νόµος στον
οποίο έχει προηγηθεί εκτενέστατη διαβούλευση. Άρα ακούστη-
καν η κοινωνία και οι φορείς σε όλα τα επίπεδα. Κάποια στιγµή,
λοιπόν, πρέπει να τελειώνει αυτό και εποµένως πρέπει να εφαρ-
µόζεται τότε ο νόµος, αφού και σε ουσιαστικό επίπεδο αλλά και
σε τυπικό επίπεδο, έχει ολοκληρωθεί µια διαδικασία. 

Θα ήθελα, λοιπόν, κυρία Υπουργέ, τη θέση της Κυβέρνησης
για το πώς θα αντιµετωπιστούν οι ενέργειες αυτές, προκειµένου
να επιβληθεί επιτέλους η τάξη και η ευνοµία στα Ανώτατα Εκπαι-
δευτικά Ιδρύµατα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Στην ερώτηση του κ.
Βορίδη θα απαντήσει η Αναπληρωτής Υπουργός κ. Φωτεινή Γεν-
νηµατά. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Βορίδη, όπως είπατε και εσείς στην τοποθέτησή σας,
αυτός ο νόµος, µε τη συµβολή και του δικού σας κόµµατος, ψη-
φίστηκε από µια πρωτόγνωρη, θα έλεγα, για τα µεταπολιτευτικά
δεδοµένα κοινοβουλευτική πλειοψηφία. Με βάση το νοµοσχέδιο,
όπως είχε κατατεθεί, αλλά και µε βάση το νόµο όπως τελικά ψη-
φίστηκε, οι περισσότερες πολιτικές δυνάµεις κατάφεραν να
βρουν µια βάση συνεννόησης και σύµπλευσης στο αυτονόητο.
Ποιο ήταν αυτό; Ότι τα πανεπιστήµιά µας θα έπρεπε επιτέλους
να αλλάξουν, να αφήσουν πίσω τους όλα όσα τα κρατούσαν δε-
σµευµένα, να ξεπεράσουν κάποιες πρακτικές που δεν τα βοη-
θούσαν σε τίποτα, να εκσυγχρονιστούν, να εκσυγχρονίσουν τον
τρόπο λειτουργίας τους σύµφωνα και µε τα όσα συµβαίνουν πια
διεθνώς και στον τοµέα της αξιολόγησης και στον τοµέα της αυ-
τοδιοίκησης και στον τοµέα της χρηµατοδότησης και της φοιτη-
τικής µέριµνας και της προάσπισης της ακαδηµαϊκής
ελευθερίας, γιατί κύριο στόχο όλοι µας έχουµε την εξυπηρέτηση
του δηµοσίου συµφέροντος.

Θα ήθελα ιδιαίτερα να σταθώ, ανάµεσα στα άλλα οφέλη που
προσδοκούµε όλοι µας από αυτές τις αλλαγές, στο ότι χρειαζό-
µαστε, ιδιαίτερα αυτήν την εποχή, πτυχία µε µεγαλύτερη αξία.
Αισθάνοµαι -και νοµίζω ότι όλοι συµφωνούµε σ’ αυτό- ότι το οφεί-
λουµε στη νέα γενιά της πατρίδας µας.

Είναι δεδοµένο ότι αυτή η συµφωνία που διαµορφώθηκε µέσα
στο ελληνικό Κοινοβούλιο, έρχεται σε αντίθεση, σε ρήξη θα
έλεγα, µε κατεστηµένες αντιλήψεις, νοοτροπίες και συµφέροντα
µέσα σ’ αυτό το χώρο. Γι’ αυτό ακριβώς, κύριε Βορίδη, είχε και
τόσο µεγάλη αξία και τόσο µεγάλη σηµασία η συµφωνία που επι-
τεύχθηκε. 

Αποτελεί βαθιά πεποίθησή µας –και το πιστεύω και προσω-
πικά- ότι οι δυνάµεις που αντιτάσσονται στις αλλαγές στο ελλη-
νικό πανεπιστήµιο, αποτελούν πολύ µικρή µειοψηφία. Ο νόµος
δίνει τη δυνατότητα τόσο στους πανεπιστηµιακούς όσο και στις
τάξεις των ενεργών φοιτητών που αγωνιούν για το αύριο και επι-
θυµούν να αποκτήσουν τα καλύτερα δυνατά εφόδια, να δουλέ-
ψουν επιτέλους σε ένα χώρο αυτονοµίας, έρευνας,
δηµιουργικότητας, αλληλεγγύης. Αυτές οι δηµιουργικές δυνά-
µεις, πέρα από κοµµατικές ταυτότητες, είναι που θα εφαρµόσουν
στην πράξη το νόµο. Γιατί ουσιαστικά, ο νόµος αυτές αφορά και
εξυπηρετεί. 

Πρόσφατα άλλωστε, η σύνοδος των πρυτάνεων, παρά τις
όποιες επιµέρους διαφωνίες της για το νόµο, αποφάσισε την
οµαλή λειτουργία των πανεπιστηµίων. Η δηµοκρατία στην οποία
ζούµε, διασφαλίζει το δικαίωµα στη διαφωνία του καθενός, αρκεί
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να ακολουθεί τη νόµιµη και ειρηνική οδό.
Πιστεύω ακράδαντα ότι η συντριπτική πλειονότητα της πανε-

πιστηµιακής κοινότητας θα αρθεί στο ύψος των περιστάσεων,
όπως ακριβώς συνέβη και µέσα στο Κοινοβούλιο και θα συµβάλει
µε κάθε τρόπο στην οµαλή υλοποίηση του νόµου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, θα συµφωνήσω µαζί σας. Προφανώς είναι µια

µειοψηφία πλέον, η οποία ασκεί βία και τροµοκρατία µέσα στο
χώρο των πανεπιστηµίων. Αυτό είναι ξεκάθαρο. Είναι οικτρή µει-
οψηφία µέσα στην κοινωνία. Όµως, το πρόβληµα της επιβολής
του νόµου παραµένει. Αυτό είναι ένα πρόβληµα το οποίο δεν έχει
λυθεί µέσα στα πανεπιστήµια. 

Πολύ καλά λέτε και συµφωνώ απόλυτα ότι προφανώς, υπάρ-
χουν οµάδες µε συµφέροντα οι οποίες θέλουν να συγκρουστούν
µέσα στο χώρο των πανεπιστηµίων. Τα προβλήµατα αυτά δεν θα
λυθούν µε το να επισηµαίνουµε τα καλά του νόµου. Εγώ αντιλαµ-
βάνοµαι ότι µπορεί να υπάρχουν τµήµατα της κοινωνίας που να
αντιτίθενται σε κοµµάτια της νοµοθεσίας. Εγώ το δέχοµαι αυτό
και αποδέχοµαι και τη δυνατότητά τους να κινητοποιηθούν ενα-
ντίον της νοµοθεσίας. Αποδέχοµαι επίσης τη δυνατότητά τους
και το δικαίωµά τους να θέλουν να ανοίξουν ένα διάλογο πάνω
σε νοµοθετηµένα ζητήµατα. Όλα αυτά είναι εντάξει αλλά, πρώ-
τον, δεν το κάνουµε όταν ένα νοµοσχέδιο έχει τελειώσει, όταν
ένας νόµος ψηφίστηκε µια εβδοµάδα πριν. Γιατί τι να συζητή-
σουµε; Δεν υπάρχει πεδίο διαλόγου. Δεύτερον, τα ουσιαστικά
επιχειρήµατα έχουν ακουστεί σε εξαντλητικό βαθµό, από όλες
τις πλευρές. Άρα αυτό κάποια στιγµή κρίθηκε. 

Μπορεί ο νόµος αυτός να επαναξιολογηθεί σε τέσσερα, σε
πέντε, σε επτά χρόνια, να δούµε πώς λειτούργησε, τα κενά του,
τι πρέπει να αλλάξει, αν ήταν σωστή η κατεύθυνση ή όχι. Δεν
µπορεί να επαναξιολογηθεί και µάλιστα αυθαιρέτως, χωρίς καµιά
θεσµική διαδικασία σε πέντε µέρες από την ψήφισή του. Δεν
έχουµε, λοιπόν, τέτοιο ζήτηµα εδώ. Δεν θα τους πείσετε ούτε
εσείς, ούτε εµείς ότι ο νόµος αυτός είναι καλός. Δεν θα τους πεί-
σετε για τα αξιόλογα στοιχεία του ή για το τι πρέπει να γίνει. Δεν
θα πειστούν.

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι απλό και καθαρό και πρέπει να απα-
ντήσει η Κυβέρνηση σ’ αυτό. Την απάντηση δεν την οφείλει στο
Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ή στη Νέα Δηµοκρατία, οι οποίοι
ψήφισαν µαζί µε την Κυβέρνηση, µαζί µε την κυβερνητική πλειο-
ψηφία, αυτόν το νόµο και αξιώνουν τώρα βεβαίως, την εφαρµογή
του. Δεν είναι ότι χρωστάτε σε εµάς την απάντηση. Υπάρχουν
φοιτητές που θέλουν να σπουδάσουν. Υπάρχει κόσµος που πε-
ριµένει να πάει να κάνει τα µεταπτυχιακά του. Υπάρχουν οικογέ-
νειες που µατώνουν κάθε µέρα για να συντηρήσουν το παιδί
τους, το οποίο κάποια στιγµή πρέπει να πάρει πτυχίο για να βγει
στην παραγωγική διαδικασία να κερδίσει το ψωµί του. Και αυτήν
τη στιγµή, έχουµε σχολές υπό κατάληψη. Μπορεί να µου πει η
Κυβέρνηση πώς θα το αντιµετωπίσει; Γιατί βεβαίως µε την ελπίδα
και την αισιοδοξία αυτό δεν αντιµετωπίζεται. Δεν θα µας ακού-
σουν, δεν θα ακούσουν παραινέσεις ακριβώς γιατί είναι οργανω-
µένα συµφέροντα, ακριβώς γιατί δεν πιστεύουν σε κανένα
έλλογο σχήµα, ακριβώς γιατί δεν τους νοιάζει να λειτουργήσουν
τα πανεπιστήµια, δεν έχουν καµµία όρεξη να ακούσουν τίποτα
από όλα αυτά. Τους νοιάζει να διατηρήσουν τη στενή αντίληψη
του τσιφλικιού τους, που έχουν περιχαρακώσει µε την ανοχή των
παραδοσιακών πολιτικών δυνάµεων όλα αυτά τα χρόνια. 

Τώρα, λοιπόν, ο νόµος ψηφίστηκε, η κοινοβουλευτική έγκριση
υπάρχει και υπάρχει το εκτελεστικό βάρος του στην Κυβέρνηση.

Τι θα κάνει η Κυβέρνηση για να αντιµετωπίσει το κύµα καταλή-
ψεων; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Η κ. Γεννηµατά, έχει το
λόγο.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Βορίδη, όπως είπατε και εσείς στην πρωτολογία σας,
αυτός ο νόµος υπερψηφίστηκε αφού πρώτα είχε προηγηθεί εξα-
ντλητικός διάλογος για όλα τα θέµατα που ρυθµίζει. Εµείς, όµως,
ακόµα και αυτήν την ώρα, ακόµα και µετά την ψήφιση του νόµου,
επειδή θεωρούµε ότι υπάρχουν φοιτητές που ίσως έχουν παρα-
νοήσει, που ίσως δεν έχουν κατανοήσει απολύτως όλες τις λε-
πτοµέρειες, ως Υπουργείο Παιδείας αναλαµβάνουµε την ευθύνη
να κάνουµε γνωστές όλες τις λεπτοµέρειες του νόµου, να λύ-
σουµε κάθε πιθανή παρανόηση. Για το σκοπό αυτό, αύριο το
πρωί δίνουµε συνέντευξη Τύπου και δίνουµε στη δηµοσιότητα
πενήντα ερωτήσεις και απαντήσεις οι οποίες θεωρούµε ότι θα
λύσουν οποιαδήποτε απορία έχει δηµιουργηθεί µέχρι σήµερα. 

Αυτό το κάνουµε ακριβώς, γιατί πιστεύουµε ότι οι φοιτητές
που αντιδρούν, δεν έχουν πλήρη γνώση του νόµου και των λε-
πτοµερειών του, παρά τον εξαντλητικό διάλογο που έχει προη-
γηθεί, σχεδόν για ένα χρόνο.

Θέλω, όµως, να τονίσω ότι η κόκκινη γραµµή για µας είναι κάτι
που όλες οι δηµοκρατικές δυνάµεις του πανεπιστηµίου επιθυ-
µούν: Η απόλυτη ελευθερία της έρευνας, της διδασκαλίας, της
διακίνησης των ιδεών στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα.
Αυτήν την ελευθερία θα προασπιστούµε µε κάθε τρόπο, χωρίς
παραχωρήσεις και χωρίς πισωγυρίσµατα. 

Σας θυµίζω ότι σύµφωνα µε το νέο νόµο ορίζεται ξεκάθαρα ο
οικείος πρύτανης ως υπεύθυνος για τη διαφύλαξη τόσο της ακα-
δηµαϊκής ελευθερίας και διδασκαλίας, όσο και για την ασφάλεια
του προσωπικού και της περιουσίας των ΑΕΙ. Για ενδεχόµενες
τελούµενες αξιόποινες πράξεις θα εφαρµοστεί η κοινή νοµοθε-
σία. Επαναλαµβάνω, όµως, ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου
Παιδείας παραµένει ανοικτή σε οποιονδήποτε θέλει να κατανοή-
σει την ουσία του νόµου και να συνεργαστεί για την καλύτερη
δυνατή εφαρµογή του. 

Με αίσθηµα ευθύνης, αλλά και σεβασµού στη διαφορετικό-
τητα των απόψεων θα κάνουµε ότι είναι δυνατό, για να προλη-
φθούν συµπεριφορές που υποβαθµίζουν το ρόλο των ανωτάτων
ιδρυµάτων µας και παρεµποδίζουν την απρόσκοπτη παροχή γνώ-
σης σε όλους τους φοιτητές. 

Κανένα µέλος της πανεπιστηµιακής κοινότητας δεν πιστεύω,
κύριε Βορίδη, ότι θέλει να χαθούν εξετάσεις, εξάµηνα, να µπλο-
καριστούν φοιτητές από την ολοκλήρωση των σπουδών τους. 

Στην εποχή που ζούµε, το τελευταίο που µπορώ να φανταστώ
και να πιστέψω, είναι µια πανεπιστηµιακή κοινότητα που θα θε-
λήσει να υπερασπιστεί στενά συνδικαλιστικά, κοµµατικά ή συντε-
χνιακά συµφέροντα. Πιστεύω και ελπίζω ότι η κοινωνία µας
βρίσκεται πολλά βήµατα πιο µπροστά από εµάς και είναι έτοιµη
να µας εκπλήξει θετικά, αρκεί ο καθένας να αναλάβει τις ευθύνες
που του αναλογούν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κυρία Υπουργέ.
Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων

ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η µε αριθµό 50/20-5-2011 επερώτηση των Ανε-
ξάρτητων Βουλευτών, της κ. Θεοδώρας Μπακογιάννη και των κυ-
ρίων Χρήστου Μαρκογιαννάκη, Γεωργίου Κοντογιάννη και
Ελευθέριου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, σχετικά µε την αύξηση της εγκληµατικότητας. 

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα Βουλευτή, σας
ενηµερώνω ότι έχουν οριστεί Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι από
το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύ-
ρης και από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς ο Βουλευ-
τής Επικρατείας κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Χρήστος Μαρ-
κογιαννάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, κυρία
Πρόεδρε, είναι δεδοµένο ότι το πρόβληµα της εγκληµατικότητας
είναι πάρα πολύ ψηλά στην ατζέντα της ελληνικής κοινωνίας. 

Θα έλεγα ότι µετά την κρίση, την οποία περνάµε, η εγκληµατι-
κότητα και η ανασφάλεια είναι εκείνες που περισσότερο από
κάθε άλλο, απασχολούν κάθε Έλληνα αυτήν τη στιγµή. Γι’ αυτό
και στόχος της επερώτησης, κύριε Υπουργέ, δεν είναι η κριτική.
Στόχος είναι µέσα στο πλαίσιο του δηµοκρατικού διαλόγου να
αναδειχθεί το πρόβληµα στις πραγµατικές του διαστάσεις και
όλοι µαζί να κάνουµε προτάσεις, να αναζητήσουµε λύσεις, έτσι
ώστε να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα.

Δεν υπάρχει, λοιπόν, καµµιά αµφιβολία ότι είναι πάρα πολύ
µεγάλο, µείζον το πρόβληµα της εγκληµατικότητας και δεν είναι
τωρινό. Εγώ θέλω να είµαι δίκαιος και πρέπει να πω ότι τουλάχι-
στον εδώ και µία δεκαπενταετία, έχει παρατηρηθεί ότι είχαµε µια
δραµατική αλλαγή, ποιοτική και ποσοτική, επί τα χείρω, της
εγκληµατικής δράσης, του εγκλήµατος γενικά. Όλες οι αιτίες, οι
οποίες γεννούν το έγκληµα ή το αλλάζουν προς το χειρότερο,
αυξήθηκαν ή έγιναν εντονότερες: Η οικονοµική κρίση, η λαθρο-
µετανάστευση, η άµβλυνση των θεσµών, οι νέες µορφές εγκλη-
µατικότητας, το ηλεκτρονικό έγκληµα, το οργανωµένο έγκληµα.
Όλα αυτά τα είδαµε τα τελευταία χρόνια να είναι σε έξαρση και
να δηµιουργούν εντονότερο πρόβληµα εγκληµατικότητας. 

Το κακό είναι ότι βρέθηκαν ανέτοιµοι οι αµυντικοί µηχανισµοί
της πολιτείας. Δεν είχε προβλέψει κανείς ότι θα έχουµε σε αυτήν
την έκταση αύξηση της εγκληµατικότητας και ακόµα χειρότερο
είναι, ότι αντί να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα µεθοδικά, πή-
ραµε µέτρα ολόκληρη αυτήν τη δεκαπενταετία σπασµωδικά,
µέτρα που δεν αντιµετώπιζαν το κακό στη ρίζα του, αλλά που επι-
φανειακά προσπαθούσαν να κάνουν οι εκάστοτε κυβερνήσεις
ό,τι µπορούσαν, προκειµένου να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα. 

Το χειρότερο δε από όλα είναι το εξής: ότι επί µακρόν και ευ-
τυχώς που τώρα, τα τελευταία χρόνια δεν συµβαίνει, εκείνο το
οποίο έκανε ακόµη δυσκολότερα τα πράγµατα, ήταν ο έντονος
κοµµατισµός στα Σώµατα Ασφαλείας. Επαναλαµβάνω ότι δεν
συµβαίνει ούτε τώρα, τουλάχιστον στην έκταση που συνέβαινε
κάποτε, όπως δεν συνέβαινε και τα τελευταία χρόνια. Ήταν,
όµως, µια µακρά περίοδος και δεν αναφέροµαι σε συγκεκριµένες
κυβερνητικές περιόδους, όπου ο κοµµατισµός ήταν η κατα-
στροφή ιδιαίτερα για τα Σώµατα Ασφαλείας. Δεν είχε σηµασία η
γνώση, η εµπειρία, το ήθος, αλλά µόνο η κοµµατική σφραγίδα.
Έτσι είχαν αποστερηθεί τα Σώµατα Ασφαλείας από ικανότατους
αξιωµατικούς και στελέχη γενικότερα και ήταν και αυτή µια από
τις αιτίες που οδηγηθήκαµε εδώ που οδηγηθήκαµε. 

Έτσι, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, µπορούµε να πούµε ότι
ήταν πολλές οι αιτίες που φούντωσε το έγκληµα, φούντωσε η
εγκληµατοφοβία. Υπάρχει, όµως, και κάτι άλλο. Δεν ξέρω για
ποιο λόγο, αλλά στο πλαίσιο του σεβασµού των ανθρωπίνων δι-
καιωµάτων, στο πλαίσιο της επιείκειας προς τον κατηγορούµενο
γενικότερα, έγιναν νοµοθετικές παρεµβάσεις, κυρίως από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης και κυρίως τα τελευταία χρόνια, που
µπορούµε να πούµε ότι δηµιουργήσαµε, κύριε Υπουργέ, ένα
εγκληµατογόνο σύστηµα. Όλα στο βωµό της επιείκειας για τον
κατηγορούµενο. Όλα στο βωµό της υπηρεσίας των ανθρωπίνων

δικαιωµάτων. Ξεχάσαµε τον παθόντα, ξεχάσαµε την κοινωνία. 
Προχθές µου έλεγε ένας διακεκριµένος εισαγγελέας της

χώρας µας ότι για να µπει κάποιος στη φυλακή χρειάζεται να
κάνει αίτηση. Έχουµε φτάσει στο απίστευτο σηµείο να µετατρέ-
πονται ποινές µέχρι δέκα χρόνια. Όταν επιτρέπεται η µετατροπή
της ποινής φυλάκισης που είναι µέχρι πέντε χρονιά, η οποία µε
τη συγχώνευση µπορεί να φτάσει τα δέκα χρόνια, αντιλαµβάνε-
στε ότι πλέον η υπόθεση γίνεται αστεία. Όταν για το κακούργηµα
η ποινή της κάθειρξης που πρέπει να εκτιθεί πραγµατικά είναι το
1/3 και φτάνει απλά να µην έχει τιµωρηθεί πειθαρχικά ο κρατού-
µενος για να τύχει εφαρµογής ο θεσµός της υφ’ όρων απόλυσης
αντιλαµβάνεστε, αξιότιµε κύριε Υπουργέ, ότι δεν µιλάµε πλέον
για σωφρονιστικό σύστηµα. 

Ασφαλώς συνέβαλε και το γεγονός ότι οι φυλακές στη χώρα
µας είναι σε τέτοια κατάσταση που υπάρχει πράγµατι πρόβληµα
χωρητικότητας και κάθε τόσο κάθε Υπουργός για να αντιµετω-
πίσει το πρόβληµα, φέρνει µία διάταξη για να βγουν όσο γίνεται
γρηγορότερα αυτοί που είναι µέσα. Έτσι λοιπόν έχουµε δηµι-
ουργήσει µία κατάσταση, η οποία µαζί µε όλα όσα προανέφερα
έχουν οδηγήσει τα πράγµατα εκεί που τα έχουν οδηγήσει.

Κύριε Υπουργέ, έχω στα χέρια µου τον πίνακα τον οποίο κατέ-
βασα από το site της Ελληνικής Αστυνοµίας και ο οποίος αναφέ-
ρεται στην εγκληµατικότητα του πρώτου εξαµήνου του 2011.
Μόνο θλίψη προκαλεί αυτός ο πίνακας, διότι αν κάνουµε τη σύ-
γκριση του 2011 µε το 2005, το 2004 ή το 2000, θα δούµε ότι
έχουµε µία απίστευτη έκρηξη, προπάντων στα εγκλήµατα κατά
της περιουσίας, δηλαδή στις κλοπές, στις διαρρήξεις, στις λη-
στείες και σε ό,τι άλλο έχει σχέση µε την περιουσία. 

Θα διαπιστώσει όµως κανείς και κάποια άλλα πράγµατα. Μου
έκανε εντύπωση ότι στον πίνακα αυτόν –και θα πρέπει να σας
απασχολήσει αυτό- εκεί που πρέπει να γίνει η καταγγελία για να
γίνει και καταχώρηση, ώστε να ληφθεί υπ’ όψιν και στατιστικά,
και να προσµετρηθεί στην εγκληµατικότητα, έχουµε δραµατική
αύξηση. Παραδείγµατος χάριν, κλοπές. Όταν πάει κάποιος στο
σπίτι του και δει ότι έχει γίνει διάρρηξη, θα πάρει τουλάχιστον
ένα τηλέφωνο και θα κάνει κάποια καταγγελία. Αυτό µετράει και
βλέπουµε εδώ αύξηση. Εκεί που πρέπει αυτεπάγγελτα να δράσει
η Αστυνοµία και να σχηµατιστεί δικογραφία, κατά κανόνα, κύριε
Υπουργέ, έχουµε µείωση. Δεν είναι δυνατόν να µιλάµε σήµερα
για µείωση των υποθέσεων των ναρκωτικών σ’ αυτήν την έκταση
ή για µείωση στη σεξουαλική εκµετάλλευση και τόσα άλλα, όπου
γίνεται κανονικά αυτεπάγγελτα ο σχηµατισµός δικογραφίας.
Δείτε το. Πέραν τούτου, βλέπουµε ότι έχουν αυξηθεί οι ανεξι-
χνίαστες υποθέσεις. 

Εκεί που η πολιτεία έκανε σωστά τη δουλειά της και πήρε τα
σωστά µέτρα, βλέπουµε ότι έχουµε δραµατική µείωση. Αναφέ-
ροµαι, αγαπητοί συνάδελφοι, στις ληστείες των τραπεζών µεταξύ
των οποίων είναι και το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.

Επί δικής µου παρουσίας στο Υπουργείο είχε υπογραφεί και
είχε δηµοσιευθεί µία απόφαση του Υπουργού που αφορούσε τη
λήψη µέτρων από τις τράπεζες. Είχαν υπογραφεί στο παρελθόν
αρκετές τέτοιες αποφάσεις. Δεν είχε εφαρµοστεί όµως καµµία.
Υπήρχε, λοιπόν, η πρόβλεψη αλλά και η πολιτική βούληση ότι
υποκατάστηµα που δεν έχει πάρει τα µέτρα που προβλέπει η
απόφαση, δεν θα παίρνει πιστοποιητικό ασφάλειας. Το αποτέλε-
σµα στην Αττική ξέρετε ποιο είναι; Το ξέρετε προφανώς. Υπήρξε
80% µείωση των ληστειών τραπεζών. Σε όλη δε την επικράτεια
κατά 62%. Γιατί λιγότερο στην επικράτεια; Γιατί είχαµε πει τότε
να ξεκινήσουµε από τα µεγάλα αστικά κέντρα όπου έχουµε τις
περισσότερες ληστείες και να προχωρήσουµε προς τα πέρα.
Αυτό συµβαίνει όταν η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Δηµοσίας
Τάξης και νυν Προστασίας του Πολίτη κάνει καλά τη δουλειά της.
Διότι την εποχή εκείνη δεν είχαµε πάρει µόνο αυτή την πρωτο-
βουλία. Και οι οµάδες «ΔΙΑΣ» και οι οµάδες «Δ» και η ονοµαστι-
κοποίηση των κινητών τηλεφώνων και άλλα πολλά είχαν
ρυθµιστεί, µε αποτέλεσµα να γίνει πράγµατι µία σοβαρή προσπά-
θεια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα πω τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε.
Θα πω µόνο το εξής. Σήµερα υπάρχουν ζητήµατα τα οποία αν
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τα δούµε πολύ σοβαρά και όχι πολιτικάντικα, θα βοηθηθεί πολύ
σηµαντικά η Αστυνοµία στο να κάνει τη δουλειά της. Ποια είναι
αυτά; 

Οι κάµερες. Τελείωσε. Τώρα πια να µιλάµε και να λέµε για ατο-
µικά δικαιώµατα και µη λειτουργούν οι κάµερες, τις οποίες πλη-
ρώσαµε µε τόσα λεφτά; Μιλάω για όσες έχουν αποµείνει, γιατί
ξέρετε πολύ καλύτερα από εµένα ότι οι περισσότερες έχουν κα-
ταστραφεί γιατί δεν λειτουργούν. 

Βάση DNA. Να γίνει πραγµατική βάση DNA και όχι αυτή η ρύθ-
µιση που έγινε επί ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας, όπου άλλα
θέλαµε να γίνουν και άλλα προέκυψαν στο τέλος. 

Βάση δακτυλικών αποτυπωµάτων. Τι πρόβληµα υπάρχει, αν
κάθε ένας που διαβιοί στην ελληνική επικράτεια ή θα έρθει στην
Ελλάδα, µε το που θα γίνει δεκατεσσάρων ετών ή δεκαπέντε,
δώσει δακτυλικά αποτυπώµατα; Ξέρετε πόσες υποθέσεις παρα-
µένουν ανεξιχνίαστες, παρά το γεγονός ότι έχει βρεθεί γενετικό
υλικό και δακτυλικά αποτυπώµατα και όµως δεν υπάρχουν στοι-
χεία για να γίνει η σύγκριση; Εγώ δεν λέω ότι είναι ευχάριστο
αυτό, αλλά είναι αναγκαίο. Διότι πολύ µεγαλύτερο κακό είναι να
παραµένει ένας φονιάς ατιµώρητος από το να υποχρεωθεί κά-
ποιος να δώσει δακτυλικά αποτυπώµατα ή γενετικό υλικό. Δεν
παθαίνει τίποτα. Απλά διευκολύνει την πατρίδα στο να µειώσει
την εγκληµατικότητα.

Κύριε Υπουργέ, έχω να πω και άλλα σηµαντικά πράγµατα. Τε-
λειώνω µε το εξής. Πριν από δύο µήνες είδαµε τις καταστροφές
που έγιναν στην πλατεία Συντάγµατος, καταστροφές οι οποίες
επαναλαµβάνονται κάθε τόσο, καταστροφές που δεν έχουν
τέλος. Καταστηµατάρχες καταστρέφονται, η εµπορική κίνηση
του κέντρου της πόλης µειώνεται δραµατικά και η χώρα µας ως
τουριστικός προορισµός υφίσταται αυτήν τη ζηµία την οποία υφί-
σταται. Και όµως δεν πήραµε ακόµα µία νοµοθετική πρωτοβου-
λία, σε ό,τι αφορά τις συγκεντρώσεις, τις πορείες. Να υπάρχουν
κάποιοι κανόνες, να υπάρχουν υπεύθυνοι και να µην έχουµε αυτά
τα φαινόµενα.

Η Δηµοκρατική Συµµαχία εντός των προσεχών ηµερών θα κα-
ταθέσει σχέδιο νόµου, ούτως ώστε τουλάχιστον να κεντρίσει το
ενδιαφέρον και των υπόλοιπων πολιτικών δυνάµεων στην Αί-
θουσα. Να δούµε αυτό το µεγάλο πρόβληµα, που επιτέλους θα
πρέπει κάποια στιγµή να λυθεί. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Ανεξάρ-
τητος Βουλευτής του Νοµού Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυγενά-
κης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα που θέτει σή-

µερα προς συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής η Δηµοκρατική
Συµµαχία είναι πολύ σοβαρό και άπτεται άµεσα της οµαλής λει-
τουργίας κάθε ευνοµούµενης κοινωνίας, της ευταξίας, της ευνο-
µίας, αφορά την ίδια τη δηµοκρατία. Εµείς κρούουµε τον κώδωνα
του κινδύνου. Αν δεν δράσουµε τώρα άµεσα και αν δεν συνειδη-
τοποιήσουµε τη σοβαρότητα της κατάστασης, είναι εξαιρετικά
αµφίβολο αν κατόπιν θα µπορούµε να ανασχέσουµε το κύµα
έξαρσης της εγκληµατικότητας. Γιατί δεν είναι δυνατόν να συνε-
χίζονται φαινόµενα πρωτοφανούς βίας για τα ελληνικά δεδο-
µένα, όπου συµπολίτες µας δολοφονούνται για µία κάµερα, να
έχουµε περιστατικά που θέτουν καθηµερινά σε κίνδυνο τη ζωή
των αστυνοµικών µας ή ακόµα και συµπλοκές, όπου νέα παιδιά
µαχαιρώνονται θανατηφόρα.

Ναι καλά ακούσατε, κύριε Υπουργέ, γιατί δεν ξέρω αν έχετε
ενηµερωθεί. Υπήρξαν συµπλοκές µεταξύ οπαδών στο Ηράκλειο
κατά τις οποίες ένας εικοσιενάχρονος Ηρακλειώτης δέχθηκε θα-
νάσιµη µαχαιριά στην καρδιά και άλλοι δύο νοσηλεύονται. Βε-
βαίως η Δηµοκρατική Συµµαχία καταδικάζει απερίφραστα τέτοια
φαινόµενα βίας και, όπως φαίνεται και στην ανακοίνωση που εκ-
δώσαµε νωρίς το πρωί, µόλις ενηµερωθήκαµε, φαινόµενα βίας
που στρέφονται κατά της ανθρώπινης ζωής, αλλά και κατά της
ιδιωτικής και δηµόσιας περιουσίας. Θεωρώ αυτονόητο ότι το ίδιο
κάνουν και οι συνάδελφοι από όλες τις πτέρυγες της Βουλής.

Ας µην κρυβόµαστε, όµως, άλλο πίσω από τα δάκτυλό µας. 
Δεν είναι µόνο οι αλλοδαποί αλλά και οι λαθροµετανάστες,

που ευθύνονται για την έξαρση της εγκληµατικότητας, όπως κά-
ποιοι ψελλίζουν. Έχουν και εκείνοι µέρος της ευθύνης αλλά όχι
µόνο αυτοί. Δεν είναι µόνο το κέντρο της Αθήνας και της Θεσ-
σαλονίκης, όπου εντοπίζονται τέτοια φαινόµενα. Είναι, δυστυ-
χώς, περιστατικά που λαµβάνουν χώρα και στην περιφέρεια και
όχι µόνο στα µεγάλα αστικά κέντρα της περιφέρειας. 

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, επειδή η κατάσταση τείνει να ξε-
φύγει από κάθε έλεγχο, πρέπει να µεριµνήσετε άµεσα, κύριε
Υπουργέ. Παρακαλώ, δεχτείτε την πρόσκληση για τη σηµερινή
συζήτηση από µέρους µας και ως πρόταση συνεργασίας, όπου
απαιτηθεί. Άλλωστε, η πάταξη της εγκληµατικότητας δεν είναι
θέµα πολιτικής αντιδικίας και διαξιφισµών. 

Δεν θέλουµε πάλι σήµερα να µας µιλήσετε για καλές προθέ-
σεις, για ένα γενικό σχεδιασµό του Υπουργείου. Αντίθετα, θέ-
λουµε, κύριε Υπουργέ, πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις και πολύ
συγκεκριµένες δεσµεύσεις για την αντιµετώπιση της κατάστα-
σης, η οποία σήµερα εντός της κοινωνίας εξελίσσεται, αλλά και
την αντιµετώπιση των νέων µορφών εγκληµατικότητας που κα-
θηµερινά πλέον κάνουν αισθητή την παρουσία τους. 

Επιπλέον, ενηµερώστε µας, σας παρακαλώ, για την υλικοτε-
χνική υποδοµή και ετοιµότητα της Ελληνικής Αστυνοµίας, αλλά
και τις πιστώσεις που προγραµµατίζετε να διαθέσετε για την κά-
λυψη σηµαντικών ελλείψεων που υπάρχουν. 

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι τα µισά σχεδόν περιπολικά και
µοτοσυκλέτες βρίσκονται ακινητοποιηµένα από βλάβες που δεν
µπορούν να αποκατασταθούν λόγω έλλειψης χρηµάτων; Γνωρί-
ζετε ότι δεν υπάρχουν πιστώσεις ούτε για να καλυφθούν οι ανά-
γκες σε καύσιµα και ότι οι αστυνοµικοί µας επαφίενται στον
πατριωτισµό τών κατά τόπους πρατηριούχων που τους βάζουν
καύσιµα δωρεάν; Γνωρίζετε ότι δεν αλλάζουν ελαστικά λόγω κό-
στους; Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι αρκετές υπηρεσίες της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας έχουν έλλειψη ακόµα και σε αναλώσιµα
υλικά, σε χαρτί Α4 και σε µελάνι φωτοτυπικού; 

Δεύτερον, ποιες είναι οι προθέσεις σας, κύριε Υπουργέ, για
την Αγροφυλακή; Ερωτώ, γιατί κατά τα φαινόµενα δεν υπάρχει
καµµία στρατηγική για την αξιοποίηση των δεκάδων αγροφυλά-
κων. Μπορείτε να µας πείτε µε βεβαιότητα σήµερα ποιος είναι ο
ρόλος, η αποστολή, οι αρµοδιότητες των µεταταγµένων υπαλ-
λήλων της Αγροφυλακής στις νέες τους υπηρεσίες; Σε ποιους
τοµείς απασχολούνται; Πώς περνά η µέρα τους, τέλος πάντων,
ξέρετε; Πού απευθύνονται; Ποιος κρίνει το έργο τους, το όποιο
έργο –τέλος πάντων- προσφέρουν; 

Δεν είναι πρωτοφανές να καίγονται τα δάση µας και το προ-
σωπικό της πρώην Αγροφυλακής, το οποίο µετατάξατε, να µένει
αναξιοποίητο και άπρακτο; Δεν είναι πρωτοφανές, αγροτικά µη-
χανήµατα, ακόµα και ρολόγια δικτύων άρδευσης να εξαφανίζο-
νται, η ζωοκλοπή να εκτινάσσεται και η Αγροφυλακή να είναι
µεταταγµένη, χωρίς να ξέρει κανείς τι κάνει και πού είναι; 

Επιτρέψτε µου, όµως, πριν κλείσω, να κάνω και συγκεκριµένες
επισηµάνσεις που αφορούν την Κρήτη. Κατά την επίσκεψή του
στο νησί προσφάτως ο κ. Όθωνας ανακοίνωσε την ίδρυση ΕΚΑΜ
Κρήτης. Διερωτώµαι, αλήθεια, πού εξυπηρετεί αυτή η πρόθεση
ή απόφαση, αν πρόκειται για απόφαση. Είστε βέβαιος ότι δεν
εξυπηρετεί σήµερα η ΕΚΑΜ όλη την Ελλάδα; Μήπως απλώς θέ-
λουν ενίσχυση οι υπάρχουσες τοπικές υπηρεσίες; Τι χρειαστή-
κατε, αλήθεια, από την ΕΚΑΜ και δεν ανταποκρίθηκε; Είναι
δυνατόν µια τοπική ΕΚΑΜ, όπως την ονόµασε ο κ. Όθωνας, να
είναι εφάµιλλη της κεντρικής υπηρεσίας; Και είναι αλήθεια ότι αν
αύριο το πρωί προκύψουν ανάγκες στη Λάρισα, στην Πάτρα,
στην Ηγουµενίτσα, θα κάνετε και εκεί ΕΚΑΜ;

Τώρα επιτρέψτε µου να επισηµάνω ότι κατά την άποψή µας η
λειτουργία της Κεντρικής Τροχαίας του ΒΟΑΚ –και αυτό ανακοί-
νωσε ο Υφυπουργός κ. Όθωνας- στην Επισκοπή Ρεθύµνου, επτά,
οκτώ χιλιόµετρα µακριά από τον οδικό άξονα, δεν θα εξυπηρε-
τήσει κατά το βέλτιστο τρόπο τους πολίτες, αλλά ούτε και την
ίδια την Υπηρεσία. Μπορεί, βεβαίως, να ιδρύθηκε εκεί για άλλους
λόγους καθαρά ψηφοθηρικούς, προς όφελος του Υφυπουργού
σας. Όµως, είναι δεδοµένο ότι η λειτουργία υποσταθµών της Νε-
άπολης και της Επισκοπής δεν είναι αποτέλεσµα ορθής χωροτα-
ξικής κατανοµής. 

Επίσης, προφανώς δεν ελήφθη υπ’ όψιν το γεγονός ότι ο µε-
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γαλύτερος όγκος οχηµάτων του ΒΟΑΚ –βόρειου οδικού άξονα
Κρήτης, για τους συναδέλφους που µπορεί να µη γνωρίζουν- κι-
νείται στο τµήµα Ηρακλείου, αλλά και Χανίων λόγω πληθυσµού,
λόγω αεροδροµίων, λόγω λιµανιών, αλλά και της τουριστικής
ανάπτυξης των δύο αυτών περιοχών. Δεν εξετάστηκαν, δηλαδή,
τα κριτήρια που αφορούσαν την ταχύτερη δυνατή επέµβαση της
Τροχαίας σε όλο το µήκος του βόρειου οδικού άξονα, αλλά και
των δυνατοτήτων της Υπηρεσίας, εκτός και αν η Τροχαία Ηρα-
κλείου θα αστυνοµεύει πάλι το τµήµα Ηρακλείου, η Τροχαία Χα-
νίων θα αστυνοµεύει πάλι το τµήµα Χανίων και απλώς κάναµε µια
τρύπα στο νερό. 

Ελπίζω, κύριε Υπουργέ, να έχουµε συγκεκριµένες απαντήσεις
στα ερωτήµατα τα οποία τέθηκαν και φαντάζοµαι και σε αυτά
που θα τεθούν από τους συναδέλφους που θα πάρουν στη συ-
νέχεια το λόγο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Συνεχίζουµε µε τον Ανεξάρτητο Βουλευτή του Νοµού Ηλείας

κ. Γεώργιο Κοντογιάννη. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Έλληνας πολίτης βιώνει µία
πρωτοφανή κατάσταση, όπου ο φόβος ελλοχεύει σε όλες τις εκ-
φάνσεις της καθηµερινότητάς του. Οι κοινωνικές ανισότητες σε
συνδυασµό µε την ανυπαρξία του κράτους οδήγησαν στην εξά-
πλωση όλων των µορφών εγκληµατικότητας. Η αδράνεια του
κράτους έγινε θερµοκήπιο της ανοµίας και η οικονοµική κρίση
ήρθε να επιτείνει την ήδη δύσκολη κατάσταση. 

Οι δείκτες της εγκληµατικότητας, σύµφωνα µε στοιχεία της
ίδιας της Ελληνικής Αστυνοµίας, έχουν κτυπήσει κόκκινο. Κάθε
έξι λεπτά σηµειώνεται µία κλοπή ή διάρρηξη, κάθε είκοσι τέσσε-
ρις ώρες δεκαέξι ένοπλες ληστείες, εβδοµήντα πέντε αυτοκίνητα
κάνουν φτερά κάθε ηµέρα και ένας άνθρωπος δολοφονείται
κάθε δύο µέρες. Η κατάσταση όσο πάει και χειροτερεύει. Σε
σχέση µε το 2004 έχουµε διπλάσια αδικήµατα που αφορούν την
καθηµερινότητα του πολίτη, όπως είναι οι κλοπές, οι διαρρήξεις
και οι ληστείες. 

Ειλικρινά, αναρωτιέµαι πού θα πάει αυτή η κατάσταση και
πόσο ακόµα η πολιτεία θα είναι θεατής σε ένα παιχνίδι που κα-
ταστρέφει τον κοινωνικό ιστό της χώρας. Οι νόµοι υπάρχουν,
αλλά δυστυχώς δεν υπάρχει κανείς να τους εφαρµόσει, όχι φυ-
σικά γιατί τα Σώµατα Ασφαλείας της χώρας µας δεν έχουν ικανά
στελέχη –έχουν ικανότατα στελέχη που κάνουν το καθήκον τους,
παρ’ ότι δεν πληρώνονται επαρκώς- αλλά γιατί δεν υπάρχει η πο-
λιτική βούληση να δοθεί λύση µέσω της ενίσχυσης των Σωµάτων
Ασφαλείας. 

Αυτήν τη στιγµή Αστυνοµία, Λιµενικό και Πυροσβεστική βρί-
σκονται σε κατάσταση αποσύνθεσης. Ελλείψεις παντού και σε
προσωπικό και σε µέσα, περικοπές σε µισθούς, συνεχείς αποχω-
ρήσεις στελεχών συνθέτουν µια εικόνα πλήρους διάλυσης. Και
δεν είναι µόνο η οικονοµική κρίση που ευθύνεται για αυτήν την
κατάσταση, αλλά και η αδιαφορία της Κυβέρνησης, η οποία δεν
οδηγεί απλώς στο κοινωνικό χάος, αλλά ζηµιώνει και οικονοµικά
το κράτος, σε µια στιγµή µάλιστα που η χώρα µας βρίσκεται στο
έλεος µιας πρωτοφανούς κρίσης. 

Θα αναφερθώ, κύριε Υπουργέ, σε ένα και µόνο παράδειγµα,
για να αντιληφθείτε την τραγικότητα των καταστάσεων και την
ανευθυνότητα όλων όσων µας κυβερνούν. Στις 24 Αυγούστου
συµπληρώθηκαν τέσσερα χρόνια από τις καταστροφικές πυρκα-
γιές στην Ηλεία και µε θλίψη µου διαπιστώνω πως το πάθηµα δεν
µας έχει γίνει µάθηµα. Σε επίπεδο πρόληψης των πυρκαγιών δεν
έχει διαµορφωθεί κανένα ολοκληρωµένο σχέδιο, ενώ οι ελλείψεις
στο Πυροσβεστικό Σώµα σε προσωπικό και σε µέσα είναι τόσο
µεγάλες που στην ουσία εµποδίζουν την άσκηση αποτελεσµατι-
κού έργου. 

Δεν θα αναφερθώ σε εκτενή στοιχεία, αλλά σε ένα και µόνο
ζήτηµα ενδεικτικό της όλης κατάστασης. Πεπαλαιωµένα αερο-
σκάφη που συχνά καθηλώνονται λόγω βλαβών στο έδαφος είναι
επιφορτισµένα κατά κύριο λόγο για τη δασοπυρόσβεση, αερο-
σκάφη τα οποία µάλιστα συντηρούνται πληµµελώς.

Επίσης, τα τελευταία χρόνια το Υπουργείο Προστασίας του

Πολίτη νοικιάζει τα πυροσβεστικά ελικόπτερα Ericsson, τα Κ8 και
τα Κ32, τα οποία έχουν χαρακτηριστεί ως ιδιαίτερα αποτελεσµα-
τικά από τις προηγούµενες αντιπυρικές περιόδους και δίνει περί
τα 20 εκατοµµύρια για την ενοικίασή τους. Και εδώ, φυσικά, µπαί-
νει το ερώτηµα γιατί δεν αγοράζουµε κάποιο από αυτά, αφού τε-
λικά η ενοικίαση µάς στοιχίζει τουλάχιστον δύο φορές την αξία
τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στο σηµείο µηδέν.
Η κρίση από οικονοµική είναι πλέον πολιτική και κοινωνική. Κυ-
ριαρχούν η ανεργία, η εγκληµατικότητα, η φτώχεια που εµείς ως
πολιτικοί καλούµε να αντιµετωπίσουµε. Για πόσο ακόµα πιστεύ-
ετε ότι θα αντέξει ο ελληνικός λαός; Ο κάποτε υπερήφανος και
φιλόξενος ελληνικός λαός φοβάται πλέον και τη σκιά του. Και
δεν υπάρχει τίποτα πιο επικίνδυνο από τον πολίτη που φοβάται,
γιατί αυτός ο φόβος µπορεί να οδηγήσει σε ανεξέλεγκτες κατα-
στάσεις, σε απρόβλεπτες αντιδράσεις και σε συγκρούσεις. 

Έχουµε χάσει πολύτιµο χρόνο, αλλά ίσως ακόµα και τώρα
µπορούµε να κάνουµε κάτι, για να δώσουµε στους πολίτες την
κοινωνία που αξίζουν. Οι λύσεις είναι ανέξοδες και απλές. 

Πρώτον, πρέπει να καταλάβουµε ότι οι νόµοι πρέπει να εφαρ-
µόζονται. 

Δεύτερον, πρέπει να αξιοποιηθεί η τεχνολογία -σας είπε προη-
γουµένως ο κ. Μαρκογιαννάκης για τις κάµερες- αλλά κι όλα τα
πλεονεκτήµατα που δίνει η τεχνολογική πρόοδος, για την κατα-
πολέµηση του εγκλήµατος. 

Τρίτον, είναι αναγκαία η συγκρότηση ενός εθνικού σχεδίου για
την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας, στο οποίο οφείλουν να
συνδράµουν όλα τα κόµµατα µε θέσεις, προτάσεις και ιδέες. Κι
είναι χρέος δικό σας να καλέσετε όλα τα κόµµατα σε µια τέτοια
προσπάθεια.

Τέταρτον, όλες οι δυνάµεις του τόπου οφείλουµε να παλέ-
ψουµε από κοινού, χωρίς µικροκοµµατικές σκοπιµότητες, µε
στόχο ένα καλύτερο αύριο για µας και τα παιδιά µας. Γιατί, κύριε
Υπουργέ, το ζήτηµα της ασφάλειας του πολίτη βρίσκεται πάνω
από κοµµατικά συµφέροντα. Είναι ζήτηµα εθνικό, που έχει άµεση
σχέση µε την κοινωνική γαλήνη µιας ευνοµούµενης πολιτείας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος
Παπουτσής,.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόληψη και η
καταστολή της εγκληµατικότητας, η διασφάλιση της δηµόσιας
τάξης και ασφάλειας κι η εµπέδωση αισθήµατος ασφάλειας
στους πολίτες αποτελούν βασικό στόχο και καθηµερινή επιδίωξη
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και βεβαίως κύρια απο-
στολή της Ελληνικής Αστυνοµίας. 

Ειδικότερα, τα προβλήµατα στο κέντρο της Αθήνας θα συµ-
φωνήσω κι εγώ ότι είναι υπαρκτά κι έντονα. Κανείς δεν µπορεί
να το αµφισβητήσει. Όµως δεν αφορά µόνο τη σηµερινή Κυβέρ-
νηση η κριτική η οποία αναφέρεται στην υποβάθµιση της ποιό-
τητας ζωής -την πολεοδοµική, την κοινωνική, την περιβαλλοντική,
την αισθητική- του κέντρου της Αθήνας. 

Δεν υπάρχει καµµία απολύτως αµφιβολία ότι το ζήτηµα της ευ-
ρύτερης περιοχής του ιστορικού και εµπορικού κέντρου των
Αθηνών χρήζει άµεσης αντιµετώπισης. Θα ήθελα όµως να τονίσω
ότι η υπόθεση του κέντρου της Αθήνας δεν είναι υπόθεση µόνον
της Αστυνοµίας. Είναι µια κατάσταση η οποία είναι αποτέλεσµα
λαθεµένων πολιτικών επιλογών πολλών χρόνων πριν, στο παρελ-
θόν, µε συσσωρευµένα προβλήµατα, τα οποία αυτή η Κυβέρνηση
αναγκάζεται να λύσει σε µια εξαιρετικά κρίσιµη περίοδο, µε δύ-
σκολη οικονοµική κατάσταση και πολλαπλές άλλες επιδράσεις
που προέρχονται από άλλες συγκυρίες και απαιτείται η συνερ-
γασία πολλών τοµέων της Δηµόσιας Διοίκησης και του κράτους.
Γι’ αυτόν το λόγο ο Πρωθυπουργός ζήτησε από τον Αντιπρόεδρο
της Κυβέρνησης, κ. Θόδωρο Πάγκαλο, να συντονίζει και να
εγκρίνει τις υποχρεώσεις που έχουν αναλάβει τα υπουργεία, για
την αναβάθµιση του κέντρου της Αθήνας. 

Η Ελληνική Αστυνοµία εφαρµόζει ένα συγκεκριµένο σχέδιο
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αστυνόµευσης του ευρύτερου κέντρου της Αθήνας. Η δράση
των αστυνοµικών δυνάµεων στο ευρύτερο κέντρο των Αθηνών
αλλά και στην ευρύτερη περιοχή είναι έντονη, συνεχής και αδιά-
λειπτη. 

Υπάρχουν πολλά στοιχεία, τα οποία ο καθένας µπορεί να τα
διαβάσει όπως θέλει. Εγώ όµως θα επιµείνω στα ενδεικτικά στοι-
χεία για τον µήνα Ιούλιο από τις στοχευµένες δράσεις στο κέντρο
των Αθηνών, όπου ελέγχθηκαν χίλια οκτακόσια πενήντα ένα οχή-
µατα και τριάντα δύο χιλιάδες τετρακόσια ογδόντα οκτώ άτοµα
από τα οποία προσήχθηκαν δεκαπέντε χιλιάδες επτακόσιοι ενε-
νήντα έξι και εξ αυτών οι δεκατέσσερις χιλιάδες εννιακόσιοι
εβδοµήντα εννέα ήταν αλλοδαποί που οδηγήθηκαν στη Διεύ-
θυνση Αλλοδαπών, για να εξακριβωθεί η νοµιµότητα παραµονής
τους στη χώρα. 

Ακόµη πιο ειδικά, στις περιοχές των Αστυνοµικών Τµηµάτων
της Οµόνοιας, της Ακρόπολης και του Αγίου Παντελεήµονα γί-
νεται µία φορά την εβδοµάδα, τουλάχιστον, κοινή επιχείρηση γε-
νικών αστυνοµικών ελέγχων. Και πέραν αυτών, συγκροτούνται
ειδικές οµάδες ελέγχων και πραγµατοποιούνται αστυνοµικές επι-
χειρήσεις.

Ειδικότερα µάλιστα στην περιοχή αρµοδιότητας του Αστυνο-
µικού Τµήµατος Οµονοίας έχουν πραγµατοποιηθεί το δίµηνο
Μαΐου-Ιουνίου δεκαεπτά στοχευµένες επιχειρήσεις κατά τις
οποίες βεβαιώθηκαν διακόσιες πενήντα τέσσερις πταισµατικές
παραβάσεις για παράνοµα εκδιδόµενα πρόσωπα. 

Συνολικά, από την Αστυνοµική Διεύθυνση Αθηνών µόνο για
τους οκτώ µήνες του τρέχοντος έτους έχουν βεβαιωθεί εννιακό-
σιες είκοσι εννέα παραβάσεις για παράνοµα εκδιδόµενες γυναί-
κες. 

Επίσης, πραγµατοποιήθηκαν παρουσία εισαγγελικών λειτουρ-
γών και σε συνεργασία µε τις λοιπές συναρµόδιες υπηρεσίες,
στοχευµένες επιχειρήσεις, έλεγχοι σε κτήρια όπου διαµένει υπέ-
ρογκος αριθµός αλλοδαπών σε άθλιες συνθήκες, µε κίνδυνο δη-
µιουργίας ανθυγιεινών εστιών. 

Τα λέω αυτά ως ενδεικτικά στοιχεία ενός συνολικού σχεδια-
σµού, ο οποίος υλοποιείται τους τελευταίους δεκαεπτά – δεκα-
οχτώ µήνες από την ελληνική Κυβέρνηση και ο οποίος αφορά όχι
µόνον το κέντρο των Αθηνών αλλά –ανέφερα τα συγκεκριµένα
στοιχεία, που είναι µετρήσιµα- επιπλέον αφορά κι ολόκληρη τη
χώρα, ιδιαίτερα όσον αφορά το πρόγραµµα ολοκληρωµένης δια-
χείρισης των συνόρων µας για την αντιµετώπιση της λαθροµε-
τανάστευσης και βεβαίως την αντιµετώπιση των προβληµάτων
που έρχονται από τη λαθροµετανάστευση και την εγκληµατικό-
τητα. Όχι ότι συνδέω κατ’ ανάγκην τα δύο αυτά φαινόµενα, αλλά
οπωσδήποτε επιβαρύνουν τις τοπικές κοινωνίες σε περιφερειακό
επίπεδο. 

Σε κάθε περίπτωση για µας, για την Ελληνική Αστυνοµία, για
όλους εκείνο το οποίο προέχει είναι η προστασία των δικαιωµά-
των των πολιτών και γι’ αυτόν το λόγο επιµένουµε στη συµπερι-
φορά των αστυνοµικών. Είναι ένα θέµα εξαιρετικής σηµασίας,
πρωταρχικής σηµασίας, θα έλεγα, για το Υπουργείο και για το
Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνοµίας. Γι’ αυτό, λοιπόν, επιµέ-
νουµε στην υλοποίηση των αποφάσεων και της πρόσφατης νο-
µοθεσίας της Βουλής των Ελλήνων για τη σύσταση του
Γραφείου Αντιµετώπισης Περιστατικών Αυθαιρεσίας, το οποίο
υλοποιείται και µάλιστα τις επόµενες ηµέρες θα ανακοινωθεί και
η συγκρότησή του. Μόλις προχθές εξάλλου δηµοσιεύτηκε στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Η αντεγκληµατική πολιτική είναι µια πολιτική η οποία χρειάζε-
ται επιστηµονική και βεβαίως και πολιτική προσέγγιση. Όµως θα
συµφωνήσω, κύριοι συνάδελφοι µαζί σας, ότι στην προκειµένη
περίπτωση καλό είναι την πολιτική προσέγγιση να την αφήσουµε
λίγο στην άκρη και να κρατήσουµε την επιστηµονική προσέγγιση
κατά κύριο λόγο. Αυτό όµως γίνεται, αυτό εφαρµόζεται και είναι
η πρώτη φορά που έχουµε το πρόγραµµα της αντεγκληµατικής
πολιτικής 2010-2014, το οποίο υλοποιείται µε συντονισµένο
τρόπο από την Ελληνική Αστυνοµία. Στην νέα, λοιπόν, αυτή αντε-
γκληµατική πολιτική 2010-2014 προβλέπονται στοχευµένες δρά-
σεις σ’ όλες τις περιοχές της χώρας. 

Οι προτεραιότητες του νέου προγράµµατος προσδιορίστηκαν
µέσα από µια διαδικασία χαρτογράφησης του εγκληµατικού πε-

ριβάλλοντος για τον εντοπισµό εγκληµατογόνων περιοχών και
προβληµάτων σε τοπικό επίπεδο. Στο πλαίσιο, δε, αυτό οι αστυ-
νοµικές διευθύνσεις της χώρας κλήθηκαν να εκπονήσουν νέα, ει-
δικά επιχειρησιακά σχέδια καταγράφοντας τις αστυνοµικές
δράσεις που αναπτύσσουν για την αντιµετώπιση των προβληµά-
των εγκληµατικότητας, αλλά καταγράφοντας επίσης και τις επι-
διωκόµενες συνεργασίες µε συναρµόδιους φορείς για την
αποτελεσµατική διαχείριση του φαινοµένου και την εξάλειψη των
παραγόντων που συµβάλλουν στην εµφάνιση των προβληµάτων
αυτών. 

Στο σηµείο αυτό θέλω να θυµίσω ότι λίγο πριν από τις εκλογές
του 2004 και την αλλαγή της κυβέρνησης, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ της εποχής και ο προκάτοχός µου, τότε Υπουργός κ. Μι-
χάλης Χρυσοχοΐδης, είχε νοµοθετήσει ενώπιον της Βουλής των
Ελλήνων τα Συµβούλια Πρόληψης Εγκληµατικότητας. Πέρασαν
πέντε χρόνια έκτοτε –τέσσερα χρόνια διακυβέρνησης της Νέας
Δηµοκρατίας από το 2004 µέχρι το 2009, που ήρθαν οι επόµενες
εκλογές- και ουδέποτε τα Συµβούλια Πρόληψης Εγκληµατικότη-
τας ενεργοποιήθηκαν και δραστηριοποιήθηκαν, ενώ θα µπορού-
σαν µέσα στις τοπικές κοινωνίες, µε την τοπική αυτοδιοίκηση, µε
ένα πλήθος νέων επιστηµόνων ή ενεργών πολιτών που ενδιαφέ-
ρονται πράγµατι για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας, να
συµβάλουν κάλλιστα κι αυτά σ’ αυτή την κατεύθυνση. 

Ωστόσο εµείς συνεχίζουµε να επιµένουµε στα σηµερινά, σύγ-
χρονα σχέδια τα οποία εκπονήθηκαν, όπως σας είπα προηγου-
µένως, µε βάση το χάρτη εγκληµατικότητας και σύµφωνα µε τα
υφιστάµενα στατιστικά στοιχεία εγκληµατικότητας, όχι µόνο
κατά νοµό αλλά και κατά περιοχή. 

Έρχοµαι στο σηµείο αυτό σε µία παρατήρηση την οποία έκανε
ο κ. Μαρκογιαννάκης, όσον αφορά τα στατιστικά στοιχεία του
πρώτου εξαµήνου και την εύλογη απορία την οποία εξέφρασε
για το πώς είναι δυνατόν να είναι τόσο πολύ µεγάλη η διαφορά
των στοιχείων αυτών, σε σχέση µε το παρελθόν. Βέβαια είχα την
αίσθηση ότι αυτό ήταν αυτονόητο. Είχα την αίσθηση ότι ιδιαίτερα
ο κ. Μαρκογιαννάκης αυτό το γνώριζε, ότι γνώριζε την απάντηση. 

Υπάρχουν δύο εξηγήσεις για τις αναφορές του κ. Μαρκογιαν-
νάκη. Η µία ότι τώρα είναι η πρώτη φορά που χρησιµοποιείται
ένας καινούργιος τρόπος καταγραφής των στατιστικών στοι-
χείων για την εγκληµατικότητα. Διότι, εδώ και δεκαεπτά µήνες
έχει δηµιουργηθεί το σύστηµα «police on line» µε το οποίο γίνεται
λεπτοµερέστερη καταγραφή όλων των περιστατικών. Αυτό ση-
µαίνει ότι τα προηγούµενα χρόνια δεν υπήρχε πλήρης κατα-
γραφή. Γι’ αυτό είναι επόµενο τα νούµερα των τελευταίων µηνών
να παρουσιάζουν αύξηση της εγκληµατικότητας η οποία όµως
επί της ουσίας προϋπήρχε, απλά δεν καταγραφόταν στατιστικά.

Επιπλέον, χαίροµαι που το αναγνώρισε και ο ίδιος, βέβαια ανα-
γνώρισε ένα µέρος των θετικών στοιχείων αυτής της καταγρα-
φής. Εν πάση περιπτώσει όµως χαίροµαι που αναγνωρίσατε και
εσείς τη σηµαντική αύξηση του ποσοστού εξιχνίασης σοβαρών
εγκληµάτων, τα οποία είναι κακουργήµατα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Δεν ακούσατε καλά, κύριε
Υπουργέ. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ίσως τότε κάνατε λάθος. Σηµασία, όµως, έχει ότι πράγµατι έτσι
είναι. Προσπάθησα στην εκδήλωση καλών προθέσεων να σας
αποδώσω κάτι θετικό, αλλά δεν το θέλετε. Δεν πειράζει, το
παίρνω πίσω.

Λέω, λοιπόν, ότι όσον αφορά το θέµα της εξιχνίασης σοβαρών
εγκληµάτων που είναι κακουργήµατα, ληστείες, τροµοκρατία,
εγκλήµατα κατά της ζωής είναι προφανές ότι -και αναγνωρίζεται
απ’ όλους- ότι η Αστυνοµία λειτουργεί µε µεγαλύτερη αποτελε-
σµατικότητα για τη διερεύνηση τέτοιων υποθέσεων.

Όσο αφορά στο άλλο θέµα στο οποίο αναφερθήκατε, στα ναρ-
κωτικά, θα ήθελα να σας πω ότι πράγµατι στο ζήτηµα αυτό υπάρ-
χει µείωση των υποθέσεων που επιλήφθηκαν οι υπηρεσίες της
ΕΛΑΣ για τη διακίνηση των ναρκωτικών. Πού οφείλεται αυτό;
Οφείλεται γενικώς στους ίδιους παράγοντες που υπήρχαν στο
παρελθόν; Έχουν αλλάξει. Είµαστε σε άλλη εποχή, υπάρχουν
άλλα δεδοµένα στη σηµερινή συγκυρία.

Ποια είναι τα νέα δεδοµένα; Πρώτον, έχει µειωθεί η ζήτηση συ-
νεπεία της οικονοµικής κρίσης. Δεύτερον, το προσωπικό της Ελ-
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ληνικής Αστυνοµίας εκπαιδεύεται, έχει αυξηθεί η επιχειρησιακή
δυνατότητά του, και έχει και σοβαρότατες επιτυχίες στην εξι-
χνίαση πολλών υποθέσεων και στην αντιµετώπιση τους πριν καν
διαπραχθούν τα εγκλήµατα. Τρίτον, µε την είσοδο της Βουλγα-
ρίας και της Ρουµανίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση επιλέγεται ως
δροµολόγιο των ναρκωτικών το βόρειο δροµολόγιο προς την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, στο οποίο δεν περιλαµβάνεται η Ελλάδα. Αυτά
τα λέω γιατί καλό είναι να κάνουµε κριτική, αλλά να γνωρίζουµε
και τα πραγµατικά δεδοµένα.

Σχετικά µε την αναφορά του κ. Μαρκογιαννάκη στις συγχω-
νεύσεις των ποινών και ιδίως για τα κακουργήµατα, θέλω να πω
ότι τα τελευταία χρόνια πολλά πληµµελήµατα έχουν µετατραπεί
σε κακουργήµατα. Γι’ αυτό και παρατηρείται το φαινόµενο οι ίδιοι
οι δικαστές και όχι η Αστυνοµία να είναι πάρα πολύ διστακτικοί
στην επιβολή της κάθειρξης χωρίς καµµία δυνατότητα αναστο-
λής εκτέλεσης της ποινής. Εγκλήµατα που µέχρι χθες δεν οδη-
γούσαν υποχρεωτικά στη φυλακή, σήµερα τιµωρούνται πιο
αυστηρά. 

Μάλιστα, θέλω να σας πω ότι στην αντίστοιχη συζήτηση που
έγινε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής, ο Ει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου, κ. Τέντες, ο οποίος αναφέρθηκε
και αυτός στο θέµα, επισήµανε ότι αυτό το θέµα οδηγεί στην δι-
στακτικότητα ορισµένες φορές των δικαστών προκειµένου να
επιβάλουν τόσο αυστηρές ποινές. 

Εποµένως, έχετε πράγµατι δίκιο στην παρατήρηση, αλλά υπεν-
θυµίζω ότι αυτό αφορά το γεγονός ότι τα ζητήµατα αναστολής
των ποινών και συγχώνευσης είναι θέµατα τα οποία τόσο η
Βουλή όσο και η Κυβέρνηση µπορεί να τα συζητήσει στο πλαίσιο
του αρµοδίου Υπουργείου του τοµέα δικαιοσύνης.

Επανέρχοµαι στο θέµα της ουσίας της επερώτησης την οποία
κατέθεσαν οι συνάδελφοι και κυρίως στα ερωτήµατα που µου
έθεσε ο κ. Αυγενάκης που αφορούν πρώτα απ’ όλα το Ηράκλειο
της Κρήτης. Η αναφορά του στο περιστατικό του Ηρακλείου της
Κρήτης, είναι ένα γεγονός που προφανώς µας θλίβει όλους.
Θέλω µε την ευκαιρία αυτή όχι µόνο να εκφράσω τη λύπη µου
για το περιστατικό και για την αιµατηρή αυτή συµπλοκή στο Ηρά-
κλειο, αλλά θέλω να πω ότι αυτό δεν έχει καµµία σχέση ούτε µε
φιλάθλους, ούτε µε οπαδούς. 

Πιστεύω ότι συµφωνεί όλη η Βουλή ότι είναι απόλυτη η ευθύνη
των επικεφαλής των οµάδων οι οποίοι επιτρέπουν µε τον ένα ή
µε τον άλλο τρόπο να λειτουργούν ανεξέλεγκτα σύνδεσµοι, όπου
καθένας µπορεί να συµµετάσχει ακόµα και εκείνοι οι οποίοι επι-
λέγουν τη βία ως ένα στοιχείο της καθηµερινής τους δραστηριό-
τητας.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι ο κόµπος έχει φτάσει στο χτένι. Πρέπει µε
κάθε τρόπο να καταδικάσουµε αυτές τις πρακτικές. Πρέπει να
ξεκαθαρίσουµε ποιοι είναι οι φίλαθλοι, ποιοι είναι οι οπαδοί των
οµάδων και ποιοι είναι εκείνοι οι οποίοι χρησιµοποιούν τις γηπε-
δικές, τις οπαδικές διαφορές µόνο και µόνο για να εκδηλώνουν
τη βία που για τον οποιονδήποτε ψυχολογικό ή άλλο λόγο έχουν
στη συνείδησή τους.

Θεωρώ, όµως, ότι έχουµε και εµείς πολύ µεγάλη ευθύνη. Γι’
αυτό το λόγο πολύ γρήγορα πρέπει η Βουλή να νοµοθετήσει το
νέο νοµοσχέδιο το οποίο έχει καταθέσει ο αρµόδιος Υπουργός,
ο κ. Γερουλάνος, µε το οποίο ρυθµίζονται θέµατα τα οποία αφο-
ρούν τους συνδέσµους οπαδών. Είναι και ένα νοµοσχέδιο το
οποίο στρέφεται ενάντια στη βία η οποία εκδηλώνεται γύρω από
τους φιλάθλους και από το γήπεδο και το ποδόσφαιρο.

Ένα είναι βέβαιο ότι µε κάθε τρόπο εµείς πρέπει να επιµεί-
νουµε ούτως ώστε να µην επιτρέπουµε να κρύβεται η βία πίσω
από τους οργανωµένους συνδέσµους, αλλά αντίθετα να φωλιά-
ζει η αγάπη για το ποδόσφαιρο, η αγάπη για τον αθλητισµό και
η άµιλλα ανάµεσα στα παιδιά και τους νέους ανθρώπους. 

Όσον αφορά τα σχόλια που κάνατε για τις διαθέσιµες πιστώ-
σεις που αφορούν την Αστυνοµία, θέλω να σηµειώσω ότι µε
αφορµή το πλαίσιο των νόµων που θεσπίστηκε για την οικονοµική
εξυγίανση της χώρας, τροποποιήθηκαν και ορισµένες διατάξεις
του ν.2362/95 περί του δηµοσίου λογιστικού ελέγχου των δαπα-
νών του κράτους.

Εδώ ακριβώς είναι το πρόβληµα. Διότι, βάσει αυτών των δια-
τάξεων προσδιορίζονται αναλυτικά οι διαδικασίες υλοποίησης

του σκέλους του προϋπολογισµού των εξόδων του Αρχηγείου
της Ελληνικής Αστυνοµίας. Εδώ, όµως, υπήρξαν ουσιώδεις αλ-
λαγές που αφορούν την έκδοση αποφάσεων ανάληψης υποχρε-
ώσεων, την τήρηση µητρώου δεσµεύσεων και τον έλεγχο των
δαπανών.

Αυτό, όµως, είχε σχέση όχι απλώς µε λογιστικές πράξεις αλλά
και µε µία ολόκληρη νοοτροπία, έναν τρόπο ζωής, θα έλεγα, έναν
τρόπο λειτουργίας ολόκληρου του προσωπικού της Αστυνοµίας,
ενός οργανισµού ο οποίος είναι πολυπληθής, απλώνεται σε ολό-
κληρη τη χώρα και δεν είναι εύκολο να αφοµοιώσει τους νέους
κανόνες λογιστικής εγγραφής των διαφόρων πιστώσεων.

Κατόπιν, λοιπόν, αυτών από την 1η Ιανουαρίου 2011, ο έλεγ-
χος, η εκκαθάριση και η ενταλµατοποίηση των δαπανών που διε-
νεργούσε η Διεύθυνση Ελεγκτηρίου Δαπανών της Ελληνικής
Αστυνοµίας και πληρώνονταν από την πάγια προκαταβολή του
Σώµατος, πραγµατοποιείται πλέον από την Υπηρεσία Δηµοσιο-
νοµικού Ελέγχου που λειτουργεί στο Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη. 

Σε αυτό το πλαίσιο και για την αντιµετώπιση των ζητηµάτων
που ανέκυψαν µετά τη µεταβολή στις διαδικασίες υλοποίησης
του προϋπολογισµού εξόδων, που επέδρασε αρνητικά και σε ό,τι
αφορά τη συντήρηση των υπηρεσιακών οχηµάτων, πραγµατο-
ποιήθηκε πρόσφατα µια συνάντηση µε την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Οικονοµικών καθώς και µε υπηρεσιακούς παράγο-
ντες, αφού επί πολλούς µήνες προσπαθούσαµε µε κάθε τρόπο
να υλοποιήσουµε το νέο πλαίσιο.

Νοµίζω ότι έγινε αντιληπτό πλέον ότι το πρόβληµα είναι µε-
γάλο, σηµαντικό. Γι’ αυτό το λόγο ελήφθησαν αποφάσεις για συ-
γκεκριµένες ενέργειες για την πρακτική και λυσιτελή επίλυση
όλων των προβληµάτων που έχουν δηµιουργηθεί και να οµαλο-
ποιηθεί η κατάσταση που δηµιουργήθηκε λόγω ακριβώς αυτού
του µεταβατικού σταδίου, προκειµένου να διασφαλιστεί η εύ-
ρυθµη λειτουργία των αστυνοµικών υπηρεσιών και να ενισχυθεί
στην πράξη η λειτουργία του αστυνοµικού προσωπικού, το οποίο
και αυτό ενώ από τη µία πλευρά είναι έτοιµο να ανταποκριθεί µε
επάρκεια στις υποχρεώσεις του και από την άλλη πλευρά αντι-
µετωπίζει τέτοιου είδους προβλήµατα που πολλές φορές όχι
µόνο επιδρούν στη δική τους ψυχολογία, αλλά λόγω ακριβώς της
αδυναµίας της ανάπτυξης των δραστηριοτήτων τους περιορίζει
και το αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών.

Πλέον λοιπόν αυτών για την ενίσχυση της Υπηρεσίας του Δη-
µοσιονοµικού Ελέγχου και επειδή ακριβώς θέλουµε να επισπευ-
σθούν οι διαδικασίες διεκπεραίωσης των εκκρεµών υποθέσεων,
έχει αποσπασθεί στην Υπηρεσία Δηµοσιονοµικού Ελέγχου µεγά-
λος και ικανός αριθµός προσωπικού από τη Διεύθυνση Ελεγκτη-
ρίου Δαπανών της Ελληνικής Αστυνοµίας.

Η αλήθεια είναι ότι αυτή η νοµοθετική µεταβολή ενώ από τη
µία πλευρά είναι για το νοικοκύρεµα των δηµοσίων οικονοµικών
και για την ορθολογική χρήση των κονδυλίων, τα οποία προβλέ-
πει ο προϋπολογισµός του Κράτους για την Ελληνική Αστυνοµία,
από την άλλη πλευρά η αλήθεια είναι ότι επέδρασε και σε ό,τι
αφορά την εκταµίευση και τη διάθεση κονδυλίων για τις επι-
σκευές των αυτοκινήτων.

Και έχετε δίκιο σ’ αυτό. Υπήρχαν προβλήµατα. Ωστόσο δεν
πρόκειται για έλλειψη των αναγκαίων οικονοµικών πόρων. Δεν
είναι ζήτηµα έλλειψης οικονοµικών πόρων. Πρόκειται για την αλ-
λαγή της σχετικής διαδικασίας στα πλαίσια της ευρύτερης προ-
σπάθειας που καταβάλλετε για τη νοµοθετική εξυγίανση και
βεβαίως µε βάση τους νόµους που εµείς ψηφίσαµε. 

Εποµένως, δέχοµαι την παρατήρηση, όπως δέχοµαι και το
δικό σας σχόλιο ότι είναι στην κατεύθυνση της συνεργασίας και
όχι της κριτικής. Απλώς επισηµαίνω ότι το πεδίο της κριτικής που
γίνεται σ’ αυτόν τον τοµέα είναι άδικο για τις υπηρεσίες της
Αστυνοµίας. Ένα πραγµατικό γεγονός στο οποίο προσπαθούµε
να βρούµε λύση ακριβώς γιατί πρέπει να περάσουµε τις νέες δια-
δικασίες οι οποίες χρειάζονται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όσον αφορά στο θέµα της συντήρησης των οχηµάτων των

αστυνοµικών υπηρεσιών σας γνωρίζουµε ότι στον τακτικό προϋ-
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πολογισµό εξόδων του έτους 2011, στους συγκεκριµένους ΚΑΕ
έχουν εγγραφεί πιστώσεις ύψους 3,9 εκατοµµυρίων ευρώ και 9
εκατοµµυρίων αντίστοιχα προκειµένου να διασφαλιστούν όλες
οι ανάγκες που οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε. 

Τέλος, για τη λειτουργία της Ελληνικής Αστυνοµίας, τις γενι-
κότερες παρατηρήσεις στις οποίες αναφερθήκατε θέλω να πω
ότι είναι διαρκής η προσπάθεια της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου. Κεντρική επιλογή της Κυβέρνησης είναι να διαµορ-
φώσουµε µε κάθε τρόπο τις νέες δοµές στο Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη, οι οποίες δεν περιλαµβάνουν µόνο την Ελληνική
Αστυνοµία, αλλά αφορούν στο Λιµενικό Σώµα, στην Ελληνική
Ακτοφυλακή, στο Πυροσβεστικό Σώµα, στη Γενική Γραµµατεία
Πολιτικής Προστασίας και τις νέες υπηρεσίες που δηµιουργήθη-
καν για το άσυλο, τα κέντρα πρώτης υποδοχής και τη νέα υπη-
ρεσία προσφύγων. Αυτό γίνεται στο πλαίσιο της συνολικής
προσέγγισής µας για µια αναθεωρηµένη σχέση της Ελλάδας µε
τη Συνθήκη Σένγκεν και προκειµένου να υλοποιήσουµε όλες τις
υποχρεώσεις της χώρας µας. Επίσης, γίνεται για να διασφαλί-
σουµε το µέτωπο της εσωτερικής ασφάλειας της Ελλάδας, να
συµβάλλουµε στην ενίσχυση ενός ασφαλούς εσωτερικού χώρου
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και πέραν αυτών να εγγυηθούµε µε τον
καλύτερο τρόπο το φαινόµενο της λαθροµετανάστευσης το
οποίο είναι πάρα πολύ σηµαντικό για την περιοχή µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας

Δηµοκρατίας, κ. Νικόλαο Δένδια. 
Έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ακούγοντάς σας κανείς θα σχηµάτιζε την εντύ-

πωση ότι υπάρχει ένα πρόβληµα, υπάρχει µια κατάσταση δυσχε-
ρής η οποία εν πάση περιπτώσει βελτιώνεται, αντιµετωπίζεται και
γίνεται ό,τι µπορεί να γίνει. 

Βεβαίως αυτό απέχει παρασάγγας από την αλήθεια. Ουδείς
ισχυρίζεται ότι όλα τα κακά, το τεράστιο αυτό πρόβληµα έχει τις
ρίζες του στα σφάλµατα της δικής σας Κυβέρνησης. Υπάρχουν
και αντικειµενικές συνθήκες απολύτως δυσχερείς, οι οποίες
έχουν δηµιουργήσει µια δραµατική αλλαγή των συνθηκών στους
όρους εξασφάλισης της δηµόσιας ασφάλειας στη χώρα. Αυτό
είναι αλήθεια και το συνοµολογούµε όλοι. 

Ξεκινώντας, να µιλήσουµε για τη δική σας ευθύνη. Ξεκινάει
κατ’ αρχάς η δική σας ευθύνη µε τη λυσσαλέα αντίδραση στις
προσπάθειες της προηγούµενης κυβέρνησης επί Υπουργίας στη
θέση σας του κ. Μαρκογιαννάκη και εµού στο Υπουργείο Δικαι-
οσύνης όσον αφορά σε µια σειρά από µέτρα απαραίτητα για να
εξασφαλιστεί η δηµόσια ασφάλεια κατ’ αρχάς στην πρωτεύουσα
του κράτους και µετά στη χώρα. 

Αναφέροµαι στη στάση σας στο θέµα των καµερών, αναφέρο-
µαι στη στάση σας στο θέµα της κουκούλας, αναφέροµαι στη
στάση σας σε οποιοδήποτε νοµοθέτηµα και σε οποιαδήποτε
προσπάθεια έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση για να προλάβει
αυτό που ήταν φανερό ότι έρχεται.

Επί των ηµερών σας εξηγγέλθη από τον προκάτοχό σας, τον
τότε Υπουργό και νυν Υπουργό σε άλλο Υπουργείο τον κ. Χρυ-
σοχοΐδη, ότι θα υπάρξει µια συνολική αναδιοργάνωση της ελλη-
νικής αστυνοµίας. Ναι ή όχι; Προφανώς αυτό έγινε διότι εκρίθη
ότι η δοµή, ο τρόπος λειτουργίας, τα αποτελέσµατα της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν την τεράστια
πρόκληση των καιρών. Αν δεν υπήρχε λόγος, αν όλα ήταν καλά,
αν τίποτα δεν έπρεπε να αλλάξει φαντάζοµαι δεν υπήρχε κανέ-
νας λόγος να επαγγέλλεται αναδιοργάνωση. Και βεβαίως η ανα-
διοργάνωση αυτή δεν έγινε.

Κατ’ αρχάς παραιτηθήκατε από τη δηµόσια ασφάλεια στον
τίτλο του Υπουργείου σας. Και θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι
το θεωρώ σηµειολογικό. Από εκεί και πέρα αφού παραιτηθήκατε
από τον τίτλο ως δηµόσια ασφάλεια στην πραγµατικότητα -και
αυτό είναι το αίσθηµα του µέσου Έλληνα στο δρόµο, είτε στην
Αθήνα, είτε σε οποιαδήποτε πόλη της χώρας, είτε στην περιφέ-
ρεια- αυτή τη στιγµή η εντύπωση που υπάρχει είναι η επικράτηση
της ανοµίας. Λυπάµαι ειλικρινά που το λέω αυτό. Δεν πιστεύω

ότι είναι εύκολο να αντιµετωπιστεί αλλά αυτή είναι η δυστυχής
πραγµατικότητα στην Ελλάδα σήµερα. Και αν η αντίληψη που
υπάρχει και σε εσάς και στους συνεργάτες σας και στην Κυβέρ-
νηση είναι ότι αυτό δεν ισχύει, ειλικρινώς, λυπούµαι διότι αν δεν
έχετε αντιληφθεί το πρόβληµα δεν υπάρχει καµία ελπίδα για να
ξεκινήσετε µια διαδικασία αντιµετώπισης του προβλήµατος. 

Μιλήσατε περί αριθµών. Να θέσω υπ’ όψιν σας το εξής. Απ’
όταν νοµοθετήθηκε το παράβολο των 100 ευρώ όσον αφορά
στην κατάθεση µηνύσεως –εγώ δεν είµαι κατά αυτής της πρό-
βλεψης, διότι δε θέλω να λαϊκίζω και δε θέλω να καιροσκοπώ- τι
συµβαίνει; Αυτός που καταγγέλλει την κλοπή στο αστυνοµικό
τµήµα δεν καταθέτει µήνυση κατ’ αγνώστου, οπότε δεν καταβάλ-
λει τα 100 ευρώ. Δηλώνει απλώς απώλεια και κατά συνέπεια
στους στατιστικούς δείκτες αυτό δεν περνάει ποτέ. Όµως η
κοινή και µέση εµπειρία είναι ότι οι κλοπές έχουν εκτιναχθεί. Άρα,
στο επίπεδο της εγκληµατικότητας αυτής της µορφής έχουµε
πλήρη ανοµία. 

Πάµε από εκεί και πέρα στον ευρύτερο κύκλο αυτού που ονο-
µάζουµε επικράτηση της εννόµου τάξεως. Υπάρχει κανένας πο-
λίτης αυτή τη στιγµή στην Αθήνα σήµερα που πιστεύει ότι
επικρατεί η έννοµη τάξη στην πόλη; Εδώ παρατηρήσαµε επί
µήνες στην ουσία να τελεί υπό πλήρη κατάληψη και υπό πλήρες
καθεστώς ανοµίας η πλατεία Συντάγµατος. Εδώ, µπροστά µας,
να «µουντζώνεται» η Βουλή και να υπάρχει η αντίληψη ότι δεν
συµβαίνει και κάτι σοβαρό, δεν τρέχει τίποτα. Τα συνθήµατα που
είχαν αναρτηθεί ένα καθ’ ένα αποτελούσαν προσβολή της εννό-
µου τάξεως υπαγόµενη σε συγκεκριµένη διάταξη του Ποινικού
Κώδικα την οποία είναι βέβαιο ότι γνωρίζουµε. Και όµως αντί-
δραση µηδέν. 

Ο οποιοσδήποτε θέλει, 5, 10, 15, 3, 4, κάτω από οποιαδήποτε
πρόφαση, κάτω από οποιαδήποτε επίφαση κλείνει το κέντρο της
πόλης. Θα δούµε φέτος να κλείνει η Βασιλίσσης Σοφίας για να
παίζουν ποδόσφαιρο οι οποιοιδήποτε κρίνουν ότι δια του ποδο-
σφαίρου επί της Βασιλίσσης Σοφίας διαµαρτύρονται για κάποιο
λόγο. 

Και απ’ αυτά, αυτό το οποίο εσείς προσλαµβάνετε, είναι µια
κατάσταση κατά την οποία οι δείκτες πάνε καλύτερα, η Ελληνική
Αστυνοµία κάνει το καθήκον της, τα πράγµατα βελτιώνονται, η
χώρα, εν πάση περιπτώσει, είναι µια «νορµάλ» χώρα του δυτικού
κόσµου, στην οποία ο ξένος επισκέπτης, αν έρθει, θα αντιληφθεί
ότι είναι µια ευνοµούµενη πολιτεία. Ζούµε στην ίδια χώρα, κύριε
Υπουργέ; Ζούµε στην ίδια χώρα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόκληση αυτή υπερβαίνει
κατά πολύ ένα Υπουργείο, µια Κυβέρνηση. Ούτως ή άλλως είναι
προφανές ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν πρόκειται να µα-
κροηµερεύσει. Το λέω ευθέως χωρίς να θέλω να κοµµατικοποι-
ήσω αυτήν τη συζήτηση. Αυτό το οποίο µπορεί να κάνει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, στον εναποµείναντα χρόνο της, είναι να
ξεκινήσει µια προσπάθεια σοβαρή για να αντιµετωπιστεί το πλή-
ρες καθεστώς ανοµίας στη χώρα, διότι αυτή δυστυχώς είναι η
πραγµατικότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Συνεχίζουµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Χαλβατζή.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Είναι αλήθεια ότι το τελευταίο διάστηµα διαβάζουµε πολλά

καινούργια στοιχεία. Και κάθε φορά που δηµοσιεύονται στατι-
στικά στοιχεία για την εγκληµατικότητα κατατίθενται αντίστοιχες
ερωτήσεις. 

Ως ΚΚΕ δεν αδιαφορούµε για τα ζητήµατα της εγκληµατικό-
τητας. Και εµείς παρακολουθούµε κα µελετάµε τα στοιχεία.
Υπάρχει ωστόσο ένα κεντρικό ζήτηµα. Πού είναι προσανατολι-
σµένες οι δυνάµεις της ΕΛΑΣ; Καθηµερινά αποδεικνύεται ότι η
ΕΛΑΣ ως µέρος του κατασταλτικού µηχανισµού του κράτους
είναι η υπεράσπιση των συµφερόντων και η εξασφάλιση του κα-
πιταλιστικού συστήµατος έναντι του λαού. Η αντιµετώπιση του
κοινού εγκλήµατος πάντα ερχόταν και έρχεται σε δεύτερη µοίρα. 

Αυτό το χαρακτηριστικό αντανακλάται στον προσανατολισµό
της ΕΛΑΣ, στη διάταξη των δυνάµεών της, στο θέµα της εκπαί-
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δευσης και της διαπαιδαγώγησης του προσωπικού, στο είδος
του εξοπλισµού και στο σκοπό για τον οποίο χρησιµοποιείται,
αλλά και στο εσωτερικό καθεστώς και στο εύρος των κοινωνικών
και δηµοκρατικών δικαιωµάτων του προσωπικού.

Αυτό που πολύ συχνά βλέπουµε είναι ότι στη δοµή, στη διά-
ταξη των αστυνοµικών δυνάµεων, το κύριο βάρος έπεφτε και πέ-
φτει στις δυνάµεις παρακολούθησης και καταστολής του
εργατικού και ευρύτερα του λαϊκού κινήµατος. Αυτές οι δυνάµεις
δεν έχουν καθόλου κενά σε προσωπικά και µέσα. Τεράστια κενά
σε προσωπικό και µέσα συναντάµε κυρίως σε υπηρεσίες που
είναι αρµόδιες για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας. Κι
αυτό συµβαίνει τη στιγµή που η χώρα µας είναι στις πρώτες θέ-
σεις στην αστυνοµική δύναµη ανάλογα µε τον πληθυσµό. Τα τε-
λευταία δέκα µε δώδεκα χρόνια ενισχύθηκαν αριθµητικά οι
αστυνοµικές δυνάµεις. Και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σήµερα,
όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας,
ενώ δεν προσλαµβάνουν δασκάλους, καθηγητές, νοσηλευτές,
νοσηλεύτριες, γιατρούς, πυροσβέστες, την ίδια στιγµή προσλαµ-
βάνουν συνεχώς νέες ειδικές κατηγορίες αστυνοµικών που κυ-
κλοφορούν µε διάφορους τίτλους. 

Ο προσανατολισµός, λοιπόν, των αστυνοµικών δυνάµεων είναι
ένας βασικός λόγος για τη σηµερινή κατάσταση, σε συνδυασµό
βέβαια µε τη βαθιά, καπιταλιστική, οικονοµική κρίση και τα πα-
ρεπόµενα αυτής της κρίσης. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι σε διάφορες δραστηριότητες και εκ-
δηλώσεις, πάρα πολύ γρήγορα καταφθάνουν αντίστοιχες δυνά-
µεις των κατασταλτικών δυνάµεων, όταν πρόκειται να
αντιµετωπίσουν εργατικές, λαϊκές κινητοποιήσεις, αλλά δεν βρί-
σκονται ή δεν είναι εύκαιρες για την αντιµετώπιση της εγκληµα-
τικότητας. 

Η αύξηση της εγκληµατικότητας όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά
σε όλες τις καπιταλιστικές χώρες και ειδικά στις µητροπόλεις του
καπιταλισµού, δεν είναι τίποτα άλλο, παρά ένα ακόµα σύµπτωµα
της κρίσης και του σάπιου του εκµεταλλευτικού συστήµατος της
οικονοµίας, της οικονοµίας της αγοράς, όπως λέτε, δηλαδή του
καπιταλισµού. 

Πολλές φορές εύκολα τσουβαλιάζονται τα πάντα, µικροκλο-
πές, µετανάστες και διάφορες συµµορίες. Ταυτόχρονα, σε όλες
σχεδόν τις συζητήσεις αποσιωπάται ότι υπάρχουν οργανωµένα
κυκλώµατα του υποκόσµου, εγκληµατικές εταιρείες, τα κυκλώ-
µατα του οικονοµικού εγκλήµατος, η διακίνηση ναρκωτικών, η
παιδική πορνογραφία, αλλά και το εµπόριο λευκής σαρκός και
όλα όσα κινούνται γύρω από τα ναρκωτικά. 

Βεβαίως, σε κάθε ευκαιρία, σε κάθε συζήτηση µπαίνουν πάρα
πολλά στο τραπέζι. Η πρόταση του κ. Μαρκογιαννάκη ήταν µε
τις κάµερες. Κάµερες, γενετικό υλικό, δακτυλικά αποτυπώµατα,
οι πάντες από δεκατεσσάρων χρονών και παραπάνω. Κι αυτό
γιατί; Για να εξακριβώσουµε τι; 

Και βεβαίως ο Υπουργός θυµήθηκε και τις δραστηριότητες και
όλα όσα είχαν αποφασιστεί στην τοπική αυτοδιοίκηση για τα
συµβούλια παραβατικότητας, που θα σας πω χαρακτηριστικά ότι
ένας πρώην αστυνοµικός διευθυντής της Αθήνας στο Δηµοτικό
Συµβούλιο της Αθήνας, είχε πει ότι όλες αυτές οι δραστηριότη-
τες, όλες αυτές οι κινήσεις των «ευυπόληπτων» πολιτών οι οποίοι
στις συνοικίες θα καταγράφουν και θα καταλήγουν, δεν θα είναι
τίποτα άλλο παρά η δηµιουργία ενός γενικότερου χαφιέδικου µη-
χανισµού στην Αθήνα, στους δήµους της χώρας, σε όλη την Ελ-
λάδα. 

Επίσης, µας ανησυχεί πολύ όλη αυτή η ιστορία, οι αναφορές
για τις καταστροφές που γίνονται στις πορείες και στις διαδηλώ-
σεις. Στις πορείες, τις κινητοποιήσεις, τη δράση του εργατικού
λαϊκού κινήµατος και ειδικά του ταξικού συνδικαλιστικού κινήµα-
τος δεν ανοίγει µύτη. Κι εµείς πολλές φορές έχουµε καταγγείλει
προβοκατόρικες και άλλες δραστηριότητες, δράση των δυνά-
µεων των µυστικών υπηρεσιών, ντόπιων και ξένων, για να δηµι-
ουργούν συνεχώς προβλήµατα, να συκοφαντούν το οργανωµένο
συνδικαλιστικό εργατικό κίνηµα και βεβαίως να γίνονται αφορµή
για τη λήψη αντιδηµοκρατικών, αντιλαϊκών, αντεργατικών µέ-
τρων. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση εµείς θα συνεχίσουµε. Υπάρχουν πε-
ριθώρια, υπάρχουν δυνατότητες για τον περιορισµό της µικροε-

γκληµατικότητας. Το κύριο όµως κύριε Υπουργέ, είναι να δείτε
όλα εκείνα τα µεγάλα συµφέροντα, όλες εκείνες τις συµµορίες
οι οποίες παίζουν ένα σηµαντικό ρόλο και βεβαίως καλλιεργούν
όλη αυτή την εγκληµατικότητα και την τροµοκρατία και όχι λίγες
φορές δίνουν και σε εσάς –δεν εννοώ προσωπικά, εννοώ σε κάθε
κυβέρνηση- ευκαιρίες και δυνατότητες να παίρνετε αντεργατικά,
αντιλαϊκά µέτρα. 

Εµείς θα παλέψουµε για να ξεριζωθούν, να περιοριστούν, να
ελαχιστοποιηθούν, να πάψουν να λειτουργούν τα αντεργατικά
και αντιλαϊκά µέτρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ, κ. Αθανάσιος Πλεύρης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός έχουµε θέσει γύρω στις

οχτώ επερωτήσεις αναφορικά µε το θέµα της εγκληµατικότητας
και χαίροµαι ιδιαιτέρως που οι συνάδελφοι της Δηµοκρατικής
Συµµαχίας έκριναν σκόπιµο ότι η εγκληµατικότητα είναι ένα από
τα θέµατα που πρέπει να το θέσουν σε επίπεδο επερώτησης.
Οπωσδήποτε είναι σηµαντικό να ασκείται όλο και µεγαλύτερη
πίεση, ειδικά για το κέντρο της Αθήνας, ειδικά για την πρωτεύ-
ουσα, όπου βιώνει πάρα πολύ έντονα αυτό το φαινόµενο. 

Στην πρωτολογία του ο κύριος Υπουργός αναφέρθηκε στο
θέµα της λαθροµετανάστευσης και αναφέρθηκε στο ότι δεν ταυ-
τίζεται αναγκαστικά η λαθροµετανάστευση µε την εγκληµατικό-
τητα. Αυτό είναι µία πραγµατικότητα. Όµως πραγµατικότητα
είναι ότι η ραγδαία αύξηση της εγκληµατικότητας, σε πάρα πολύ
µεγάλο βαθµό οφείλεται στη λαθροµετανάστευση. Κι αυτό δεν
το λέµε εµείς. Αυτό το λένε τα νούµερα. Και δεν το λένε µόνο τα
νούµερα της Αστυνοµίας, που µπορεί κάποιος να τα αµφισβητή-
σει, αν και είναι ξεκάθαρα, τα λένε και τα νούµερα των δικαστι-
κών αποφάσεων. 

Αυτήν τη στιγµή, κύριοι συνάδελφοι, στις ελληνικές φυλακές
βρίσκονται έντεκα χιλιάδες τριακόσια τέσσερα άτοµα εκ των
οποίων έξι χιλιάδες τριακόσια είναι µετανάστες. Στη δε βαριά
εγκληµατικότητα –όταν λέµε βαριά εγκληµατικότητα αναφερό-
µαστε σε ναρκωτικά, βιασµούς, ανθρωποκτονίες, ληστείες- το
ποσοστό είναι άνω του 65%. 

Συνεπώς, αυτά τα νούµερα δεν είναι ρατσιστικά. Είναι νού-
µερα, είναι πραγµατικότητα και η πραγµατικότητα έχει να κάνει
µε το ότι ο ελληνικός τόπος δέχεται µία έντονη µετάλλαξη της
εγκληµατικότητας και σε ποσοτικά και σε ποιοτικά χαρακτηρι-
στικά. Και το επικίνδυνο είναι τα ποιοτικά χαρακτηριστικά. 

Πρέπει επιτέλους να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Η
ποιοτική αύξηση της εγκληµατικότητας, αυτό το οποίο ζήσαµε
δηλαδή µε τον Έλληνα που κατέβαινε να πάρει τη φωτογραφική
µηχανή για να πάει τη σύζυγό του να γεννήσει και βρέθηκαν τρεις
αλλοδαποί και τον σκότωσαν, οφείλεται εξ ολοκλήρου στη λα-
θροµετανάστευση. Για ποιο λόγο; Όχι για λόγους -επειδή θα
σπεύσουν πολλοί να µιλήσουν για ρατσισµό- βιολογικούς, αλλά
για λόγους αξιακούς. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν η ροή, η µεταναστευτική
ροή στη χώρα µας, είναι από χώρες που για τον α’ ή β’ λόγο τα
αξιακά τους πρότυπα είναι τελείως διαφορετικά από τα αξιακά
πρότυπα που υπάρχουν στην Ευρώπη, προφανώς θα έχουµε αύ-
ξηση της εγκληµατικότητας. Όταν η ροή είναι από χώρες που
θεωρούν τη γυναίκα πράγµα, που θεωρούν το χριστιανό πράγµα
δεν θα ενοχληθούν αν βιάσουν κάποια γυναίκα επειδή βγήκε µε
κοντή φούστα διότι στη δική τους κουλτούρα αυτή είναι µία που
της αξίζει ο βιασµός. Δεν θα διστάσουν, όταν στη χώρα τους η
αξία της ζωής έχει τελείως διαφορετικά χαρακτηριστικά, για 20
ευρώ ή 30 ευρώ να σκοτώσουν εύκολα. 

Αυτό το πράγµα βιώνει η ελληνική κοινωνία, την ποιοτική µε-
τάλλαξη της εγκληµατικότητας, τη µετάλλαξη της εγκληµατικό-
τητας που για «ψύλλου πήδηµα» εύκολα θα αφαιρεθεί ανθρώπινη
ζωή. 

Αυτό το πράγµα, κύριε Υπουργέ, οφείλεται στη λαθροµετανά-
στευση και οφείλεται εξ ολοκλήρου στη λαθροµετανάστευση.
Συνεπώς, οι όποιες δράσεις θα έπρεπε να είναι δράσεις προς
αυτήν την κατεύθυνση, που δεν αφορούν στο Υπουργείο σας ή
δεν αφορούν µόνο στο Υπουργείο σας. 

Όταν, όµως, θα βρεθούν τρόποι αποτροπής αυτής τη ροής,
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τρόποι ελέγχου αυτής της ροής, οπωσδήποτε το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη θα πρέπει να λάβει τα µέτρα του και τα
µέτρα του πρέπει να είναι αστυνοµικά. Στην εγκληµατικότητα
πρέπει να απαντάµε µε πάρα πολύ καλή αστυνόµευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλές φόρες υπάρχουν πολι-
τικές δυνάµεις που υποβαθµίζουν εύκολα το ρόλο της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Φέρνω το παράδειγµα του Βορρά. Σας πληροφορώ
–και είµαι βέβαιος, γιατί εγώ πιστεύω πολύ και στην επιχειρη-
σιακή ικανότητα της Ελληνικής Αστυνοµίας- ότι δεν θα υπήρχε
περίπτωση σε οποιοδήποτε σηµείο της Ελλάδος, στο πιο µα-
κρινό, να βρισκόταν κάποιος που θα σκότωνε επί µιάµιση ώρα
κόσµο και δεν θα είχε φτάσει η Αστυνοµία. Αναφέροµαι σ’ αυτό
το οποίο έγινε στη Νορβηγία,.

Μην υποτιµούµε την επιχειρησιακή δύναµη της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Μην υποβαθµίζουµε τις επιτυχίες, τις οποίες έχει.
Κατάφερε να βρει και αυτούς που σκότωσαν τους δύο ειδικούς
φρουρούς και αυτούς που σκότωσαν τον πατέρα, ο οποίος πή-
γαινε τη γυναίκα του στο µαιευτήριο. Ο έλληνας Αστυνοµικός
ξέρει και µπορεί να κάνει τη δουλειά του.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Το πρόβληµα είναι στο κοµµάτι της σύγχυσης που υπάρχει σ’
αυτήν την Κυβέρνηση, κατά πόσο έχει την πολιτική βούληση να
δράσει η Ελληνική Αστυνοµία. Στις γκετοποιηµένες περιοχές
πρέπει να υπάρξει δράση της Ελληνικής Αστυνοµίας, πρέπει να
υπάρξει δράση στον Άγιο Παντελεήµονα, πρέπει να υπάρξει
δράση στα Εξάρχεια, πρέπει να υπάρξει δράση πέριξ του Δη-
µαρχείου, που γίνεται το «έλα να δες», διότι διαφορετικά θα γίνει
αυτό που γράφουν οι συνάδελφοι στην επερώτηση, θα βρεθούν
οµάδες να αναλάβουν τη δράση. Εάν απουσιάζει το κράτος, η
κοινωνία θα αντικαταστήσει την απουσία του κράτους και αυτό
είναι το χειρότερο, διότι το κράτος πρέπει να είναι παρόν σ’
αυτές τις καταστάσεις και να δίνει το αίσθηµα ασφάλειας του πο-
λίτη.

Πολύ σωστά ο συνάδελφος, ο κ. Δένδιας, έφερε και µία σειρά
από παραδείγµατα ανοµίας που υπάρχουν. Δεν συνδυάζονται
αναγκαστικά µε αυτό που λέµε εγκληµατικότητα, αλλά συνδυά-
ζονται µε αυτό που λέµε ανοµία, την οποία ανέχτηκε πλήρως η
Κυβέρνησή σας. Ανέχεται αυτήν την στιγµή κατάληψη κτηρίων
δηµοσίων και δεν κάνει τίποτα. Υπήρχε κανένα άσυλο στη «Βίλλα
Αµαλία», που µέχρι σήµερα τελεί υπό κατάληψη; Υπήρξε κανένα
άσυλο εδώ, στην πλατεία Συντάγµατος, που παρακολουθούσατε
το φαινόµενο;

Αυτά όλα τα ζήσαµε. Ανέχεται η πολιτεία µας να βρίσκονται
όργανα συνδικαλιστικά ή µη να κλείνουν τις θύρες των κεντρικών
ξενοδοχείων ή να µην αφήνουν τους τουρίστες να κατέβουν από
τα κρουαζιερόπλοια. Βέβαια, σήµερα δεν βρίσκονται στο κανάλι,
το οποίο κάνει στάση εργασίας εναντίον της εργοδοσίας. Δεν εί-
δαµε τα συνδικαλιστικά όργανα του ΠΑΜΕ να είναι στο «902».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -για να ολοκληρώσω- το θέµα
της εγκληµατικότητας είναι µέγιστο, θέλει πραγµατική πολιτική
βούληση και η Ελληνική Αστυνοµία µπορεί, εάν έχει την κατάλ-
ληλη υλικοτεχνική υποδοµή, να αντιµετωπίσει αυτό το φαινό-
µενο. Αλλά, πάνω απ’ όλα, πρέπει να έχουµε την πολιτική
βούληση, να συγκρουστούµε µε την εγκληµατικότητα και να
πούµε αλήθειες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, ο Βουλευτής Επικρατείας
κ. Βασίλης Μουλόπουλος, να λάβει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εγώ θα επιχειρήσω, όχι επιστηµονική, όχι τε-

χνική προσέγγιση, αλλά πολιτική, διότι και οι προηγούµενοι συ-
νάδελφοι πολιτική προσέγγιση έκαναν. Ακούσαµε και τον
εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας και τον εκπρόσωπο του
ΛΑΟΣ και τους Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, που ου-
σιαστικά µία πολιτική τοποθέτηση έκαναν και πολιτικές παρεµ-
βάσεις ουσιαστικά ζήτησαν, πίσω από τις τεχνικές.

Κύριε Υπουργέ, η Ελλάδα του µνηµονίου καταρρέει και η Κυ-
βέρνηση, που επέβαλε αυτήν την Ελλάδα, παραπαίει. Η κοινωνία
έχει φθάσει στα έσχατα όρια των αντοχών της. Η πείνα, η ανέ-
χεια, η εγκατάλειψη, η ανεργία, η περιθωριοποίηση διογκώνονται

και µαζί της διογκώνονται –αν τα στοιχεία της Ελληνικής Αστυ-
νοµίας αληθεύουν- και η εγκληµατικότητα.

Η Κυβέρνηση, φυσικός αυτουργός αυτής της κατάρρευσης,
προσπαθεί αυτήν τη στιγµή να εκµεταλλευτεί, κατά τη γνώµη
µας, πολιτικά την εγκληµατικότητα, της οποίας φυσικός αυτουρ-
γός είναι η πολιτική της. 

Θέλω να σας πω ότι ένας ειδήµων πάνω στην εγκληµατικότητα
και τη βία, ένας άνθρωπος του κινηµατογράφου, ο σκηνοθέτης
Ταραντίνο είπε ότι «η βία και η εγκληµατικότητα τροµάζουν, αλλά
σαγηνεύουν και το κοινό». Και στην κοινωνία του θεάµατος που
ζούµε η βία και η εγκληµατικότητα πουλάνε.

Ο απολογισµός των τελευταίων µηνών, όπως καταγράφεται
στα επίσηµα στοιχεία της Ελληνικής Αστυνοµίας, είναι ενδεικτι-
κός των εκρηκτικών µειγµάτων φτώχειας και εξαθλίωσης, οργα-
νωµένου εγκλήµατος και µικροπαραβατικότητας. Σαράντα οχτώ
χιλιάδες διακόσιες εξήντα δύο είναι οι κλοπές και οι διαρρήξεις,
τρεις χιλιάδες εξακόσιες τριάντα έξι οι ληστείες από τον Ιανου-
άριο έως τον Ιούλιο του τρέχοντος έτους, αν τα στοιχεία αληθεύ-
ουν. Από αυτές, το συντριπτικό ποσοστό έχει διαπραχθεί σε
σπίτια, καταστήµατα, βενζινάδικα, παντοπωλεία, σούπερ-µάρκετ,
όπου µαζί µε τα χρήµατα και τα κοσµήµατα, οι παραβάτες, οι λη-
στές αρπάζουν τρόφιµα και ποτά, βενζίνες και πετρέλαιο. Διαρ-
ρήξεις και κλοπές, έχουν -όπως φαίνεται- έντονο το χρώµα της
ανέχειας και της εξαθλίωσης. Ζούµε –πιστεύω- την επιστροφή
του κλεφτοκοτά, όπως χαρακτήρισε το περιοδικό «ΕΠΙΚΑΙΡΑ» το
φαινόµενο.

Στην ελληνική περιφέρεια, από την Πελοπόννησο έως τη Θεσ-
σαλία και από την Εύβοια έως την Ήπειρο, οι διαρρήκτες αδειά-
ζουν, µαζί µε τα κοσµήµατα και τα χρήµα, τα ψυγεία και
κατσαρόλες. Τα τοπικά αστυνοµικά τµήµατα, αποδυναµωµένα
και υποστελεχωµένα, αδυνατούν να ελέγξουν το φαινόµενο και
εκεί, πράγµατι, υπάρχει και ένα πρόβληµα τεχνικό. Αλλά, το πρό-
βληµα –επαναλαµβάνω- πλην από αστυνοµικό, είναι πολιτικό.

Πολιτεία χωρίς οργανωµένη πολιτική ένταξης των νέων, των
ανέργων, των µεταναστών, των υποαπασχολούµενων, των νεό-
πτωχων στο παραγωγικό και οικονοµικό γίγνεσθαι είναι µια πο-
λιτεία που γεννά και τροφοδοτεί το έγκληµα και το περιθώριο και
ωθεί τον νεοέλληνα να απαιτεί µέτρα καταστολής επί δικαίων και
αδίκων, µέτρα καταστολής και αστυνοµικό κράτος, που θα στρέ-
φονται –ακούσαµε τους συναδέλφους πριν- κατά περίπτωση και
εναντίον των µεταναστών και των προσφύγων, εναντίον των απο-
καλούµενων αναρχικών, των συνδικαλιστών, των απεργών, των
διαδηλώσεων, των ναρκοµανών, των νέων, µέτρα καταστολής σε
όσους αµφισβητούν, σε όσους αντιστέκονται στις πολιτικές του
νεοφιλελευθερισµού.

Η µνηµονιακή πολιτική της αστυνοµικής ασφάλειας αρνείται,
όµως, να εγγυηθεί την ασφάλεια της κοινωνίας. Δεν άκουσα από
συναδέλφους πριν να ζητούν µια τέτοια ασφάλεια. Αρνείται να
εγγυηθεί την ασφάλεια στους µισθούς, τις συντάξεις, την κατοι-
κία, την εργασία και την πρόσβαση σε δωρεάν υγεία και παιδεία.
Αυτά η Κυβέρνηση και οι προηγούµενοι συνάδελφοι τα αφήσανε
απ’ έξω και συµπεραίνω ότι τα αφήνουµε στο έλεος της αγοράς.

Έτσι, δηµιουργείται ένα περιθώριο που συσσωρεύει ανθρώ-
πους εκτός κοινωνίας, όπως αυτό στο κέντρο της Αθήνας, εκεί
όπου ανθεί το εµπόριο των ναρκωτικών, των ανθρωπίνων ψυχών,
των συµµοριών -Ελλήνων και αλλοδαπών- που εκµεταλλεύονται
γυναίκες και άνδρες ως πόρνες και ανήλικους ως «βαποράκια».

Τονίζω, όµως, ξανά ότι ο ρόλος της Αστυνοµίας είναι κατα-
σταλτικός και δεν µπορεί να προλάβει το έγκληµα που γεννά η
αποσάθρωση των δοµών της υγείας, της πρόνοιας, της εκπαι-
δευτικής πολιτικής, της υποστήριξης των οικογενειών, της κοι-
νωνικής ένταξης. Δεν µπορεί να θεραπεύσει τις γενεσιουργές
αιτίες της εγκληµατικότητας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ασφάλεια δεν έχει ούτε δεξιό
ούτε αριστερό πρόσηµο. Κάθε άνθρωπος επιθυµεί να ζει σε µια
χώρα, σε µια πόλη, σε µια γειτονιά, χωρίς να φοβάται ότι µπορεί
να πέσει θύµα επίθεσης, κλοπής, βίας. 

Η διαχείρισή της όµως και ο χαρακτήρας που αυτή λαµβάνει
έχει είτε δεξιό είτε αριστερό πρόσηµο. Εκεί, ναι, βρίσκεται η ου-
σιαστική διαφορά µεταξύ δηµοκρατίας και αυταρχισµού. Δεν
µπορούµε να ζητάµε στο όνοµα της υπεράσπισης της δηµοκρα-
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τίας να καταλύονται βασικές αξίες της δηµοκρατίας. 
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Πέτρος Ευθυµίου, Βουλευτής Β’
Αθηνών, έχει το λόγο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συµφωνήσω απολύτως µε

την τελευταία διατύπωση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
του ΣΥΡΙΖΑ, του κ. Μουλόπουλου, ότι η ασφάλεια δεν είναι θέµα
Δεξιάς ή Αριστεράς. Η ασφάλεια είναι καθολικό δικαίωµα για
κάθε πολίτη και συνυφαίνεται µε όλα τα θεµελιώδη δικαιώµατα
του πολίτη. Άρα, µιλάµε για ένα µείζον αγαθό, ένα αγαθό πάνω
στο οποίο όντως γεννώνται διαφορετικές πολιτικές προσεγγί-
σεις, όταν δεν το χειριζόµαστε ως θέµα κοινωνικό, αλλά ως θέµα
ιδεολογικό.

Δεν θα αναφερθώ εποµένως σε όσα ζητήµατα έθεσαν ιδεολο-
γικό υπόβαθρο στο θέµα της εξασφάλισης αυτού του θεµελιώ-
δους δικαιώµατος για τον πολίτη. Θα επισηµάνω απλώς ότι
πράγµατι έχουµε παγκοσµίως µία ριζική αλλαγή στον ορίζοντα
του εγκλήµατος. 

Όπως ξέρετε, τυχαίνει µε τη σύµφωνη γνώµη και βοήθεια
όλων των πτερύγων της Βουλής να έχω εκλεγεί πρόεδρος της
κοινοβουλευτικής συνέλευσης του ΟΑΣΕ, ενός οργανισµού που
αφορά πενήντα έξι χώρες-κλειδιά, από τις Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής έως τις παρυφές του Αφγανιστάν. Κάθε χρόνο, τα
τελευταία εννέα χρόνια, στην ατζέντα του Οργανισµού για την
Ασφάλεια και Συνεργασία στην Ευρώπη ανεβαίνει το θέµα του
οργανωµένου εγκλήµατος και των διαφοροποιήσεών του, του
τρόπου που µεταβάλλεται σε οργανικό συστατικό, όχι µόνο των
δυτικών κοινωνιών, όχι µόνο των χωρών της Κεντρικής Ασίας,
αλλά ως συνοδό φαινόµενο της παγκοσµιοποίησης. Γιατί, συν
τοις άλλοις, το έγκληµα έχει την ιδιότητα να προχωρά συνήθως
πιο γρήγορα από τους διώκτες του, πιο γρήγορα από τους κα-
τασταλτικούς µηχανισµούς.

Όταν, λοιπόν, µιλάµε για µία παγκόσµια νέα πραγµατικότητα,
είναι χρήσιµο και σκόπιµο να δούµε εάν δροµολογούµε σωστά
και αποτελεσµατικά την αντιµετώπιση στην Ελλάδα. Όσα ανέ-
φερε ο κύριος Υπουργός δεν είναι αφηρηµένα, είναι πρακτικά
και συγκεκριµένα. Υπάρχει ένα σχέδιο για την εγκληµατικότητα
για την περίοδο 2010-2014 και κυρίως υπάρχουν συνέργειες.
Αυτές οι συνέργειες είναι που χρειάζονται την κριτική και τη θε-
τική συµβολή όλων µας. 

Εγώ θα έλεγα ότι εάν συµφωνούµε ότι το µοντέλο που εφαρ-
µόζεται για το κέντρο της Αθήνας είναι σωστό, ας το στηρίξουµε.
Εγώ, για παράδειγµα, στο µοντέλο για το κέντρο της Αθήνας
βλέπω το µόνο υπόδειγµα ασφάλειας που θα οδηγήσει όλους
µας στο να συµφωνήσουµε ότι αξίζει να στηριχθεί, διότι πρώτον
περιλαµβάνει το τυπικό αστυνοµικό σκέλος που κανείς δεν πρέ-
πει να το υποτιµά. Συµφωνώ απόλυτα µε τον κ. Πλεύρη. Εγώ έχω
µεγάλη εκτίµηση στις επιχειρησιακές δυνατότητες της Αστυνο-
µίας, όταν έχει ξεκάθαρες πολιτικές εντολές. Και αποδείχθηκε
αυτό στις επανειληµµένες προσπάθειες, που βέβαια πρέπει να
περιλαµβάνουν και το βαθύ σεβασµό των δικαιωµάτων. Και αυτό
µπορεί να το καταφέρει και το έχει καταφέρει η Ελληνική Αστυ-
νοµία. Ήταν σαρωτικά επιτυχηµένες οι επιχειρήσεις στο κέντρο
της Αθήνας, οι καθαρά αστυνοµικές. Όµως, θα αρκούσαν αυτές,
εάν δεν υπήρχε η σιδηρά αποφασιστικότητα να «σπάσουµε» τις
πιάτσες των ναρκωτικών µε τη µετεγκατάσταση των σταθµών
του ΟΚΑΝΑ στα δηµόσια νοσοκοµεία, εφόσον βεβαίως δεχόµα-
στε ότι τα ναρκωτικά είναι ασθένεια σε σχέση µε τους χρήστες
και εάν δεχόµαστε ότι αυτοί που πρέπει να συλληφθούν είναι οι
έµποροι;

Όµως, µόνο αυτό είναι; Δεν είναι το χτύπηµα του παρεµπο-
ρίου, το οποίο επιτεύχθηκε µε συνέργεια και της περιφέρειας και
του ΣΔΟΕ και των αστυνοµικών αρχών; Δεν είναι η συνέργεια του
Υπουργείου Υγείας µε τους δύο σταθµούς στην πλατεία Βικτω-
ρίας και στο σταθµό Λαρίσης για τα κινητά ιατρεία που καταγρά-
φουν και είναι αρωγοί αυτού του φαινοµένου που ζούσαµε, των
ανθρώπων-ζόµπι που κυκλοφορούσαν αχαρτογράφητοι στην
Αθήνα ως κίνδυνος και για τους ίδιους και τη δηµόσια υγεία; Δεν
είναι συνέργειες αυτό που βάζει στο παιχνίδι και το Δήµο της

Αθήνας και το Υπουργείο Πολιτισµού για την αναβάθµιση των δη-
µοσίων κτηρίων, των δηµοσίων λειτουργιών ώστε να τελειώνουµε
από το γκέτο στο κέντρο; 

Αυτά γίνονται τώρα και στο βαθµό που πετυχαίνουν δείχνουν
ότι το θέµα της ασφάλειας είναι θέµα συνεργειών όλου του κρα-
τικού µηχανισµού, όλου του ευρύτερου συστήµατος της διοίκη-
σης του κράτους, περιλαµβανοµένων των δήµων και φυσικά
καταλήγει να είναι ένα αποτέλεσµα και στο σκληρό πεδίο της
εγκληµατικότητας, όταν η Αστυνοµία δεν είναι εγκαταλελειµµένη
ως µηχανισµός, αλλά έχει την αρωγή του συνόλου του κράτους
και τη συναίνεση των πολιτών. Αυτό είναι το κλειδί. Ένα πράγµα
έχει σηµασία. Όχι να µαλώνουµε ανάµεσά µας για το Δεξιός ή
Αριστερός, αλλά να αµιλλώµεθα ανάµεσά µας για το πώς θα
εφαρµόζουµε πολιτικές που θα δίνουν αίσθηµα ασφάλειας σε
κάθε Έλληνα και Ελληνίδα και κυρίως στους ασθενέστερους,
που είναι ακόµα πιο τρωτοί και στην εγκληµατικότητα. Διότι η
εγκληµατικότητα πλήττει περισσότερο τον ασθενή από τον
ισχυρό. Άρα, είναι και θέµα κοινωνικής δικαιοσύνης η πολιτεία
να εξασφαλίζει την ασφάλεια του πολίτη, γιατί αφορά κατ’ ου-
σίαν και ένα δικαίωµα ισότητας και γίνεται πράξη δικαίου για τον
ασθενέστερο. 

Μέσα στις απίστευτες δηµοσιονοµικές δυσκολίες της χώρας
ας κρατήσουµε το κλειδί ότι οι πολιτικές που έχουν συνέργεια
καταλήγουν να δίνουν αποφασιστικό χτύπηµα στην εγκληµατι-
κότητα. Και αυτές οι πολιτικές είναι πολιτικές συναίνεσης των πο-
λιτικών δυνάµεων, εάν αφαιρέσουν τις ιδεολογικές διαφορές.
Πιστεύω ότι σε αυτά τα θέµατα µπορούµε να είµαστε αποτελε-
σµατικοί.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκαν οι αγορεύσεις των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων και εισερχόµαστε τώρα στις δευτερολογίες των
επερωτώντων Ανεξαρτήτων Βουλευτών, µε πρώτο τον Βουλευτή
Χανίων, τον κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη.

Κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απευθυνόµε-

νος προς τον κύριο Υπουργό, θέλω να πω ότι εδώ ήρθαµε µε όλη
την καλή διάθεση να µην ασκήσουµε άγονη κριτική, να πούµε τις
αλήθειες, να βάλουµε τα πράγµατα κάτω και να δούµε πώς µπο-
ρούµε να βοηθήσουµε όλοι µας. Εσείς σήµερα είστε Υπουργός
και εγώ πέρασα δύο φορές από το Υπουργείο. Έχουµε γνώση
των πραγµάτων. Εσείς, όµως, ακολουθήσατε την πεπατηµένη.
Ήρθατε και διαστρεβλώσατε τα πράγµατα. Δεν είπατε την αλή-
θεια, κύριε Υπουργέ, και θα σας το αποδείξω ευθύς αµέσως.

Πρώτα απ’ όλα, µας είπατε ότι δεν µπορεί να γίνει σύγκριση
του σήµερα µε το παρελθόν, διότι στο παρελθόν η καταγραφή
γινόταν µε άλλον τρόπο, ενώ σήµερα έχουµε την online σύνδεση,
από την οποία δεν µπορεί να ξεφύγει τίποτα. Μα, η σύγκριση που
κάνουµε, κύριε Υπουργέ, δεν γίνεται µε το απώτερο παρελθόν,
γίνεται µε το αντίστοιχο εξάµηνο του 2010, που τότε ίσχυε το ίδιο
σύστηµα. 

Κάνοντας αυτήν τη σύγκριση, λοιπόν, βλέπουµε εκρηκτικές
αυξήσεις είτε µας αρέσει είτε δεν µας αρέσει. Σας θυµίζω τα
εξής: Στις διαρρήξεις σε ΙΧ αυτοκίνητα έχουµε µείωση 6%, αλλά
έχουµε αύξηση στις κλοπές ιερών ναών κατά 180%, των κατα-
στηµάτων κατά 24%, στις λοιπές κλοπές κατά 7,18%, των οικιών
κατά 6%, σε συγκοινωνιακά µέσα κατά 22%, στις µικροκλοπές
κατά 20%, στις κλοπές τροχοφόρων κατά 12,5%, των ΙΧ αυτοκι-
νήτων κατά 59%. Αυτά τα στοιχεία δίνονται σε σχέση µε το
πρώτο εξάµηνο του 2010.

Ως εκ τούτου, µην προσπαθήσετε να εξωραΐσετε τα πράγµατα,
κάνοντας και σεις ανόµοιες συγκρίσεις.

Μετά, είστε και εσείς φαίνεται εραστής της φράσης «για
πρώτη φορά». Τι για πρώτη φορά; Μας λέτε για πρώτη φορά ότι
γίνονται εξορµήσεις. Πρώτη φορά γίνονται εξορµήσεις στο κέ-
ντρο της Αθήνας; Παλιά τις ονόµαζαν επιχειρήσεις-σκούπα. Κα-
κόηχος και τις µετονοµάσαµε εξόρµηση. Επί ηµερών µου γινόταν
δυο φορές την εβδοµάδα. Δεκάδες, εκατοντάδες συλλήψεις, τα
αδικήµατα τα οποία διαπιστώνονταν, οι φυγόποινοι οι οποίοι συλ-
λαµβανόντουσαν, οι παράνοµοι, οι λαθροµετανάστες οι οποίοι
συλλαµβανόντουσαν, οι εξακριβώσεις οι οποίες γινόντουσαν.
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Δεν είναι εποµένως για πρώτη φορά, αξιότιµε κύριε Υπουργέ
και κάνετε και το εξής άλλο λάθος. Να δικαιολογήσετε το µη σχη-
µατισµό δικογραφιών για ναρκωτικά µε την κρίση την οικονοµική.
Ότι καταναλώνονται τώρα λιγότερα ναρκωτικά. Όχι. Η κρίση
φέρνει ανεργία, η κρίση προκαλεί άλλα συναισθήµατα κατάπτω-
σης του ηθικού που όλα αυτά οδηγούν στα ναρκωτικά και µας
είπατε ότι τώρα έχει µπει η Ρουµανία και η Βουλγαρία στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και ακολουθούν οι έµποροι άλλη οδό. Με συγ-
χωρείτε, µήπως θυµάστε πότε µπήκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση η
Βουλγαρία και η Ρουµανία; Προ πολλών ετών, αγαπητέ κύριε
Υπουργέ. Εποµένως, από το 2010, µέχρι το 2011, που έχουµε
αυτή τη µείωση σχηµατισµού δικογραφιών κάτι πρέπει να συµ-
βαίνει.

Μας είπατε για τα συµβούλια πρόληψης εγκληµατικότητας
που είχε συστήσει ο συνάδελφός σας, ο κ. Χρυσοχοΐδης. Δεν
ήταν ο τελευταίος Υπουργός ο κ. Χρυσοχοΐδης. Τελευταίος
Υπουργός Δηµόσιας Τάξης επί κυβερνήσεως του ΠΑΣΟΚ ήταν ο
κ. Φλωρίδης, τον τελευταίο χρόνο. Τα είχε συστήσει προ πολλού
και δεν τα είχε εφαρµόσει ούτε ο ίδιος. Δεν τα είχε συστήσει, νο-
µοθετικά υπήρχαν. Στην πράξη ούτε επί ηµερών του κ. Χρυσο-
χοΐδη, ούτε επί ηµερών του κ. Φλωρίδη, ούτε φυσικά και επί
ηµερών της Νέας Δηµοκρατίας και αµφισβητώ, αν και τώρα
έχουν ενεργοποιηθεί.

Εκείνο το οποίο θέλω να τονίσω, είναι το εξής: Κύριε Υπουργέ,
σηµαντικό πρόβληµα. Το ηθικό του µέσου αστυνοµικού σήµερα
είναι πάρα πολύ πεσµένο. Στις αποδοχές του οικογενειάρχη
αστυνοµικού, του ανθρώπου ο οποίος είναι µέρα-νύχτα στο πε-
ζοδρόµιο µε κίνδυνο της ζωής του και που σήµερα δικαιούµαστε
να µιλούµε και να πούµε για αναγνώριση του επικινδύνου, διότι
πλέον έχουν αλλάξει οι συνθήκες συνταξιοδότησης, οπότε δεν
συντρέχει λόγος για το πρόβληµα του παρελθόντος, µήπως συ-
νταξιοδοτηθούν νέοι και υπάρχουν άλλα προβλήµατα –αλλά δεν
πάω εκεί- έγιναν οριζόντιες περικοπές. 

Στον ολιγότερο αµειβόµενο Έλληνα δηµόσιο υπάλληλο, διότι
γι’ αυτόν δεν ίσχυε το ενιαίο µισθολόγιο του παρελθόντος ούτε
έγινε κάποια ρύθµιση σε συνέχεια σοβαρή αύξησης του µισθού
του, έχουµε οριζόντιες περικοπές. Μείωση των επιδοµάτων, κα-
τάργηση των επιδοµάτων, µη πληρωµή πενθηµέρων, µη πλη-
ρωµή νυκτερινών, µη πληρωµή της υπερωριακής απασχόλησης.
Πού πάει λοιπόν αυτή η δουλειά; Και µη µας λέτε τώρα για δια-
φορετικές ρυθµίσεις και ότι γίνονται καλύτεροι έλεγχοι –πώς µας
τα είπατε προηγουµένως- όσον αφορά τα χρήµατα που απαιτού-
νται για τα αυτοκίνητα. Και οι βενζίνες τί γίνονται; Ξέρετε πόσον
καιρό έχουν να πληρωθούν αυτοί οι οποίοι εφοδιάζουν τα αυτο-
κίνητα της Αστυνοµίας και τα άλλα οχήµατα µε βενζίνη και αρχί-
ζουν σιγά-σιγά και σταµατούν να δίνουν βενζίνη στα αυτοκίνητα
της Αστυνοµίας; Είναι προφανές ότι τα κονδύλια είναι λιγότερα
και αν είναι, µη ντρέπεστε να το πείτε. Δεν ευθύνεστε εσείς γι’
αυτό το πράγµα.

Τελειώνοντας, θέλω να πω το εξής. Είναι πάρα πολύ µεγάλο
και σοβαρό πρόβληµα η εκρηκτική αύξηση της εγκληµατικότη-
τας. Ακουµπάει κάθε Έλληνα. Από τον πιο υψηλά ιστάµενο έως
τον πιο φτωχό. Διότι και η γιαγιά της οποίας θα πάρει την τσάντα
την οποία κρατάει ο ναρκοµανής στο δρόµο, για να βρει 2 ευρώ
µέσα να τα χρησιµοποιήσει, πονάει πάρα πολύ µε εκείνον που θα
του πάρει χιλιάδες ευρώ.

Θα πρέπει, λοιπόν, να κάτσουµε να βάλουµε τα πράγµατα
κάτω και επειδή ακούω µονίµως από την Αριστερά αυτό το συ-
νεχώς επαναλαµβανόµενο «ατοµικά δικαιώµατα» και όλα αυτά,
σας ρωτώ, σε ποια άλλη χώρα του κόσµου συµβαίνει αυτό το
πράγµα να µην υπάρχει µια κάµερα στους δρόµους; 

Εάν υπήρχαν κάµερες στη Σταδίου, όταν κάηκαν οι τρεις ερ-
γαζόµενοι µέσα στη «MARFIN», θα είχαµε ή δεν θα είχαµε σή-
µερα τους ενόχους; Θα είχαµε ή δεν θα είχαµε τους δράστες;
Είναι προτιµότερο, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι της Αριστεράς,
να παραµείνουν τέτοια φρικιαστικά εγκλήµατα ανεξιχνίαστα από
το να µπει µια κάµερα για την οποία δεν έχει να φοβάται κανείς
νόµιµος πολίτης και για ποιο λόγο να µη δίνουν δακτυλικά απο-
τυπώµατα ή γενετικό υλικό ο κάθε πολίτης αυτής της χώρας; Ει-
λικρινά, δεν το καταλαβαίνω αυτό το πράγµα. Κάποιος να µας το
εξηγήσει. Τι κακό θα πάθει ο οποιοσδήποτε δώσει δακτυλικά

αποτυπώµατα, ούτως ώστε, όταν συµβεί ένα έγκληµα και έχουµε
αποτυπώµατα στον τόπο του εγκλήµατος να γίνεται διασταύ-
ρωση και να δούµε ποιος είναι ο κακοποιός.

Εµένα πριν από δύο µήνες µου διέλυσαν το γραφείο µου στα
Χανιά. Μπήκαν κάποιοι µέσα έτσι για να κάνουν το κέφι τους,
βρέθηκαν δακτυλικά αποτυπώµατα, αλλά δεν ξέρουµε ποιος
ήταν ο δράστης. Και δεν ξέρουµε ποιος είναι ο δράστης, διότι
στο αρχείο της Αστυνοµίας δεν υπάρχουν τα αποτυπώµατα του
κάθε ενός που θα µπορούσε να γίνει σύγκριση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκογιαννάκη.

Ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, Ανεξάρτητος Βουλευτής Ηρα-
κλείου, έχει το λόγο.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή.

Άκουσα την τοποθέτησή σας στην πρωτολογία σας, άκουσα και
τις στατιστικές αναλύσεις τις οποίες κάνατε, προσπαθώντας να
µας πείσετε ότι τα πράγµατα δεν είναι έτσι όπως ακριβώς τα πα-
ρουσιάσαµε ή τέλος πάντων δεν είναι έτσι όπως τα εισπράττουµε
από τον κόσµο ερχόµενοι σε επαφή µε εκατοντάδες συµπολίτες
µας.

Μας παρουσιάσατε το νέο λογισµικό πρόγραµµα της Αστυνο-
µίας, αλλά δεν µας δώσατε σηµαντικές πληροφορίες για το προ-
σωπικό. Δεν πήραµε συγκεκριµένες ικανοποιητικές απαντήσεις
για την κάλυψη των υλικοτεχνικών ελλείψεων της Ελληνικής
Αστυνοµίας, πέρα από την Υπηρεσία Δηµοσιονοµικού Ελέγχου,
που δεν νοµίζω ούτε εσείς ο ίδιος να πείθεσθε γι’ αυτά τα οποία
µας µεταφέρατε, ότι λόγω αυτών των καθυστερήσεων σήµερα
δεν έχουν καύσιµα τα περιπολικά να κινηθούν, δεν έχουν ελα-
στικά, δεν έχουν εξοπλισµό και κυρίως δεν έχουν περάσει από
σέρβις, αλλά κυρίως στοιχειώδη εξοπλισµό και πράγµατα τα
οποία απαιτούνται για να λειτουργήσει ένα αστυνοµικό τµήµα,
µια υπηρεσία. 

Δεν µας είπατε, κύριε Υπουργέ –και παρακαλώ πολύ σηµειώ-
στε το, να σας ακούσω στη δευτερολογία να µας απαντήσετε-
για το προσωπικό της Αγροφυλακής. Τι θέλετε να κάνει αυτό το
προσωπικό; Τι περιµένετε; Τι περιµένουµε ως Έλληνες αυτή τη
στιγµή από µια υπηρεσία από κάποιους υπαλλήλους, οι οποίοι
έχουν µεταταγεί, αλλά δεν ξέρει κανένας ακριβώς τι κάνουν.

Δεν µας είπατε σχετικά µε τα ΕΚΑΜ στην Κρήτη ποια είναι η
θέση, άποψη, απόφαση, δεν ξέρουµε ακριβώς.

Δεν µας είπατε επίσης για το θέµα της Τροχαίας. Πώς δηµι-
ουργείτε αλήθεια τµήµατα; Με ποια κριτήρια; Βάσει ποιας λογι-
κής εσείς µπαίνετε στη διαδικασία να ανακοινώσετε ένα νέο
τµήµα σε ένα σηµείο οπουδήποτε, χωρίς καν να λάβετε υπ’ όψιν
σας τα κριτήρια τα οποία θα έπρεπε να λάβετε υπ’ όψιν σας και
µια σειράς άλλων ζητηµάτων που σας έθεσα στην πρωτολογία
µου, αλλά επιτρέψτε µου να σας πω, µε όλο το σεβασµό, ότι απά-
ντηση δεν πήρα.

Ελπίζω κατά τη δευτερολογία σας να είστε πιο συγκεκριµένος
στα θέµατα που αφορούν τους πολίτες της χώρας µας και βε-
βαίως ιδιαίτερα του Νησιού µας της Κρήτης που όπως σας ανέ-
δειξα επισηµαίνοντας συγκεκριµένα παραδείγµατα και
συγκεκριµένα στοιχεία.

Επιτρέψτε µου επίσης να επισηµάνω και πολλά άλλα καθηµε-
ρινά φαινόµενα που η Κυβέρνηση αρνείται να δει, αλλά και κυ-
ρίως αρνείται να παραδεχθεί. Υπάρχουν καθηµερινές διαρρήξεις
στις περιουσίες των συµπολιτών µας, υπάρχουν ληστείες σε
επαγγελµατίες, σε τράπεζες, κλοπές σε κατοικίες, επιπλέον σε
ορισµένες περιοχές υπάρχει συνεχές αυξανόµενο κύµα ζωοκλο-
πών και ζωοκτονιών, ενώ είναι πλέον καιρός να µιλήσουµε και για
το δίκτυο εκβιαστών των επιχειρηµατιών, αλλά και προστασίας
των µαγαζιών, κύριε Υπουργέ.

Έχετε υπ’ όψιν σας το ξέσπασµα που έχει υπάρξει το τελευ-
ταίο διάστηµα σε αυτοκτονίες επιχειρηµατιών, µετά από πιέσεις
και εκβιασµούς δικτύων τοκογλυφίας; Δεν έχει γίνει τίποτα, µα
τίποτα, γι’ αυτό το θέµα. Αυτή η ιδιόµορφη νέα τροµοκρατία είναι
δεδοµένο ότι πρέπει να ελεγχθεί, γιατί αφορά άµεσα το κοινό αί-
σθηµα ασφάλειας των πολιτών και όσο η Κυβέρνηση θέλοντας
να καλύψει την αδυναµία της να το αντιµετωπίσει υποβιβάζει τη
σηµασία της -δηλαδή κοινώς στρουθοκαµηλίζει κρύβοντας το κε-
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φάλι της στην άµµο των προβληµάτων- τόσο το κρούσµα της
εγκληµατικότητας διογκώνεται και θα διογκώνεται. Και δυστυχώς
όσο η οικονοµική κρίση εντείνεται, όσο οι αδυναµίες και η εξα-
θλίωση ορισµένων κοινωνικών οµάδων επεκτείνονται, τόσο συ-
χνότερα θα εµφανίζονται δυστυχώς τέτοιου είδους φαινόµενα.
Και για να συµβεί αυτό υποστηρίζουµε ότι πρέπει να υπάρχει µία
ενιαία αδιατάρακτη συνέχεια στις προσπάθειες πάταξης της
εγκληµατικότητας και της δοµής των κρατικών υπηρεσιών, πέρα
και έξω των κοµµατικών διαφωνιών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Ανεξάρ-

τητος Βουλευτής Ηλείας κ. Γεώργιος Κοντογιάννης να πάρει το
λόγο για τη δευτερολογία του. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µιλήσατε για συλλήψεις και προσαγωγές.

Πόσοι από αυτούς, αλήθεια, κατέληξαν στις φυλακές και πόσοι
επαναπροωθήθηκαν στις χώρες από όπου είχαν προέλθει;

Η Ελλάδα πλέον έχει καταστεί ξέφραγο αµπέλι. Μπαίνει
όποιος θέλει και δυστυχώς δεν βγαίνει. Τι ενέργειες έχει κάνει η
ελληνική πολιτεία, η ελληνική Κυβέρνηση και το Υπουργείο σας
για την αλλαγή της Συνθήκης του «Δουβλίνο 2»; Είπατε ότι προ-
ϋπήρχε η εγκληµατικότητα, αλλά δεν καταγραφόταν. Μα, µιλάµε
–-και το έθεσε και ο συνάδελφος κ. Πλεύρης- για µια άλλης µορ-
φής εγκληµατικότητα. Μιλάµε πλέον για ειδεχθέστερα εγκλή-
µατα, που αφορούν τις ίδιες πράξεις. 

Σας επισηµαίνω το εξής: Θυµηθείτε παλιά, υπήρχε ποτέ περί-
πτωση κάποιος κλέφτης να σκοτώσει για 5 ή για 20 ευρώ, όπως
είδαµε πρόσφατα στα διόδια του Ρουπακίου της Αττικής Οδού;
Δυστυχώς αυτή η µορφή εγκληµατικότητας τείνει να αποτελέσει
πλέον κανόνα. Είναι, λοιπόν, προφανές ότι η νέα µορφή εγκλη-
µατικότητας θέλει και µια νέα αντιµετώπιση, από µια νέα αστυ-
νοµία. Αναδιοργάνωση σαφέστατα δεν σηµαίνει µόνο ότι
µαζεύουµε χωροταξικά τα τµήµατα. Σηµαίνει και άλλα πολλά
πράγµατα. 

Αποδώσατε τις ελλείψεις στον τρόπο λογιστικής εγγραφής
των πιστώσεων, που ανέφερε προηγουµένως ο συνάδελφος κ.
Αυγενάκης. Είναι ακριβώς η ίδια δικαιολογία που µας δώσατε
πριν από έξι µήνες, στους ίδιους Βουλευτές, όταν θέταµε ξανά
το ίδιο ζήτηµα. Τίποτα δεν προχώρησε από τότε; Πόσο θα διαρ-
κέσει δηλαδή αυτή η µεταβατική περίοδος; Και είτε υπάρχουν οι-
κονοµικά προβλήµατα είτε είναι λογιστικό το πρόβληµα, η ουσία
παραµένει ίδια. Οι αστυνοµικοί δεν µπορούν να κάνουν σωστά
τη δουλειά τους. Αυτό έχει αρνητικό αποτέλεσµα στη δηµόσια
ασφάλεια και στην προστασία του πολίτη.

Ακούστηκε ότι η αξιοποίηση των νέων τεχνολογιών στην αντι-
µετώπιση του εγκλήµατος, όχι από εσάς, θα οδηγήσει σε χαφιε-
δισµό. Μα, ακριβώς το αντίθετο θα συµβεί εάν η καταγραφή
στοιχείων του υλικού γίνεται βάσει νόµων που έχει ψηφίσει αυτή
η Βουλή από το κράτος. Ανέφερε ο κ. Μαρκογιαννάκης την πε-
ρίπτωση της MARFIN. Εγώ θα σας πω κάτι από την άλλη πλευρά.
Τη βοµβιστική ενέργεια στο µετρό του Λονδίνου. Εάν δεν υπήρ-
χαν οι κάµερες, δεν θα είχε καταφέρει η βρετανική αστυνοµία
εντός λίγων ηµερών να συλλάβει τους δράστες. 

Ας συµφωνήσουµε, λοιπόν, ότι µεγαλύτερη αξία από την αν-
θρώπινη ζωή δεν υπάρχει και πρέπει, αξιοποιώντας κάθε τρόπο,
κάθε τεχνολογικό µέσο, να την προστατεύσουµε. 

Επίσης ετέθη από όλους ένα άλλο ζήτηµα, το ζήτηµα της
εφαρµογής των νόµων. Αναφέρθηκαν τα παραδείγµατα του κτη-
ρίου στην Αµαλίας ή της κατάληψης της πλατείας Συντάγµατος.
Σύντοµα θα κληθείτε να εφαρµόσετε και το νόµο που αφορά στα
ΑΕΙ και ΤΕΙ. Θα το πράξετε; Αµφιβάλλω, γιατί στην επίκαιρη ερώ-
τηση που έκανε προηγουµένως ο συνάδελφος κ. Βορίδης, η αρ-
µόδια Υπουργός δεν δεσµεύθηκε. Όταν, λοιπόν ούτε λεκτικά δεν
τολµάει η Κυβέρνηση να δεσµευθεί µέσα σ’ αυτή τη Βουλή, µέσα
σ’ αυτό το κτήριο, καταλαβαίνετε τι µηνύµατα στέλνει προς τα
έξω. Αφήνει να εννοηθεί ότι θα ανεχθεί οποιαδήποτε µορφή απει-
θαρχίας. 

Τελειώνοντας, θέλω να επαναλάβω ότι η προστασία του πολίτη
και της περιουσίας του, υπό τις παρούσες συνθήκες, αποκτά µια
άλλη διάσταση και οφείλουµε να τη σεβαστούµε.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Ανε-
ξάρτητο Βουλευτή Ηλείας κ. Γεώργιο Κοντογιάννη.

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής
έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα από όλα επιτρέψτε µου να
εκφράσω τη λύπη µου για την είδηση που µεταδίδει το Αθηναϊκό
Πρακτορείο Ειδήσεων ότι έφυγε από τη ζωή ο Γεώργιος Αλέξαν-
δρος Μαγκάκης, Υπουργός των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, αλλά
πάνω από όλα ένας εξαίρετος κοινοβουλευτικός άνδρας και ταυ-
τόχρονα ένας αγωνιστής της δηµοκρατίας, της ανεξαρτησίας,
της ελευθερίας και των δικαιωµάτων των πολιτών.

Όσον αφορά τα σχόλια των συναδέλφων, δεν έχω καµµία απο-
λύτως αντίρρηση ότι υπάρχουν θέµατα, στα οποία οφείλουµε
όλες οι πολιτικές δυνάµεις να σταθούµε µε παρρησία και ευθύνη.
Το αντίθετο, µάλιστα. Θεωρώ ότι είναι υποχρέωσή µας, υποχρέ-
ωση όλων, γιατί η ασφάλεια είναι δικαίωµα των πολιτών κατοχυ-
ρωµένη στο Σύνταγµα της ελληνικής δηµοκρατίας. Και αυτό το
δικαίωµα του κάθε πολίτη, η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη να
το εγγυηθεί. 

Επίσης, συµφωνώ απόλυτα µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρο Ευθυµίου, ο οποίος µας θύµισε ότι,
πέραν των άλλων, ακριβώς αυτή η εγγύηση του δικαιώµατος του
κάθε πολίτη για την ασφάλειά του, είναι ζήτηµα κοινωνικής δικαι-
οσύνης για τον ασθενέστερο πολίτη και βεβαίως, εµείς είµαστε
δεσµευµένοι να παράσχουµε αυτή την εγγύηση. 

Πολλά είναι εκείνα τα οποία θα µπορούσε να πει κανείς και
πολλές οι ιδέες που µπορεί να αξιοποιήσει, προκειµένου να ενι-
σχύσει την αντεγκληµατική πολιτική. Εγώ χρησιµοποίηςα τη λέξη
πρώτη φορά, πράγµατι. Δεν είµαι εραστής, κύριε Μαρκογιαν-
νάκη, της αντίστοιχης προσέγγισης. Μακριά από µένα τέτοιου εί-
δους πολιτικές πρακτικές. Απλώς αναφέρθηκα στο γεγονός ότι
η Ελληνική Αστυνοµία εφαρµόζει για πρώτη φορά το πολυετές
«Πρόγραµµα Αντεγκληµατικής Πολιτικής 2010-2014». Σ’ αυτό
αναφέρθηκα.

Σ’ αυτή την κατεύθυνση, βεβαίως, θέλω να σας πω και να σας
διαβεβαιώσω –και ο κάθε καλοπροαίρετος κριτής αυτών των πο-
λιτικών είµαι απόλυτα βέβαιος θα το διαπιστώσει- ότι δεν νοµίζω
πως υπάρχει κάτι πιο σύγχρονο, κάτι πιο ευρωπαϊκό, κάτι πιο
αποτελεσµατικό και δοκιµασµένο σε άλλα πολιτισµένα κράτη, το
οποίο να µην περιλαµβάνεται στο Πρόγραµµα Αντεγκληµατικής
Πολιτικής της ελληνικής πολιτείας και της Ελληνικής Αστυνοµίας
µέχρι το 2014. Το λέω αυτό, γιατί καµµία φορά, µέσα στη γενι-
κότερη αντιπολιτευτική δίνη χάνονται και τα θετικά, χάνονται και
κάποια βήµατα τα οποία γίνονται. Γιατί, γίνονται βήµατα, γίνονται
προσπάθειες. 

Οι κάµερες είναι ένα θέµα το οποίο, όπως γνωρίζετε, δεν είναι
αντικείµενο του δικού µας Υπουργείου. Είναι αντικείµενο του
Υπουργείου Δικαιοσύνης και υπάρχουν διάφορες διεργασίες και
συζητήσεις στα πλαίσια του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Συµµετέ-
χει το δικό µας Υπουργείο στις συζητήσεις αυτές. Αυτές οι προ-
τάσεις συζητήθηκαν και στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας
της Βουλής, όταν πριν από ένα µήνα περίπου είχα και εγώ την
ευκαιρία να απευθυνθώ προς τους συναδέλφους Βουλευτές
εκεί, αλλά και άλλοι συνάδελφοι, νοµίζω και η Πρόεδρος του κόµ-
µατός σας, κ. Ντόρα Μπακογιάννη.

Όταν επιχειρούµε να σχεδιάσουµε και να αποφασίσουµε νέα
µέτρα, οφείλουµε να λάβουµε υπ’ όψιν µας όλες τις εµπειρίες,
να λάβουµε υπ’ όψιν µας τις επιστηµονικές µελέτες, να λάβουµε
υπ’ όψιν τις εµπειρίες άλλων κρατών. Δεν είχα πρόθεση να ανα-
φερθώ στο θέµα, αλλά επειδή κάποιος εκ των συναδέλφων ανα-
φέρθηκε και στη βρετανική εµπειρία, απλώς θέλω να πω την
εµπειρία η οποία καταγράφεται στην έκθεση της Σκότλαντ Γιάρντ
του 2008, η οποία αναφέρει ότι η συµβολή της χρήσης των κα-
µερών στην καταστολή και πρόληψη τέλεσης αδικηµάτων, δεν
ήταν ιδιαίτερα µεγάλη. Και πού; Για το Λονδίνο όπου υπάρχει η
µεγαλύτερη αναλογία καµερών ανά κάτοικο στον κόσµο, δεδο-
µένου ότι στο Λονδίνο υπάρχουν πάνω από ένα εκατοµµύριο κά-
µερες. Εκεί, λοιπόν, µόνο 3% των ληστειών που τελέστηκαν στο
δρόµο, εξιχνιάστηκαν χάριν των καµερών. 

Τα λέω αυτά γιατί ακούµε, συζητούµε, πολλές φορές γίνεται
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προσέγγιση χάριν δηµοσιογραφικού ενδιαφέροντος και το πώς
αυτό περνάει στον κόσµο, αλλά η ουσία πολλές φορές είναι πολύ
µακριά από την πραγµατικότητα και από την εντύπωση που δια-
µορφώνεται µε αυτό τον τρόπο. Για παράδειγµα, µένοντας επί-
σης στο παράδειγµα των καµερών, θέλω να πω ότι υπάρχουν
επιστηµονικές µελέτες οι οποίες λένε ότι οι κάµερες δεν µειώ-
νουν το αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών ή άλλες επιστηµονι-
κές προσεγγίσεις, που λένε ότι οδηγούν στην µετατόπιση της
εγκληµατικότητας.

Θέλω να καταλήξω λέγοντας όχι ότι είµαι εναντίον της χρήσης
των καµερών, απλώς λέω ότι η αντιεγκληµατική πολιτική γενικώς
χρειάζεται ολοκληρωµένη προσέγγιση και σε κάθε περίπτωση
δεν µπορείς να σχεδιάζεις µέτρα, µέσα, µεθόδους, πρακτικές και
να αγνοείς τη συγκυρία, γιατί η συγκυρία είναι δεδοµένη κι αν µε
τον έναν ή µε τον άλλον τρόπο δεν καταβάλουµε κάθε δυνατή
προσπάθεια, ούτως ώστε να µπορέσουµε να µειώσουµε τις αιτίες
που δηµιουργούν και επιδρούν στην αύξηση της εγκληµατικότη-
τας είναι προφανές ότι όσα µέτρα και όσες επενδύσεις κι αν κά-
νουµε στα µέσα, η εγκληµατικότητα θα συνεχίσει να αυξάνεται.

Θέλω να είµαι ειλικρινής και επειδή ζούµε σε µία περίοδο εξαι-
ρετικά δύσκολη από οικονοµικής απόψεως δεν µπορούµε να
αγνοούµε την συγκυρία την οικονοµική και την κοινωνική που δια-
µορφώνεται στη χώρα µας. Όπως, δεν µπορούµε να αγνοούµε
και την εµπειρία άλλων κρατών που πέρασαν από τη δίνη της οι-
κονοµικής κρίσης, της ύφεσης και των περιοριστικών πολιτικών,
όπως αυτές τις οποίες βιώνουµε σήµερα στη χώρα µας. Εκεί εί-
χαµε αύξηση των δεικτών εγκληµατικότητας ακόµα και στην πε-
ρίοδο που είχε επέλθει η ανάκαµψη της οικονοµίας. Δεν θέλω να
επεκταθώ σε λεπτοµέρειες, αλλά αυτά είναι στοιχεία και εµπει-
ρίες που οφείλουµε να λάβουµε υπ’ όψιν µας και κυρίως όσον
αφορά στον σχεδιασµό των πολιτικών µας για το µέλλον.

Δεν µου αρέσει, επίσης, να κάνω συγκρίσεις µε το παρελθόν,
όµως, καµµιά φορά είναι αναγκαίο, γιατί βλέπουµε ότι επιχειρεί-
ται να γίνεται και πολιτική από την πλευρά της Αντιπολίτευσης,
σε σχέση µε το παρελθόν. Έτσι, λοιπόν, είµαι υποχρεωµένος
µιας και άκουσα και τον κ. Δένδια -ο οποίος προηγουµένως µά-
λιστα έφυγε- να πω τα εξής: δεν είναι δυστυχώς της παρούσης
να µας λέει σε ποια χώρα ζούµε και ουσιαστικά να αναφέρεται
ως βασικό παράδειγµα της εγκληµατικής κατάστασης που επι-
κρατεί στη χώρα, το καθεστώς ανοµίας, όπως είπε. Και όταν
προσδιόρισε το καθεστώς ανοµίας, ουσιαστικά µας είπε για τις
συγκεντρώσεις στο Σύνταγµα, δηλαδή τις διαδηλώσεις, τις δια-
µαρτυρίες οι οποίες γίνονται για µια πολιτική της Κυβέρνησης,
αδίκως κατά την άποψή µας, αλλά ο κάθε πολίτης έχει το δικαί-
ωµα να εκφράζεται ελεύθερα κι αυτό οφείλουµε να το εγγυη-
θούµε. Εξάλλου, αυτό ακριβώς ήταν κι η δικιά µας πρόθεση και
η δικιά µας πολιτική. 

Τώρα, όσον αφορά το γεγονός ότι εδώ έχουν ξεπεράσει κάθε
όριο, θα συµφωνήσω µε τον κ. Δένδια, ο οποίος επανήλθε στην
Αίθουσα. Πράγµατι, έχουν ξεπεράσει το όριο σε πάρα πολλές
περιπτώσεις. Μόνο στην δικιά µου περίοδο, εννοώ την περίοδο,
που είµαι Υπουργός στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, σε
ένα διάστηµα δέκα µηνών έχουν πραγµατοποιηθεί πάνω από χί-
λιες πορείες και συγκεντρώσεις σε ολόκληρη τη χώρα. Αυτό είναι
πρωτοφανές ως στοιχείο κινητοποιήσεων και δραστηριοτήτων.
Δεν έχει σηµασία αν είναι µεγάλες ή µικρές, πολυπληθείς, βίαιες
ή όχι. Σηµασία έχει ότι υπάρχουν τέτοιου είδους δραστηριότη-
τες. 

Συµφωνώ απολύτως ότι, ιδιαίτερα για το κέντρο της Αθήνας,
αυτή η κατάσταση είναι εξόχως προβληµατική, διότι έχει γονατί-
σει το σύστηµα, γιατί έχουν γονατίσει οι πάντες. Το εµπόριο, ο
τουρισµός στο κέντρο της πόλης πραγµατικά έχουν γονατίσει
και αυτό είναι ζήτηµα σοβαρότατο. Και δεν είναι µόνο ευθύνη της
Κυβέρνησης η επίλυσή του. Είναι θέµα όλων των κοινωνικών δυ-
νάµεων και των πολιτικών κοµµάτων και εκείνων των φορέων που
οργανώνουν τις αντίστοιχες συγκεντρώσεις και τις διαδηλώσεις
στο κέντρο της Αθήνας να συναισθανθούν ότι υπάρχουν επιπτώ-
σεις στη δουλειά και στην προοπτική των άλλων οικογενειών, οι
οποίες δουλεύουν και εργάζονται ή περιµένουν να ζήσουν από
την λειτουργία του κέντρου των Αθηνών.

Όµως, δεν θέλω να αφήνω χωρίς απάντηση συγκεκριµένα γε-

γονότα και κυρίως όσον αφορά τις συγκρίσεις ανάµεσα στις πο-
λιτικές. Θέλω, λοιπόν, να µου επιτρέψετε πολύ σύντοµα να πω
τέσσερα πέντε στοιχεία συγκριτικά αναφερόµενος στο χρονικό
διάστηµα 1/9/2008 έως 31/8/2009, δηλαδή τον τελευταίο χρόνο
διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Ας πάρουµε το διατιθέ-
µενο προσωπικό της Ελληνικής Αστυνοµίας σε βάρδιες όσον
αφορά το κέντρο της Αθήνας. Αυτήν την περίοδο, λοιπόν, ενενή-
ντα πέντε χιλιάδες τριακόσια σαράντα έξι άτοµα ήταν σε βάρ-
διες. Τη δεύτερη περίοδο από 1/9/2009 µέχρι 31/8/2010, δηλαδή
η πρώτη περίοδος του ΠΑΣΟΚ, τα άτοµα αυτά που απασχολή-
θηκαν σε βάρδιες ήταν εκατόν είκοσι οκτώ χιλιάδες. Στην δική
µου περίοδο, το τελευταίο δεκάµηνο δηλαδή, τον τελευταίο
χρόνο, ακριβώς της τελευταίας φάσης, τα άτοµα ήταν εκατόν
σαράντα χιλιάδες. Αυτά τα λέω απλώς ως ένδειξη, ως στοιχεία
για το τι ακριβώς γίνεται.

Δεύτερον, είναι οι οµάδες ΔΕΛΤΑ. Τον τελευταίο χρόνο της πε-
ριόδου της Νέας Δηµοκρατίας υπήρχαν δύο χιλιάδες εκατόν
εβδοµήντα οµάδες. Τον πρώτο χρόνο Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
ήταν πέντε χιλιάδες διακόσιες οι οµάδες. Το δεκάµηνο της δικής
µου παρουσίας, µέχρι τον Αύγουστο, ήταν επτά χιλιάδες εκατό
οι οµάδες ΔΕΛΤΑ. 

Οι οµάδες ΔΙΑΣ τώρα. Τον πρώτο χρόνο του ΠΑΣΟΚ -γιατί
ιδρύθηκαν το 2010- διατέθηκαν δύο χιλιάδες πεντακόσιες οµά-
δες. Μέχρι τον Ιούνιο διατέθηκαν τέσσερις χιλιάδες οµάδες.
Αυτό τι δείχνει; Δείχνει ότι υπάρχει µία συνεχής προσπάθεια.
Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Συλλήψεις για ληστείες και αρπαγές
τσαντών. Τον τελευταίο χρόνο της Νέας Δηµοκρατίας ήταν εκα-
τόν πενήντα εννέα οι συλλήψεις. Τον πρώτο χρόνο της Κυβέρ-
νησης του ΠΑΣΟΚ ήταν εκατόν σαράντα εννέα οι συλλήψεις. Στο
οκτάµηνο, µέχρι τον Ιούνιο δηλαδή, ήταν διακόσιες εξήντα πέντε. 

Την ίδια περίοδο, όµως, υπήρχε σαφέστατη µείωση των προ-
σπαθειών για ληστείες στις τράπεζες. Αυτό δείχνει ότι υπάρχει
µετατόπιση της εγκληµατικότητας σε άλλους τοµείς, σε άλλα
πεδία. Αντίθετα, είναι το αποτέλεσµα της δράσης των οµάδων
ΔΙΑΣ στο κέντρο της Αθήνας σε όλους τους χρόνους. Εάν είχαµε
την οικονοµική δυνατότητα και µε περισσότερο προσωπικό, για
να µπορεί να λειτουργεί η οµάδα ΔΙΑΣ και το βράδυ και τις πρώ-
τες πρωινές ώρες, σας διαβεβαιώ ότι θα ήταν ακόµα µικρότερος
ο βαθµός και οι ρυθµοί της εγκληµατικότητας σε αυτούς τους
τοµείς. 

Συλλήψεις για ναρκωτικά. Έδωσα µία πρώτη εκτίµηση και την
κράτησα µακριά από τα νούµερα, γιατί επαναλαµβάνω και το
έχετε προσέξει όσο για πολλά χρόνια είµαστε µαζί στη Βουλή,
ότι δεν µου αρέσει να χρησιµοποιώ νούµερα παρά το γεγονός
ότι είµαι οικονοµολόγος. Όµως, κύριε Μαρκογιαννάκη, µε προ-
καλέσατε. Σας υπενθύµισα τη συγκυρία, τη διεθνή, την οικονο-
µική, την πραγµατική. Θέλετε νούµερα; Πάρτε νούµερα.

Ακούστε, λοιπόν. Συλλήψεις για ναρκωτικά: Στο χρόνο της
Νέας Δηµοκρατίας δύο χιλιάδες εννιακόσιες τον τελευταίο
χρόνο. Στον πρώτο χρόνο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ χίλιες
εκατόν εβδοµήντα. Στο οκτάµηνο µέχρι τον Ιούνιο -γιατί δεν έχω
δυστυχώς το τελευταίο δίµηνο της δικής µου περιόδου- ήταν χί-
λιες οκτακόσιες δεκατέσσερις. 

Από πού, λοιπόν, βγάζετε το συµπέρασµα ότι υπάρχει µείωση
των συλλήψεων για τα ναρκωτικά; Πράγµατι καταλαβαίνω τι δεί-
χνετε, καταλαβαίνω τι συµβαίνει, διαβάζετε την σύγκριση των τε-
λευταίων στατιστικών του τελευταίου εξαµήνου µε το
προηγούµενο. Εγώ σας µιλώ για τα τελευταία δύο χρόνια, γιατί
δεν µπορεί κανείς να µετρήσει µόνο τα δύο εξάµηνα. Πολλά
πράγµατα µπορεί να αλλάζουν. Αλλη συγκυρία η µεν, άλλη συ-
γκυρία η δε. 

Όµως, και γι αυτό δεν επέλεξα να ασχοληθώ µε τα στοιχεία
αυτά από την αρχή. Δεν έχει καµµία απολύτως σηµασία να δούµε
ποιος συνέλαβε περισσότερους κλέφτες και ποιος συνέλαβε λι-
γότερους, γιατί «φτωχοδιάβολοι», οι οποίοι εµφανίζονται και
µπαίνουν σε αυτήν την διαδικασία λόγω της οικονοµικής κρίσης
και της κοινωνικής κατάστασης, αυτοί θα βγαίνουν πάντοτε και
θα υπάρχουν πάντα, όσο υπάρχουν κοινωνικές ανισότητες. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. 

Εάν εµείς δεν µπορούµε να διαµορφώσουµε ένα τέτοιο πλαί-
σιο, ούτως ώστε να είµαστε συνεπείς στο πρώτιστο καθήκον που
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έχουµε ως κράτος, ως πολιτεία και ως αστυνοµία, να εγγυη-
θούµε το δικαίωµα του πολίτη στην ασφάλεια, στη ζωή του, στην
κοινωνική και οικονοµική του δραστηριότητα, τότε δεν έχει νόηµα
να συζητάµε για το ποιος συνέλαβε περισσότερους. Έχει σηµα-
σία, όµως, να δούµε µε ποιο τρόπο θα θωρακίσουµε την πολιτεία,
θα ενισχύσουµε τις διαδικασίες που µπορεί να λειτουργεί η αστυ-
νοµία, όχι απλώς διεκδικώντας τη µείωση της εγκληµατικότητας,
αλλά κυρίως προστατεύοντας τα δικαιώµατα των πολιτών. 

Άκουσα, βέβαια, και κράτησα ως τελευταίο το σχόλιο του κ.
Δένδια, ότι ήταν µεγάλο λάθος αυτό και µάλιστα ότι ίσως υπέ-
κρυπτε και κάποια µεγάλη ιδεολογική και πολιτική επιλογή η αντι-
κατάσταση του όρου «Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης και
Ασφάλειας» σε «Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη». Νοµίζω ότι
σωστά το εκτιµάει ο κ. Δένδιας. Πράγµατι, είναι διαφορετική πο-
λιτική επιλογή.

Όµως, αυτό δεν σηµαίνει σε καµµία περίπτωση ότι η πολιτική
µας επιλογή είναι να περιορίσουµε το δικαίωµα των πολιτών στην
ασφάλεια. Το αντίθετο µάλιστα. Έχουµε κάθε υποχρέωση και
κάθε δικαίωµα, ακριβώς µέσα στο πλαίσιο της πολιτικής επιλο-
γής της προστασίας του πολίτη να εγγυηθούµε τα δικαιώµατα
των πολιτών. Και το δικαίωµα των πολιτών, κύριε Δένδια, δεν
είναι µόνο η ασφάλεια. Είναι και το δικαίωµα στην ελεύθερη έκ-
φραση, στο συνέρχεσθαι, στην έκφραση των δηµοκρατικών του
δικαιωµάτων.

Όµως, τονίζω –και κλείνω µε αυτό- ότι σε καµµία περίπτωση
δεν µπορεί η ελευθερία του δικαιώµατος κάθε πολίτη να εκφρα-
στεί, να περιορίζει το δικαίωµα του κοινωνικού συνόλου να λει-
τουργήσει στην οικονοµία, να λειτουργήσει στις κοινωνικές τους
σχέσεις. Σε αυτό επιµένουµε µε πάρα πολύ αυστηρό τρόπο.
Υπάρχει πλήρης κατανόηση για τις κοινωνικές αντιδράσεις. Σε
καµµία περίπτωση όµως, δεν πρόκειται να αφήσουµε να υπάρχει
καθεστώς ανοµίας στη χώρα, ούτε υπάρχει καµία περίπτωση να
επιτρέψουµε να κυριαρχεί η βία στις κοινωνικές εκδηλώσεις και
στις αγωνιστικές διοικήσεις των εργαζοµένων, των φοιτητών, των
οποιωνδήποτε άλλων. 

Μου ετέθη τελευταία στιγµή, νοµίζω από τον κ. Κοντογιάννη,
το ερώτηµα πώς θα εφαρµοστεί ο νόµος για το άσυλο και ο νέος
πανεπιστηµιακός νόµος. Θα εφαρµοστεί, όπως εφαρµόζονται
όλοι οι νόµοι, µε απόλυτο και καθαρό τρόπο. Δεν υπάρχει καµµία
περίπτωση να µην εφαρµοστούν οι νόµοι του ελληνικού κράτους.
Εκείνο που έχει σηµασία όµως είναι όλες οι δυνάµεις οι οποίες
αισθάνονται την ευθύνη τους απέναντι στην κοινωνία να αναλά-
βουν και εκείνες τις ευθύνες τους, ούτως ώστε να µην χρειαστεί
να εφαρµοστούν νόµοι οι οποίοι ενδεχοµένως µπορεί να δηµι-
ουργούν περαιτέρω εντάσεις. 

Στην προκειµένη περίπτωση το πανεπιστηµιακό άσυλο ως ιδέα,
ως λογική και ως κατάκτηση του δηµοκρατικού φοιτητικού κινή-
µατος και του προοδευτικού χώρου στη χώρα µας παραµένει και
θα παραµένει πάντοτε, αλλά οφείλουµε όλοι να το διαφυλάξουµε.
Όµως, πανεπιστηµιακό άσυλο σηµαίνει ελευθερία έκφρασης των
ιδεών και ελευθερία στην πανεπιστηµιακή δραστηριότητα των
υποκειµένων της εκπαιδευτικής διαδικασίας. Δεν σηµαίνει τίποτα
διαφορετικό. Δεν σηµαίνει τίποτα πέραν αυτού. Όλα τα υπό-
λοιπα, τα οποία µε τον έναν ή τον άλλον τρόπο αµαύρωσαν την
έννοια και την αξία του πανεπιστηµιακού ασύλου, δεν έχουν καµ-
µία θέση στη σύγχρονη εποχή και είµαι απόλυτα βέβαιος ότι και
η πανεπιστηµιακή κοινότητα θα τα καταδικάσει. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, θέλω και εκ µέρους του Προεδρείου να εκφράσω τη βα-
θύτατη θλίψη και οδύνη όλων µας για την απώλεια του αγωνιστή
της ελευθερίας και της δηµοκρατίας, του πρώην συναδέλφου
Βουλευτή και Υπουργού και καθηγητή κ. Γεωργίου- Αλέξανδρου
Μαγκάκη. Ο αποβιώσας υπήρξε οµότιµος καθηγητής της Νοµι-
κής Σχολής του Πανεπιστηµίου Αθηνών και κατά τη διάρκεια της
δικτατορίας οι παραδόσεις του µαθήµατος του Ποινικού Δικαίου
πήραν ένα χαρακτήρα ευθείας αντιδικτατορικής δράσης. Ενέ-
πνευσε τους φοιτητές της περιόδου εκείνης για να αποκτήσουν
φρόνηµα αγωνιστικό για τη δηµοκρατία και την ελευθερία. Η δι-
κτατορία δεν ενέκρινε το διορισµό του ως τακτικού καθηγητού
και αργότερα, το ’69 τον συνέλαβε και τον οδήγησε στην αποµό-
νωση, στα βασανιστήρια και του επέβαλε κάθειρξη δεκαοκτώ
ετών. Εκτός από Βουλευτής υπήρξε και Υπουργός Δικαιοσύνης,
Υγείας και Υπουργός Εξωτερικών στις κυβερνήσεις του Ανδρέα
Παπανδρέου. Εκφράζουµε τα θερµά µας συλλυπητήρια στους
οικείους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 50/20-5-2011 επερώτησης τεσσάρων
ανεξαρτήτων Βουλευτών προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη σχετικά µε την αύξηση της εγκληµατικότητας.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Τρίτη 6 Σεπτεµβρίου 2011 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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